

## နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများ စစ်ဆေးခြင်းများ အပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်၊ လုပ်ဆောင်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၂။ လတ်တလော ဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်းများဖြင့် အမြန်ဆုံးကုစားသွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

## နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ဇေယျာသီရိမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရွှေဘုန်းပွင့် စေတီတော်မြတ်ကြီး ဆီမီး ၁၀၀၀ ထွန်းညှိပူဇော်ပွဲသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ တက်ရောက်ထွန်းညှိပူဇော်



နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၈  
 တန်ဆောင်မုန်းလသည် မြန်မာ့ ၁၂ လရာသီတွင် ရှစ်လမြောက် လဖြစ်ပြီး တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့ သည် မြတ်စွာဘုရားရှင်က အဇာတသတ်မင်းကြီး အမှူးပြုသော ပရိသတ်တို့အား သာမညဖလ သုတ်တော်ခေါ် ရဟန်းပြုရအကျိုးပြု တရားတော်ကို ဟောကြားတော်မူသော နေ့ထူးနေ့မြတ်ဖြစ်သည်။

ဆီမီး ၁၀၀၀ ထွန်းညှိပူဇော်ပွဲ  
 တန်ဆောင်တိုင် မီးထွန်းပွဲတော်များကို တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ ဘုရား၊ စေတီ၊ ပုထိုးများ၌ ကိုဗစ်-၁၉ စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်း များနှင့်အညီ ကျင်းပပြုလုပ်ကြပြီး နေပြည်တော် ကောင်စီနယ်မြေ ဇေယျာသီရိမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရွှေဘုန်းပွင့်စေတီတော်မြတ်ကြီးတွင် ဆီမီး ၁၀၀၀ ထွန်းညှိပူဇော်ပွဲ ကျင်းပပြုလုပ်ရာ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့်ဇနီး၊ အဖွဲ့ဝင်များ၊ တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) မိသားစုများက တက်ရောက်မီးထွန်းညှိပူဇော်ကြသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ☸

နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ ရွှေဘုန်းပွင့် စေတီတော်တွင် ဆီမီးများ ထွန်းညှိပူဇော်စဉ်။



**မြန်မာ့ဝန်ထုပ်ကုန်ကုန်သွယ်ရေး ဘဏ်**  
**Customs Duty ဝယ်ယူမှုအား**  
**MMM Service နှင့်မြန်မာ့**  
**ပရိသတ်ပြုပြင်ဆင်ရာများ**

**သင်္ဃန်းတပွင့်** မလေးတောင်  
 ထွန်းလှစွာဖြင့်၊ လစာစာပိုင်၊ မှုမရှိ  
 ဘက်စုံဆောင်ရွက်ပေးရန် ငိုဝင်နေခြင်း စုတ်ယူနိုင်ပါပြီ။

### Myanmar Mobile Money(MMM) ပုံ လက်ရှိရယူနိုင်သောဝန်ဆောင်မှုများအပြင်

### Digital Mobile Money-DMM(App) ကိုအသုံးပြု၍ အောက်ပါဝန်ဆောင်မှုများကိုထပ်မံရယူနိုင်ပါပြီ။

**E-Commerce** လုပ်ငန်းငွေပေးချေမှုများဆောင်ရွက်ခြင်း၊ **e-Topup** ချေးငွေခြင်း၊ ခြွင်းငွေခြင်း၊  
**နယ်အတွင်း ကားခရီးဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ဒီဂျစ်တယ်လှူဒါန်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ဝန်ဆောင်မှုများပေးခြင်း**

နေပြည်တော် - ဝမ်း - ၀၉ ၃၁၀၀၀၇၇၇၊ ၀၉ ၂၅၃၈၆၇၅၁  
 ရန်ကင်း - ဝမ်း - ၀၉ ၃၁၀၀ ၁၅၂၊ ၀၉ ၃၁၀၀ ၁၅၂၊ ၀၉ ၃၁၀၀ ၁၁၂၊ ၀၉ ၃၁၀၀ ၁၁၃၃  
 မန္တလေး - ဝမ်း - ၀၉ ၆၉၁၃၁၁၁၃၃၊ ၀၉ ၆၆၆၉၁၃၁၃၉၇



မြေမု

သူတော်ကောင်းတရားထွန်းကားရာမြန်မာ့မြေ

မြန်မာနိုင်ငံသည် ယဉ်ကျေးမှုအစဉ်အလာကြီးမားသောနိုင်ငံဖြစ်သည်။ သမိုင်းအစဉ်အဆက် နှစ်ပေါင်းထောင်ချီ၍ တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကိုမောင်နှမများ မရှိအတူ ရှိအတူ အေးအတူပူအတူနေထိုင်ကြသည်။ အစဉ်အဆက်ကျင့်သုံးခဲ့သော ယဉ်ကျေးမှု ဓလေ့ထုံးတမ်းစဉ်လာများနှင့် နှစ်လိုဖွယ်နေထိုင်ခဲ့သည်။ ဗုဒ္ဓသာသနာသည် မြတ်စွာဘုရားရှင် ပေါ်ထွန်းပြီးနောက် ပုဂံခေတ်မှစ၍ ဘာသာ၊ သာသနာထွန်းကားလာခဲ့သည်။

တစ်နိုင်ငံလုံးတွင် စေတီ၊ ဘုရား၊ ကျောင်းကန်များနှင့် ဥတုရာသီ၊ သာယာလှပသည့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်များ ဖြစ်ထွန်းခဲ့သည်။ ရေခဲမြေခဲကောင်းများနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအစဉ်အလာ ကိုးကွယ်ဆည်းကပ်ရာများ ပေါင်းစပ်လိုက်သောအခါ သူတော်ကောင်းတရားထွန်းကားရာ မြန်မာ့မြေ၊ အေးငြိမ်းချမ်းသာ ပျော်ရွှင်ဖွယ်ရာ အမိမြေဖြစ်လာခဲ့သည်။ ဤမြေဤနိုင်ငံသည် မြန်မာနိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများ နှစ်သက်မြတ်နိုးဖွယ်ရာနိုင်ငံ၊ ချစ်ခင်တန်ဖိုးထားရာတိုင်းပြည်ဖြစ်သည်။ ဤနိုင်ငံ၌ နေထိုင်ရသည်ကိုပင် ဂုဏ်ယူမဆုံးဖြစ်သည်ကို မြန်မာသာမက တိုင်းတစ်ပါးကပါ လက်ခံထားကြသည်။

ဤသို့ ကောင်းခြင်းလက္ခဏာ၊ ဝိသေသဂုဏ်ထူးများနှင့် ပြည့်စုံခဲ့သော ပန်းပေါင်းဝေစည် နှစ်လိုဖွယ်ရာရှိသည့် မြန်မာ့မြေသည် ယခုအခါ အကျည်းတန် အရပ်ဆိုးဖြစ်နေသည်ကို မြင်တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။ ရိုးသားဖြူစင်သော၊ ယဉ်ကျေးမှု အစဉ်အလာကြီးမားသော၊ ဘာသာတရားနှင့် မိဘဘိုးဘွားဆရာသမား၊ လူကြီးသူမများ၏ သွန်သင်ဆုံးမလမ်းညွှန်မှုနှင့်အညီ ကျင့်သုံးနေထိုင်ခဲ့ကြသော မြန်မာနိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများ၏ ကောင်းမြတ်သောအစဉ်အလာများမှာ တစ်စတစ်စနှင့်ဖျက်ဆီးခြင်းခံခဲ့ကြရလေသည်။ တိုင်းတစ်ပါးယဉ်ကျေးမှုနှင့်စရိုက်လက္ခဏာများ၊ တိုင်းတစ်ပါးမှ စည်းရုံးသိမ်းသွင်းလွှမ်းမိုးလာမှုများကို သယ်ဆောင်ဖြန့်ချိလက်ခံလာကြရာမှ အစဉ်အလာကြီးမားသည့် မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုမှာ ပွန်းပဲ့ယိုဒဏ်ခံလာခဲ့သည်။

ယနေ့ကာလတွင် အနောက်တိုင်းယဉ်ကျေးမှုများ လွှမ်းမိုးလာပြီးနောက် ပုဂ္ဂိုလ်ရေး၊ ဝါဒရေးစည်းရုံးမှုများ ပြည်သူများကြားတွင် မှိုင်းမိလာသောအခါ ရှေးအစဉ်အဆက် နှစ်ပေါင်းထောင်ချီ ဖြစ်ထွန်းလာခဲ့သော ဘာသာတရား၊ ယဉ်ကျေးမှုဓလေ့ထုံးစံများ၊ ကိုယ်ကျင့်တရားများ ပါးလျားပျောက်ကွယ်လာခဲ့သည်။ ယနေ့အချိန်အခါတွင် နိုင်ငံရေးအပြောင်းအလဲကို အကြောင်းပြု၍ တိုင်းပြည်မတည်မငြိမ် ဆူပူသောင်းကျန်းမှုများ ဖြစ်ပေါ်လာအောင် ကြံစည်ကြိုးပမ်းအားထုတ်ကြရာ ဘာသာ၊ သာသနာ၊ ယဉ်ကျေးမှုထုံးစံများအား ပေါ်ပေါ်ထင်ထင် ဖျက်ဆီးလာကြသည်ကို မြင်တွေ့နေရသည်။ သူတော်ကောင်းတရားထွန်းကားရာ အမိမြန်မာနိုင်ငံကို အကျည်းတန်အရပ်ဆိုးအောင် ဖန်တီးနေကြသည်။

အဆိုးရွားဆုံး၊ အရက်စက်ဆုံး၊ အယုတ်မာဆုံး ကြံစည်အားထုတ်လုပ်ဆောင်ရွက်မှုများမှာ မကျူးလွန်သင့်၊ မကျူးလွန်ထိုက်သော ဘာသာ၊ သာသနာနှင့် မိဘဆရာသမားများအား ကျူးလွန်စော်ကားခြင်းအပြင် သတ်ဖြတ်ဖျက်ဆီးခြင်းအထိ အဆုံးမဲ့ပြုလုပ်နေသည်ကိုတွေ့ရသည်။ နိုင်ငံတော်သည် ဗုဒ္ဓသာသနာတော်ကို နိုင်ငံတော်၏ နိုင်ငံသားအများဆုံးကိုးကွယ်ရာဖြစ်သော ဂုဏ်ထူးဝိသေသနှင့်ပြည့်စုံသည့် ဘာသာသာသနာဖြစ်သည်ဟု သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းထားသော မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု ထုံးတမ်းစဉ်လာများအရ ကိုးကွယ်ဆည်းကပ်ရာဖြစ်သော၊ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓဘာသာ အထွန်းကားဆုံး နိုင်ငံတော်အဖြစ် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်လျက်ရှိသော ရဟန်းသံဃာတော်များကို ဖျက်ဆီးခြင်းပြုလုပ်လာသည်။ နိုင်ငံရေးအပြောင်းအလဲကာလတွင် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များ၏ အကြောင်းမဲ့ရက်စက်စွာသတ်ဖြတ်ခြင်းကြောင့် ရဟန်းသံဃာတော် ၁၂ ပါး ပျံလွန်တော်မူခဲ့သည်ဟု ဝမ်းနည်းကြေကွဲ စိတ်မကောင်းခြင်းကြီးစွာ ကြားသိခဲ့ရသည်။

တစ်ဆက်တည်းပင် ဘုရား၊ တရား၊ သံဃာ အနန္တဂိုဏ်းဝင်များဖြစ်သော၊ အသိမကြွယ်သေးသည့် လူငယ် လူရွယ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများအား အသိပညာ လိမ္မာရေးခြားရှိစေရန်အတွက် မိဘသဖွယ် သွန်သင်ဆုံးမလမ်းပြပေးနေသော ဆရာ ဆရာမများနှင့်ပညာရေးဝန်ထမ်းများကို အကြမ်းဖက်သမားများက အကြောင်းမဲ့ ရက်စက်စွာသတ်ဖြတ်ခြင်းကြောင့် ဆရာ ဆရာမဝန်ထမ်း ၁၂ ဦးသေဆုံးပြီး ၁၅ ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ သူတော်ကောင်းတရားထွန်းကားရာနိုင်ငံ၊ ကောင်းသတင်းများဖြင့်ကျော်ကြားသောတိုင်းပြည်သည် ယခုအခါ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များဖြစ်သည့် CRPH၊ NUG နှင့် ၎င်းတို့က သွေးဆောင်စည်းရုံးမွေးမြူထားသော PDF အကြမ်းဖက်သမားများ၏ ရက်စက်သောလုပ်ရပ်များကြောင့် အစဉ်အလာကြီးမားသော မြန်မာနိုင်ငံ၏ပုံရိပ်ကို များစွာထိခိုက်ခဲ့သည်။

သို့ဖြစ်ရာ နှစ်ပေါင်းရှည်ကြာ ယဉ်ကျေးမှုဓလေ့ထုံးတမ်းစဉ်လာကြီးမားခဲ့သော မြန်မာနိုင်ငံကို ဖျက်ဆီးနေသည့် နိုင်ငံရေးအစွန်းရောက်ဝါဒီများနှင့် ကိုယ်ကျင့်တရားပျက်ယွင်းနေသော အကြမ်းဖက်သမားများအား အပြီးတိုင်တားဆီးနှိမ်နင်းတိုက်ဖျက်နိုင်မှ အစဉ်အလာကြီးမားသောတိုင်းပြည်၊ သူတော်ကောင်းတရားထွန်းကားရာ မြန်မာ့မြေ ပြန်လည်ဖြစ်ထွန်းလာမည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း။ ။

“ပဋိဇီဝဆေးယဉ်ပါးမှု အသိပညာပေးရက်သတ္တပတ်”



“ပဋိဇီဝဆေးယဉ်ပါးမှု ရပ်တန့်ဖို့ အသိပညာပေးမှုမြှင့်တင်ဖို့”

**Spread awareness, stop resistance**



၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ (၁၈)ရက်မှ (၂၄)ရက်အထိ  
မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာန

မိုးစပါး တင်း ၁၀၀ အထက်ထွက်ရှိရေး အထူးစံပြကွက်ရိတ်သိမ်း

ကသာ နိုဝင်ဘာ ၁၈

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အင်းတော်မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန မိုးစပါးတင်း ၁၀၀ ထွက်ရှိရေး အထူးစံပြကွက်ရိတ်သိမ်းခြင်းကို ယမန်နေ့မွန်းလွဲ ၂ နာရီက အင်းတော်မြို့နယ် နန်းခင်ကျေးရွာ ကြာအင်းအုပ်စုရှိ တောင်သူဦးသန်းမောင်၏စိုက်ခင်းတွင် ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စံပြကွက်ရိတ်သိမ်းရာသို့ အင်းတော်မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယဦးစီးမှူး ဦးမင်းသူလွင်၊ အင်းတော်မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူး ဦးသိန်းခိုင်၊ မြို့နယ်မြေစာရင်းဦးစီးမှူး ဦးညွန့်ဝင်း၊ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများနှင့်



စိုက်ပျိုးရေးပညာရှင်များ တက်ရောက် ၅၀ စိုက်ပျိုးရာတွင် ၄၅ ဧက ရိတ်သိမ်းနိုင်ခဲ့ပြီး စုစုပေါင်း တစ်ဧက ပျမ်းမျှ အင်းတော်မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီး ၁၂၂ တင်း ထွက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ အေးမြသက်ထား



ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး ဆေးနှင့်ဆေးပစ္စည်းများ နေ့စဉ် စစ်ဆေးထုတ်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၈

အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး ပစ္စည်းများအား နယ်စပ်ဂိတ်အသီးသီးမှ နေ့စဉ်လွယ်ကူချောမွေ့စွာ စစ်ဆေးထုတ်ပေးလျက်ရှိရာ နိုဝင်ဘာ ၁၈ ရက်တွင် နယ်စပ် (ချင်းရွှေဟော်)၌ ကုမ္ပဏီ နှစ်ခုတို့မှ Sodium Chloride Injection အခု ၂၅၄၉၁၀၊ Glucose Injection ၄၀၆၀၈ ခု၊ Vitamin C Injection အခု ၂၂၂၀၀၊ Vitamin B12 Injection အခု ၁၂၀၀၀၊ နှာခေါင်းစည်း ၁၄၁၅၀ ကီလိုဂရမ်တို့ကို ထုတ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

စာတည်းမှူးချုပ်	- ဦးစိုးစိုးနိုင်	အကြီးတန်း	- ဦးစိုးအောင်၊ ဒေါ်စန်းယဉ်ည၊ ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးအောင်၊ ဒေါ်ခင်မျိုးနိုင်၊ ဒေါ်မာမာစိုး
စာတည်းမှူး	- ဦးဝင်းနိုင်	သတင်းထောက်များ	- ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊ ဦးသန်းတင်အောင်
စာတည်းများ	- ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေဝမ်းစိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း၊ ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးသက်ထွေး	အငယ်တန်း	- ဒေါ်ဇင်မာဝင့်
ဘာသာပြန်	- ဦးနိုင်လင်းကြည်၊	သတင်းထောက်များ	- ဒေါ်ခင်သန္တာရွှေနှင့်အဖွဲ့
စာတည်းများ	- ဦးအောင်ကျော်ကျော်၊ ဦးစိုးသူရ	သုတေသန	-
		စာပြင်	-
		စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း	- ဦးတင်ထွန်းတာနှင့်အဖွဲ့
		အီးမေးလ်နှင့် အွန်လိုင်း	- ဦးစိုးချစ်ဦးနှင့်အဖွဲ့

နေပြည်တော် - စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၁၂၆၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၂၈၊ ၀၆၇-၃၆၁၃၀၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၃၁  
 ရန်ကုန်ရုံးခွဲ - အမှတ် ၇၇၊ ၅၂ လမ်းနှင့် မဟာဗန္ဓုလလမ်းထောင့်၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတည်းဌာန ၀၁-၂၉၂၈၃၂  
 မန်နေဂျာ - ၀၁-၈၆၁၀၆၈၅၊ စီမံ/ငွေစာရင်း ၀၁-၂၉၁၄၅၄၊ ဖြန့်ချိရေး ၀၁-၂၉၂၈၃၀၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၃၉၇၃၃၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၂၀၃၃၃၁

ပုံနှိပ်ခြင်းလုပ်ငန်းအမှတ် (၀၀၆၄၀)၊  
 ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေခွင့်အမှတ်(၀၀၇၇၁)ဖြင့်  
 ကြေးမုံသတင်းစာတိုက်က ထုတ်ဝေသည်။

Gmail themirror.npt@gmail.com  
 Facebook www.facebook.com/themirroredaily



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့ ရွှေဘုန်းပွင့်စေတီတော်မြတ်ကြီးတွင် ပန်း၊ ရေချမ်း၊ ဆီမီးများ ထွန်းညှိပူဇော်ကြစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း ရွှေဘုန်းပွင့် စေတီတော်တွင် ဆီမီးများ ထွန်းညှိပူဇော်စဉ်။



ရွှေဘုန်းပွင့်စေတီတော်ရင်ပြင်တွင် ဆီမီး ၁၀၀၀ ထွန်းညှိပူဇော်ထားသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

☉ ရှေးဦးမှ

ရှေးဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ အမှူးပြုသော ဧည့်ပရိသတ်များက ဆီမီး ၁၀၀၀ ထွန်းညှိပူဇော်ပွဲအား နမောတဿ သုံးကြိမ်ရွတ်ဆိုဘုရားကန်တော့၍ ဖွင့်လှစ်ကြသည်။ ယင်းနောက် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီး၊ တက်ရောက်လာကြသူများက ရွှေဘုန်းပွင့်စေတီ တော်တွင် ပန်း၊ ရေချမ်း၊ ဆီမီးများ ထွန်းညှိပူဇော်ကြပြီး စေတီတော် ရင်ပြင်တော်တွင် ဆီမီး ၁၀၀၀ ထွန်းညှိပူဇော်ကြသည်။ ထို့နောက် အခမ်းအနားမှူးက အောင်ဆုမင်္ဂလာအမျှဝေစာတမ်းအား ဖတ်ကြား၍ အမျှပေးဝေသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်ဇနီး၊ တက်ရောက်လာကြသူများက ဆီမီး ၁၀၀၀ ထွန်းညှိ ပူဇော်ပွဲအား ဗုဒ္ဓသာသနံ စိရိတိဋ္ဌတု သုံးကြိမ်ရွတ်ဆိုဆုတောင်း၍ အခမ်းအနား ရုပ်သိမ်းခဲ့သည်။

ထို့ပြင် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)ဝန်းအတွင်း၌လည်း လမ်း၊ အဆောက်အအုံများ၊ ပန်းအလှသစ်ပင်များတွင် ရောင်စုံမီးအလှ များဖြင့် မီးထွန်းပွဲတော်ကို ကိုဗစ်-၁၉ စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများနှင့် အညီပြုလုပ်ခဲ့သည်။ မီးထွန်းပွဲတော်သို့ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) မိသားစုများက စိတ်နှလုံးအေးချမ်းစွာဖြင့် ပျော်ရွှင် ကြည်နူးစွာ ကြည့်ရှုလေ့လာခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)ဝန်းအတွင်း ရောင်စုံမီးအလှများဖြင့် အလှဆင်ထားသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

ပြည်တွင်းရေးရာ

# တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့တွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီးအပါအဝင် တန်ခိုးကြီးဘုရားများနှင့် စေတီများသို့ ဘုရားဖူးပြည်သူများ လာရောက်ဖူးမြော်ကြည်ညို

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၈

ရွှေတိဂုံစေတီတော် ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့က ကြီးမှူးကျင်းပသည့် ၁၃၈၃ ခုနှစ် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့ (သာမညဖလအခါတော်နေ့) အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရွှေတိဂုံစေတီတော်ရင်ပြင်ရှိ သတ်မှတ်နေရာများ၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များက ရွှေတိဂုံစေတီတော် အာရုံခံမုခ်ဦးလေးခုရှိ ကကုသန္ဓ ရုပ်ပွားတော်၊ ကောဏဂမနရုပ်ပွားတော်၊ ကဿပရုပ်ပွားတော်၊ ဂေါတမရုပ်ပွားတော်နှင့် အထက်ပစ္စယံရှိ ပတ္တမြားမျက်ရင်ရုပ်ပွားတော်တို့ကို ရွှေကြာသင်္ကန်းကပ်လှူပူဇော်ကြပြီး ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဘာသာရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ ဝန်ထမ်းများက ဆွမ်း၊ ဆီမီး၊ ပန်း၊ ရေချမ်းနှင့် သစ်သီးဆွမ်းတို့ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

ထို့နောက် ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဘာသာရေးအသင်းအဖွဲ့များနှင့် ဝန်ထမ်းများက ကုသိုလ်အစုစုတို့အား အမျှပေးဝေခြင်း၊ အရပ်ဆယ်မျက်နှာမေတ္တာပို့ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ကြသည်။

ညပိုင်းတွင် ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဝန်ထမ်းများက အများပြည်သူကောင်းမှုကုသိုလ်အတွက် ရွှေတိဂုံစေတီတော် ပတ်ပတ်လည်ရှိ ဆီမီးခုံများ၌ ဆီမီးများ ထွန်းညှိပူဇော် ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

ဗိုလ်တထောင် ကျိုက်ဒေးအပ်ဆံတော်ဦးစေတီတော်

အလားတူ ဗိုလ်တထောင် ကျိုက်ဒေးအပ်ဆံတော်ဦး စေတီတော် ဂေါပကအဖွဲ့ကကြီးမှူး၍ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့် (သာမညဖလအခါတော်နေ့)သာမညဖလသုတ်ပိုဒ်တော် ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် စေတီတော်ရင်ပြင်ရှိ အောင်မြေ၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များက စေတီတော်အား ဆွမ်း၊ ပန်း၊ ရေချမ်း၊ ဆီမီး၊ သစ်သီးတို့ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပူဇော်ကြသည်။

ထို့နောက် ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဘာသာရေးအသင်းအဖွဲ့များနှင့် ဝန်ထမ်းများက ထိုခြင်းငါးပါးဖြင့် ရှိခိုးပူဇော်ကန်တော့ခြင်း၊ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်သာမညဖလအခါတော်နေ့ သာမညဖလဒေသက ဗုဒ္ဓဝန္တာဘုရားရှိခိုးဂါထာတော်ကို ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ခြင်း၊ မြတ်စွာဘုရားအား ဩကာသကန်တော့ချီးဖြင့် ညီညာစွာကန်တော့၍ သရဏဂုံသုံးပါးနှင့် ငါးပါးသီလ ခံယူဆောက်တည်ကြခြင်း၊ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်သာမညဖလအခါတော်နေ့အကြောင်း သိမှတ်ဖွယ်ရာများကို ဖတ်ကြားပူဇော်ခြင်း၊ သံဃာ့ကျေးဇူးအထူးသိဖွယ်ကဗျာကို ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ခြင်း မေတ္တာပို့ခြင်း၊ အမျှဝေခြင်းစသည်တို့ကို ဆောင်ရွက်ကြသည်။

သီရိမင်္ဂလာကမ္ဘာအေးစေတီတော်

ထို့ပြင် သီရိမင်္ဂလာကမ္ဘာအေးစေတီတော် ဂေါပကအဖွဲ့က ကြီးမှူးကျင်းပသည့် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့ (သာမညဖလအခါတော်နေ့) ကို ယနေ့နံနက် ၇ နာရီခွဲတွင် စေတီတော်ဂန္ဓကုဋ်တိုက်အတွင်း၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍတိ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မ ဇောတိကဓဇ ဓမ္မဘဏ္ဍာဂါရိက ဘဒ္ဒန္တ အဂ္ဂဓမ္မထံမှ ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဘာသာရေးအသင်းအဖွဲ့များနှင့် ဝန်ထမ်းများက ကိုးပါးသီလခံယူဆောက်တည်ကြသည်။

ထို့နောက် ကြွရောက်တော်မူလာကြသည့် ဆရာတော်သံဃာတော်များက အန္တရာယ်ကင်းပရိတ်တရားတော်များ ရွတ်ပွားချီးမြှင့်တော်မူကြသည်။



တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့တွင် ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီး၌ ဘုရားဖူးလာပြည်သူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

ယင်းနောက် ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များက ဆရာတော်သံဃာတော်များအား လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

ထို့နောက်ဆရာတော်ဘဒ္ဒန္တအဂ္ဂဓမ္မထံမှ အနုမောဒနာတရားတော်များ နာယူကြည်ညိုကြပြီး လှူဒါန်းမှုအစုစုတို့အတွက် ရေစက်သွန်းချအမျှပေးဝေကြသည်။

ယင်းနောက် ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များနှင့် အလှူရှင်များက စေတီတော်ဂန္ဓကုဋ်တိုက်အတွင်းရှိ ရုပ်ပွားတော်များအား သင်္ကန်းတော်များ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပူဇော်ကြသည်။

ညပိုင်းတွင် ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဝန်ထမ်းများက အများပြည်သူကောင်းမှုကုသိုလ်အတွက် သီရိမင်္ဂလာကမ္ဘာအေးစေတီတော် ပတ်ပတ်လည်ရှိ ရင်ပြင်၌ ဆီမီးများ ထွန်းညှိပူဇော် ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

စွယ်တော်မြတ်စေတီတော် (ရန်ကုန်)

ဝရဒါဋ္ဌာဓာတုစေတီယစွယ်တော်မြတ်စေတီတော် (ရန်ကုန်)၏ (၂၆)ကြိမ်မြောက် ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲ ဗုဒ္ဓါဘိသေက အနေကဇာတင် အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီခွဲတွင် စွယ်တော်မြတ်စေတီတော်အတွင်း၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍတိ အဂ္ဂမဟာ သဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ ဓမ္မဘဏ္ဍာဂါရိက ဘဒ္ဒန္တ အဂ္ဂဓမ္မနှင့် ဩဝါဒါစရိယဆရာတော်ကြီးများက စွယ်တော်မြတ်စေတီတော်အား ဗုဒ္ဓါဘိသေက အနေကဇာတင်ပူဇော်ကြသည်။

ထို့နောက် ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များက ဝရဒါဋ္ဌာဓာတုစေတီယစွယ်တော်မြတ်စေတီတော် (ရန်ကုန်)၏ ဂန္ဓကုဋ်တိုက်အတွင်း သတင်း

သုံးတော်မူသော မုဒြာကိုးဆူတို့အား ရွှေကြာသင်္ကန်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

ညပိုင်းတွင် ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဝန်ထမ်းများက အများပြည်သူကောင်းမှုကုသိုလ်အတွက် ဝရဒါဋ္ဌာဓာတုစေတီယစွယ်တော်မြတ်စေတီတော် (ရန်ကုန်) ပတ်ပတ်လည်ရှိ ရင်ပြင်၌ ဆီမီးများထွန်းညှိပူဇော် ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

မယ်လမုစေတီတော်

ဆုတောင်းပြည့်မယ်လမုစေတီတော်၏ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့ (သာမညဖလ အခါတော်နေ့)တွင် ပဋ္ဌာန်း(၅)ကျမ်း ရွတ်ဆိုပူဇော်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် စေတီတော်အတွင်းရှိ ဓမ္မာရုံ၌ ကျင်းပရာ ဆုတောင်းပြည့် မယ်လမုစေတီတော် အဘိဓမ္မာပြန့်ပွားရေးအသင်းကြီး နည်းပြ ဆရာ ဆရာမများနှင့် သင်တန်းသား သင်တန်းသူများက ပဋ္ဌာန်း(၅)ကျမ်းကို ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ကြသည်။

ညပိုင်းတွင် ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဝန်ထမ်းများက အများပြည်သူကောင်းမှုကုသိုလ်အတွက် ဆုတောင်းပြည့် မယ်လမုစေတီတော် ပတ်ပတ်လည်ရှိ ရင်ပြင်၌ ဆီမီးများ ထွန်းညှိပူဇော် ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

လောကချမ်းသာ အဘယလာဘမုနိရုပ်ပွားတော်

လောကချမ်းသာ အဘယလာဘမုနိရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး ဂေါပကအဖွဲ့ကကြီးမှူး၍ ဆွမ်းတော်ကြီး ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် အဆိုပါ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး၌ ကျင်းပရာ ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဝန်ထမ်းများက ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ဆွမ်း၊ ပန်း၊ ရေချမ်း၊ ဆီမီး၊ သစ်သီးတို့ ကပ်လှူဒါန်းပူဇော်ကြသည်။

ကျိုက်ပိုင်းစေတီတော်

ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင် အပရာဇိတဆံတော်ရှင် ကျိုက်ပိုင်းစေတီတော်ဂေါပကအဖွဲ့ကကြီးမှူး၍ ယနေ့ညပိုင်းတွင် ဆီမီးများ ထွန်းညှိပူဇော်ပွဲ အခမ်းအနားကို ကျင်းပရာ ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပရဟိတလူမှုကူညီရေးအသင်းများနှင့် ဘာသာရေးအသင်းအဖွဲ့များက စေတီတော်ရင်ပြင် ပတ်ပတ်လည်၌ ဆီမီးများ ထွန်းညှိပူဇော်ကြသည်။

အလားတူ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့ (သာမညဖလအခါတော်နေ့) တွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ ဘုရားစေတီများတွင် ဘုရားဖူးလာပြည်သူများက ပန်း၊ ရေချမ်း၊ ဆီမီးတို့ ပူဇော်၍ ဆုတောင်းကြခြင်း၊ မြို့နယ်၊ ရပ်ကွက် အသီးသီးရှိ လမ်းများ၌ ကုသိုလ်ကောင်းမှုပြုကြခြင်း၊ သင်ကြီး၊ ဝါကြီး၊ မိဘ၊ အဘိုး၊ အဘွား၊ ဆရာသမားများအား ကန်တော့ခြင်း၊ ရုံးများ၊ လူနေအိမ်များနှင့် လမ်းများ၌ ရောင်စုံလျှပ်စစ်မီးများ၊ ဆီမီးများ၊ ဖယောင်းတိုင်များ ထွန်းညှိပူဇော်ကြခြင်းများ ပြုလုပ်ကြသည်။

သတင်း - ကိုကိုဇော်၊ ကျော်ကျော်၊ ဓာတ်ပုံ - လတ်လတ်(MNA)



တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့တွင် လောကချမ်းသာ အဘယ လာဘမုနိရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး၌ ဘုရားဖူးလာပြည်သူများ လာရောက်ဖူးမြော်ကြည်ညိုကြစဉ်။

### စိုက်ပျိုးရေးထုတ်ကုန်များကို ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်ရေး

ကမ္ဘာပေါ်တွင် လူဦးရေ ခုနစ်ဘီလီယံခန့်ရှိသဖြင့် နိုင်ငံတိုင်းတွင် စားသောက်ကုန်များ အမြဲလိုအပ်ချက်ရှိကြောင်း၊ ကမ္ဘာပေါ်တွင် စိုက်ပျိုးရေးနိုင်ငံများရှိပြီး နိုင်ငံတွင်း စားရေးအစာပြေစေရန်နှင့် ပြည်ပဝင်ငွေရရှိရန် ဆောင်ရွက်နေကြခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံအနေဖြင့် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်၍ ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်မှ ပြည်ပဝင်ငွေရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံအတွင်း မိုးစပါးစိုက်ပျိုးကေ ၁၅ သန်းခန့်၊ နွေစပါးစိုက်ပျိုးကေ နှစ်သန်းခန့် စိုက်ပျိုးကြောင်း၊ မိုးစပါးစိုက်ပျိုးကေ ၁၅ သန်းတွင် တစ်ကေ တင်း ၁၀၀ နှုန်းထွက်ပါက လူဦးရေသန်း ၁၀၀ အတွက် လုံလောက်မှုရှိကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် လူဦးရေ ၅၅ သန်းခန့်ရှိသဖြင့် လူဦးရေ ၄၅ သန်းစာ ပိုလျှံမှုရှိလာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်ပသို့ ဆန်များစွာ တင်ပို့နိုင်ကြောင်း၊ သို့သော် တစ်ကေ စပါးအထွက်နှုန်း တင်း ၁၀၀ မပြည့်သည့်အတွက် ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ မျှော်မှန်းသလို တင်ပို့နိုင်မှုမရှိသည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ စီးပွားရေးသည် တစ်နိုင်ငံလုံးနှင့် သက်ဆိုင်သည့်ကိစ္စဖြစ်ပြီး မိမိတို့နိုင်ငံအနေဖြင့် စိုက်ပျိုးရေးထုတ်ကုန်များကို ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်ရေး သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများအနေဖြင့် စနစ်တကျဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုကြောင်း။

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ၇-၉-၂၀၂၁ ရက်နေ့တွင် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အိမ်စောင့်အစိုးရအဖွဲ့ အစည်းအဝေးအမှတ်စဉ်(၂/ ၂၀၂၁)၌ ပြောကြားသည့်အမှာစကားမှ ကောက်နုတ်ချက်)

### တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့(သာမညဗလအခါတော်နေ့) အခမ်းအနားများကို မန္တလေးမြို့နေပြည်သူများ အစဉ်အလာမပျက် ကျင်းပ

မန္တလေး နိုဝင်ဘာ ၁၈ ယနေ့သည် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့ဖြစ်သည့်အားလျော်စွာ (သာမညဗလ အခါတော်နေ့) အခမ်းအနားကို ရှေးထုံးတမ်းစဉ်လာမပျက် ကျင်းပကြသည်။ စည်ကားလျက်ရှိ မန္တလေးမြို့၏ အထင်ကရ တန်ခိုးကြီးဘုရားတစ်ဆူဖြစ်သည့် မဟာမုနိ ရုပ်ရှင်တော်မြတ်အား ယနေ့ နံနက် ၄ နာရီတွင် ရေတော်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဥက္ကဋ္ဌ အမှူးပြု၍ မျက်နှာသစ်တော်ဝတ်အဖွဲ့က မျက်နှာသစ်တော်မူပြီး ရွှေသင်္ကန်းကပ်လှူကာ ဆွမ်း၊ ရေချမ်း၊ ပန်းများ ကပ်လှူပူဇော်ခြင်း၊ ဘုရားဖူးလာ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင် သူတော်စင် ရဟန်းရှင်လူပြည်သူများကလည်း မဟာမုနိရုပ်ရှင်တော်မြတ်အား ဆွမ်း၊ ရေချမ်း၊ ပန်း ကပ်လှူပူဇော်ခြင်း၊ ဆီမီးပူဇော်ခြင်း၊ ဝတ်အသင်းအဖွဲ့များက

ပဋ္ဌာန်းဒေသနာတော်များ ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ခြင်းနှင့် တရားဘာဝနာ အားထုတ်ကြသူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်။ ဆက်လက်၍ နံနက် ၅ နာရီတွင် မဟာမုနိဂေါပကအဖွဲ့က ကြီးမှူး၍ မဟာမုနိ ရုပ်ရှင်တော်မြတ်ကြီးအား (၃၂) ကြိမ်မြောက် မသိုးမြတ်သင်္ကန်းတော် ရက်လုပ်ပူဇော်ပွဲကို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေး စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ ကျင်းပရာ ပူဇော်မည့်တဘက်တော်နှင့် မသိုးသင်္ကန်းတော်မြတ်ကို တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမောင်ကို၊ အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်ကိုကိုဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများအား စက်ချုပ်အဖွဲ့နှင့် တဘက်ပညာရှင်များက ပေးအပ်ကြသည်။ ထို့နောက် ရေတော်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဥက္ကဋ္ဌ အရှင် သူမြတ်အမှူးပြု၍ တိုင်းဒေသကြီး



မဟာမုနိရုပ်ရှင်တော်မြတ်အား ဘုရားဖူးပြည်သူများ လာရောက်ဖူးမြော်ကြည်ညိုကြစဉ်။

ဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက တဘက်တော်ကို လည်းကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၏ဇနီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သင်းပိုင်သင်္ကန်းတော်ကိုလည်းကောင်း၊ မဟာမုနိဂေါပကအဖွဲ့၊ ဗုဒ္ဓဝေယျာဝစ္စအဖွဲ့၊ ရက်ကန်းနှင့် စက်ချုပ်ပညာရှင်များအဖွဲ့၊ မဟာမုနိဂေါပက ဝန်ထမ်းများ၊ ဓမ္မစကြာဝတ်အဖွဲ့တို့က ဧကသီသင်္ကန်းတော်ကို လည်းကောင်း ကိုင်ဆောင်၍ မဟာမုနိ ရုပ်ရှင်တော်မြတ်အား လက်ယာရစ်သုံးပတ် လှည့်လည် ပူဇော်ပြီး တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက မဟာမုနိရုပ်ရှင်တော်မြတ်အား မသိုးသင်္ကန်းတော်ကို လွမ်းမြို့ပူဇော်ကန်တော့ကြသည်။



ပေးအပ်ချီးမြှင့် ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက မသိုးမြတ်သင်္ကန်းတော်ကို လုပ်အားဒါနပြု ရက်လုပ်ခဲ့ကြသောကြောင့်၊ ပေါက်၊ အုန်းတော၊ အင်းလေး ဒေသရက်ကန်းပညာရှင်များအဖွဲ့၊ ကိုးလုံးတကာ စက်ချုပ်ပညာရှင်များအဖွဲ့၊ ဗုဒ္ဓဝေယျာဝစ္စအဖွဲ့များအား ဂုဏ်ပြုဆုငွေ၊ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။ တန်ဆောင်မုန်း လပြည့်နေ့ နေ့ခင်းနှင့် ညပိုင်းတို့တွင်လည်း မန္တလေးတောင် ဆုတောင်းပြည့်ဘုရား၊ ကျောက်တော်ကြီး၊ စန္ဒာမုနိကုသိုလ်တော်ဘုရား၊ မဟာလောကရန်နိမ် အောင်တော်မူဆုတောင်းပြည့်ဘုရား၊ ရွှေကျီးမြင့်ဘုရား၊ ဘုရားနီဘုရား၊ ဆုတောင်းရဘုရား၊ ဆုတောင်းပြည့်ဘုရား၊ ချမ်းသာဘုရား၊ စွယ်တော်မြတ်စေတီတော် (မန္တလေး)၊ နန်းမြို့ဆုတောင်းပြည့်ဘုရား စသည့် တန်ခိုးကြီးဘုရား စေတီတော်တို့တွင် ရွှေသင်္ကန်းများ၊ ပန်း၊ ရေချမ်း၊ သစ်သီးဆွမ်းတော်များ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း၍ ဆီမီးပူဇော်ခြင်းများ၊ တရားဘာဝနာ အားထုတ်ကြသူများ၊ ပဋ္ဌာန်းဒေသနာတော် ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ကြသူများ၊ အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ဘုရားဖူးလာပြည်သူများနှင့် အသင်းအဖွဲ့များကို အလှူရှင်များက စတုဒိသာ မုန့်လုံးရေပေါ်၊ မဲဇလီဖူးသုပ်နှင့် ကြာဆံဟင်းများ ကျွေးမွေးကုသိုလ်ပြုကြပြီး အထူးစည်ကားလျက်ရှိသည်။ တင်မောင်-မန္တလေး

# မြန်မာ့အနာဂတ်ပုံရိပ် ဘာလဲ၊ ဘယ်လဲ

မြန်မာ့ကို ကမ္ဘာကသိသည်မှာ ဗုဒ္ဓဝါဒသာ လျှင်ဖြစ်ပါတယ်။ ရှေးခါ ဘိုးဘွား ဆရာသမားများကလည်း မြန်မာလူမျိုး တို့ရဲ့တိုးတက်မှုဟာ ဗုဒ္ဓဝါဒ သာအခြေခံ၍ ဗုဒ္ဓသာသနာတော် ဆုတ်ယုတ်ခြင်းဟာ မြန်မာလူမျိုးတို့ရဲ့ ကျန်းခြင်းပင်ဖြစ်တယ်လို့ ခံယူခဲ့ကြပါ တယ်။

**ဝိုင်အမ်ဘီအေအသင်းကြီးကို ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်**  
မြန်မာပြည် အင်္ဂလိပ်လက်အောက် ကျွန်ုပ်တို့ဘဝ ကျရောက်ခဲ့စဉ် ကာလမှာတောင် မြန်မာတွေဟာ အမျိုး ဘာသာသာသနာ မပျောက်ကွယ်အောင် ထိန်းသိမ်းကာကွယ် စောင့်ရှောက်ခဲ့ကြ တယ်။ ၁၉၀၆ ခုနှစ် မေလ ၁၀ ရက်နေ့မှာ ဝိုင်အမ်ဘီအေခေါ် ဗုဒ္ဓဘာသာကလျာဏ ယုဝအသင်းကြီးကို ဖွဲ့စည်းတည်ထောင် ပြီး ကျားကန်ခဲ့တယ်။  
လွန်ခဲ့တဲ့ နှစ် ၁၀၀ ကျော်က ဝိုင်အမ် ဘီအေလို မြန်မာအသင်းအပင်းတွေ မပေါ်ပေါက်သေးချိန်မှာ မြန်မာတိုင်းသူ ပြည်သားတွေဟာ နယ်ချဲ့ဗြိတိသျှတွေရဲ့ အုပ်ချုပ်ခံသက်သက်ပဲ ဖြစ်တယ်။ ဝိုင်အမ်ဘီအေပေါ်လာပြီးမှ “အမျိုး ဘာသာ သာသနာ ပညာ” ဆိုတဲ့ ခေါင်းစဉ်တွေအောက်မှာ တိုင်းရေးပြည်မှု တွေကို ဆွေးနွေးတိုင်ပင်ကြပြီး အစိုးရက ဆောင်ရွက်ပေးရမယ့် ကိစ္စရပ်တွေကို တင်ပြတောင်းဆိုခဲ့ကြတယ်။  
သို့ကြောင့်မို့ ဝိုင်အမ်ဘီအေခေါ် ဗုဒ္ဓဘာသာကလျာဏယုဝ အသင်းကြီး ကို “မြန်မာ့နိုင်ငံရေးအစ ဝိုင်အမ်ဘီအေ က” “လွတ်လပ်ရေးအစ ဝိုင်အမ်ဘီအေ က” “ဝိညာဉ်ကျွတ်တအစ ဝိုင်အမ်ဘီအေ က” လို့စသဖြင့် ပြောစမှတ်ပြုခဲ့ရတယ်။ ဝိုင်အမ်ဘီအေဟာ မူလက အမျိုး ဘာသာ သာသနာအတွက် ဆောင်ရွက် စရာရှိတာတွေကို ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့ ဖွဲ့စည်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ပေမယ့် ၁၉၁၇ ခုနှစ် ကစပြီး နိုင်ငံရေးမှာ အတိအလင်းပါဝင် လာခဲ့ပါတယ်။ ပါဝင်ပုံကတော့ ရွှေတိဂုံ စေတီတော်မြတ်ကြီးရဲ့ ရင်ပြင်အပါ အဝင် သာသနာ့မြေခွဲ ဘုရားပုထိုးစေတီ ရင်ပြင်တွေမှာ နိုင်ငံခြားသားတွေ၊ မျက်နှာဖြူတွေက ဖိနပ်မချွတ်ဘဲ ဖိနပ်စီး သွားလာခဲ့ကြရာကနေ ဖိနပ်ပြဿနာ ပေါ်ပေါက်လာမှုကြောင့် ဖြစ်ပါတယ်။  
စေတီတော်ရင်ပြင်နဲ့ သာသနာ့မြေ တွေမှာ ဖိနပ်မစီးဖို့ ဝိုင်အမ်ဘီအေအသင်း ကြီးနဲ့အတူ မြန်မာ့နိုင်ငံရေးခေါင်းဆောင် တွေက မြန်မာလူမျိုးတွေကိုယ်စား ဗြိတိသျှအစိုးရကို ကန့်ကွက်အရေးဆို ခဲ့ကြလို့ နောက်ဆုံးမှာ အင်္ဂလိပ်တွေ အလျှော့ပေးခဲ့ရတယ်။ အဲဒီဖိနပ်ပြဿနာ ဟာ မြန်မာတို့ရဲ့မျိုးချစ်စိတ်ကို အကြီး အကျယ်သွေးထိုးပေးခဲ့တဲ့ ကိစ္စတစ်ရပ် ဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။

**တွန်းလှန်အန်တုခွဲ**  
မြန်မာတွေဟာ အမျိုးဘာသာ သာသနာအတွက်ဆို နေမဝင်အင်ပါယာ အင်အားတောင့်တင်း အားကောင်းချိန်

မှာတောင် တွန်းလှန်အန်တုခွဲတဲ့ သမိုင်း အစဉ်အလာရှိခဲ့တယ်။ လွတ်လပ်ရေးရပြီး ချိန်မှာတော့ သာသနာတော်သန့်ရှင်း တည်တံ့ပြန့်ပွားရေးအတွက် ဆဋ္ဌသင်္ဂါ ယနာတင်အခမ်းအနား ကျင်းပနိုင်ခဲ့တဲ့ အထိ ကြိုးပမ်းအားထုတ်ခဲ့ကြတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံသားတွေဟာလည်း ဘုရား၊ တရား၊ သံဃာ ရတနာမြတ်သုံးပါး အပေါ် အလွန်တရား လေးစားကြည်ညို ခဲ့ကြတယ်။ ရိုသေကိုင်းရှိုင်းကြတယ်။ ရဟန်းသံဃာတော်တွေကို လမ်းမှာ ဖူးတွေ့ရရင် အရိပ်ကိုတောင် မနင်းဝံ့ဘဲ ဦးချူးချိုချိုးလေ့ရှိကြတယ်။  
မြတ်စွာဘုရားရှင်ရဲ့ သားတပည့် ဖြစ်တဲ့ ရဟန်းသံဃာတော် အရှင် သူမြတ်တွေကို မဆိုထားဘိ၊ ရဟန်းတော် တို့ဆင်မြန်းထားတဲ့ သင်္ကန်းတော်ကိုပင် အလေးအမြတ်ပြုကြတယ်။ ရိုသေ ကိုင်းရှိုင်းကြတယ်။ ဒီလိုအလေးအမြတ် ပြုနိုင်ဖို့ရာလည်း ဗုဒ္ဓစာပေ ကျမ်းဂန် ဇာတကတွေက ဖွင့်ဆိုလမ်းညွှန်ပြခဲ့ပါ တယ်။  
ဝိနည်းအရာမှာ ဇာတဒဂ်ရတဲ့ အရှင် ဥပါလိ ရဟန္တာမထေရ်မြတ်ကြီးက “လမ်းခရီး၌ စွန့်ပစ်အပ်သော မစင် လိမ်းကျံနေသော သင်္ကန်းစကိုပင်

တကား၊ သင်္ကန်းဝတ်ထားသောသူကို ပညာရှိသူတော်ကောင်းတို့သည် မသတ် ထိုက်၊ မညှဉ်းဆဲထိုက်၊ အမြတ်တန်း သာ ကိုးကွယ်ပူဇော်ထိုက်သည်” ဆိုတဲ့ သတိသမ္ဗဇဉ်ဖြစ်ပြီး မုဆိုးကို အသက် ဘေးက လွတ်ပေးခဲ့တယ်။

မြန်မာတွေရဲ့ နှလုံးသားထဲမှာ ဗုဒ္ဓသာသနာကို နှလုံးသားထဲ စွဲမြဲနေဖို့ ရဟန်း သံဃာတော် အရှင်သူမြတ်တွေနဲ့ မိဘဘိုးဘွား ဆရာသမားတွေက သို့ကလို သားစဉ်မြေးဆက် လက်ဆင့်ကမ်းအမွေ ပေးခဲ့ကြတယ်။

**ဘာသာရေးဖြင့်မြှင့်တင်**  
မဟာဂန္ဓာရုံဆရာတော်ကြီး အရှင် ဇနကာဘိဝံသက မြန်မာပြည်လွတ်လပ် ရေးရခဲရင် နိုင်ငံရဲ့လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး၊ ပညာရေးတို့ကို ဘာသာရေးဖြင့်မြှင့်တင် မည်ဟူသော ရည်ရွယ်ချက်နဲ့ အနာဂတ် သာသနာရေးစာအုပ်ကို ရေးသားပြုစုခဲ့ ပါတယ်။  
ဆရာတော်ကြီးရဲ့ အကြီးမားဆုံး အဓိကမျှော်မှန်းချက်က “သာသနာ ကြောင့် နိုင်ငံမြင့်ရမည်၊ ထိပ်တန်းသို့ ရောက်ရမည်၊ ကမ္ဘာကအရေးထား လေးစားရမည်” ဆိုတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ သာသနာတော်ရဲ့ အရှိန်

ဘုန်းကြီးတွေကို အထင်သေး အမြင်သေး တာကို လုံးဝမခံချင်သူ ဖြစ်ပါတယ်။ သို့ကြောင့် ဆရာတော်ကြီးဟာ သာသနာ တော်ဂုဏ်ရှိအောင်၊ ဘုန်းကြီးတွေကို အထင်သေးမခံရအောင် ယထာဝါဒီ တထာကာရီ၊ ယထာကာရီ တထာဝါဒီ အပြောနဲ့ အလုပ်၊ အလုပ်နဲ့ အပြော အလွန်ညီညွတ်တော်မူပါပေတယ်။

ဆရာတော်ကြီးဟာ ဗုဒ္ဓရှင်တော် လေးသင်္ချေနဲ့ ကမ္ဘာတစ်သိန်း ပါရမီ ဖြည့်ပြီး ကြိုးပမ်းအားထုတ်တည်ထောင် ထားတော်မူခဲ့တဲ့ သာသနာတော်ကြီး ကွယ်ပသွားမှာကိုလည်း အလွန်စိုးရိမ် လေ့ရှိပါတယ်။  
“ဘုရားဟော သုတ္တန်၊ ဝိနည်း၊ အဘိ ဓမ္မာဟူသော ပိဋကတ်စာပေများကွယ် လျှင် သာသနာကွယ်ပြီ။ သာသနာကွယ် လျှင် ယဉ်ကျေးမှုမရှိတော့ပြီ။ ယဉ်ကျေး မှုမရှိလျှင် လူမျိုးလည်းကွယ်၊ နိုင်ငံလည်း အောက်တန်းကျပြီ” ဟု မိန့်ကြားတော်မူ ခဲ့ပါတယ်။  
“မနက်က ဘုန်းကြီးစဉ်းစားတယ်။ ငါ ဘယ်တော့သေမလဲလို့။ ဒီသာသနာ တော်ကြီးတစ်သက်တော့ ငါအသက် ရှင်ဦးမယ်။ ငါ့လက်ထက်မှာတော့ ဒီသာသနာတော်ကြီး မကွယ်စေရဘူး။

## ပြည်ထောင်စုသားတစ်ဦး

ဝတ်ရယ်လို့ ရင့်ရင့်သီးသီး သုံးနှုန်း ခေါ်ဝေါ်ကြ၊ ရန်ရင်းကြမ်းတမ်းစွာ ဆဲရေး တိုင်းထွာလာကြပါတယ်။ လတ်တလော မှာ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့က ရဟန်းသံဃာတော်တွေကို အကြောင်း အမျိုးမျိုးပြ စွဲစွဲပြီး ရက်ရက်စက်စက် သတ်ဖြတ်လာတဲ့အထိ ကျူးလွန်လာခဲ့ ကြပါတယ်။  
တစ်ချိန်က အမျိုး ဘာသာ သာသနာ ယဉ်ကျေးမှုနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ကျော်ကြား ထင်ရှားခဲ့တဲ့ မြန်မာ့ပုံရိပ်ဟာ ယခုကမ္ဘာ့ အလယ်မှာ အရှက်ရဖွယ် အရုပ်ဆိုး အကျည်းတန်ဖြစ်လာခဲ့ရပြီ။ မေးခွန်း ထုတ်စရာဖြစ်လာခဲ့ရပါပြီ။

“ထိုင်းလူမျိုးတွေက မေးနေကြ တယ်။ မြန်မာနိုင်ငံက ဗုဒ္ဓဘာသာနိုင်ငံ ရော ဟုတ်ရဲ့လား” ဆိုတဲ့ ဆိုရှယ်မီဒီယာ ပေါ်က မေးခွန်းတစ်ခုကတော့ ခေတ် အဆက်ဆက် အမျိုးဘာသာ သာသနာ အပေါ် အလွန်အလေးထားလေးစားခဲ့ကြ တဲ့ မြန်မာတို့အဖို့ ယူကျုံးမရဖြစ်စရာပါ။

**ကောင်းမွန်တဲ့ image**  
“ဒီရိုးသားဖြူစင်တဲ့ မျက်နှာပြုံးတွေ ဘယ်တော့ပြန်တွေ့နိုင်မလဲ။ ပြန်တွေ့နိုင် တော့မလား။ ဒီမျက်နှာပြုံးတွေကပဲ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ကောင်းမွန်တဲ့ image ဖြစ်သင့်ပါတယ်။ အချင်းချင်း ရန်ငြိုးထား ခြင်း၊ တိုက်ခြင်း၊ သတ်ဖြတ်ခြင်း၊ လူသတ်ပြီး ဆိုရှယ်မီဒီယာမှာ ရက်ရက် စက်စက်တင်ခြင်း၊ comment မှာ လူတွေက လူသတ်မှုကို သြဘာပေးခြင်း၊ ချီးကျူးခြင်းတို့က မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ image မဖြစ်သင့်ဘူး။

စက်တင်ဘာ ၄ ရက်နေ့မှာ ကျွန်ုပ်တို့ မြန်မာဘာသာဌာနက ကျောင်းသား အသစ်တွေ လက်ခံတော့မယ်။ အရင် တုန်းက ကျောင်းသားအသစ်တွေ မြန်မာ ဘာသာ စတင်သင်ယူတဲ့အခါမှာ သူတို့ မြန်မာနိုင်ငံနဲ့ မြန်မာဘာသာကို စိတ် ဝင်စားလာအောင် ကျွန်ုပ်တို့က မြန်မာ လူမျိုးရဲ့ စိတ်သဘောကောင်းမှု၊ ရိုးသား ဖြူစင်မှု၊ ယဉ်ကျေးသိမ်မွေ့မှုတွေကို ပထမဦးဆုံး မိတ်ဆက်ပေးလေ့ရှိပါတယ်။  
အခုလိုအခြေအနေမှာ ဘယ်လို မိတ်ဆက်ပေးမလဲ ...”

ပေကျင်းနိုင်ငံခြားဘာသာတက္ကသိုလ် မြန်မာဘာသာဌာနက စိန့်တိုင်းသူ ဆရာမတစ်ဦးရဲ့ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာ ထက်က မေးခွန်းတစ်ခုကလည်း မြန်မာ့ အနာဂတ်ပုံရိပ်အတွက် အချက်ပေး ခေါင်းလောင်းသံ တစ်ခုရယ်လို့ဆိုရ မှာပါ။

သို့ဖြစ်ရကား ထေရဝါဒဗုဒ္ဓဘာသာ ဝင်မြန်မာအများစုရဲ့မျက်နှာကို အိုးမည်း သုတ်ပြီး မြန်မာ့ပုံရိပ်ကို ကမ္ဘာ့အလယ်မှာ ဖျက်ဆီးနေကြတဲ့ အကြမ်းဖက်လူမိုက် အုပ်စုရဲ့ အဖျက်လုပ်ရပ်ကို မြန်မာမှန် သမျှ တားဆီးကာကွယ်ကြဖို့ သတိပေး နှိုးဆော်လိုက်ရကြောင်းပါဗျာ။ ။

**❖ မြန်မာပြည် အင်္ဂလိပ်လက်အောက် ကျွန်ုပ်တို့ဘဝ ကျရောက်ခဲ့စဉ်ကာလမှာတောင် မြန်မာတွေဟာ အမျိုးဘာသာသာသနာ မပျောက်ကွယ်အောင် ထိန်းသိမ်းကာကွယ်စောင့်ရှောက်ခဲ့ကြတယ်။ ၁၉၀၆ ခုနှစ် မေလ ၁၀ ရက်နေ့မှာ ဝိုင်အမ်ဘီအေခေါ် ဗုဒ္ဓဘာသာကလျာဏယုဝအသင်းကြီးကို ဖွဲ့စည်း တည်ထောင်ပြီး ကျားကန်ခဲ့**  
**❖ ပစ္စက္ကကာလမှာတော့ မာရ်နတ်ရဲ့ပူးကပ်မှုကြောင့် မိုက်မဲသူအချို့ဟာ ရဟန်းသံဃာတော်တွေကို သင်္ကန်းဝတ်ရယ်လို့ ရင့်ရင့်သီးသီး သုံးနှုန်းခေါ်ဝေါ်ကြ၊ ရန်ရင်းကြမ်းတမ်းစွာ ဆဲရေးတိုင်းထွာလာကြပါ တယ်။ လတ်တလောမှာ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့က ရဟန်းသံဃာတော်တွေကို အကြောင်း အမျိုးမျိုးပြစွဲစွဲပြီး ရက်ရက်စက်စက် သတ်ဖြတ်လာတဲ့အထိ ကျူးလွန်လာခဲ့ကြ**

လက်အုပ်ချိမ့် ရှိခိုးအပ်၏”လို့ ဥဒါန်း ကျူးရင့်ခဲ့ပါတယ်။  
အရှင်ဥပါလိရဲ့ ဥဒါန်းစကားကို အဋ္ဌကထာဆရာမြတ်တို့က “အကြောင်း မှု ပွင့်ပြီး၊ ပွင့်ဆဲ၊ ပွင့်လတ္တံ့ဖြစ်ကုန်သော မြတ်စွာဘုရားရှင်တို့သည် ဤသင်္ကန်း ဖြင့် ကိလေသာခပ်သိမ်း ကင်းငြိမ်း စင်ကြယ်ကြသောကြောင့်ဖြစ်သည်” ဟု ဖွင့်ဆိုရေးသားခဲ့ပါတယ်။

**မုဆိုးကို အသက်ဘေးက လွတ်ပေး**  
တိသနိပါတ် ဆဒ္ဓန္တဇာတ်မှာဆိုရင် အလောင်းတော် ဆဒ္ဓန်ဆင်မင်းဟာ မိမိအား မြားဖြင့်ပစ်သော သောနုတ္တရ မုဆိုးကိုမြင်တော့ ဒေါသထွက်ပြီး သတ်ရန်အကြံနဲ့ ဥမင်အတွင်းမှာ ပုန်း အောင်းနေတဲ့ မုဆိုးကို နှာမောင်း နဲ့ ဆွဲထုတ်ယူတယ်။ သို့ပေမဲ့ ဆဒ္ဓန်ဆင်မင်းဟာ မုဆိုးကိုယ်ပေါ်က သူတော်ကောင်း အယောင်ဆောင်ပြီး ရိုထားတဲ့သင်္ကန်းကို မြင်လိုက်တော့ “ဪ ဘုရား၊ ပစ္စက္ကဗုဒ္ဓ၊ ရဟန္တာတို့၏ အလံတံခွန်သဖွယ်ဖြစ်သော သင်္ကန်းပါ

အဝါမှေးမှိန်ခြင်းဟာ နိုင်ငံတော် မှေးမှိန် ခြင်းရဲ့ အကြောင်းမူလဖြစ်တယ်လို့ လည်း စွဲမြဲစွာ ယုံကြည်တော်မူခဲ့ပါတယ်။  
ဆရာတော်ကြီးဟာ အနော်ရထာ မင်းလက်ထက်က မြန်မာတိုင်းရင်းသား တို့ ယဉ်ကျေးမှုနဲ့တကွ ဘာသာ သာသနာတိုးတက်စည်ပင်ပြီး နိုင်ငံခြား တိုင်းတစ်ပါးက မြန်မာကို လေးစား ရသောသမိုင်းကြောင်းကို အမြဲနှလုံးသွင်း ချဲ့ “သာသနာကြောင့် မြန်မာမြင့်ရမည်” ဟူသော ဝါဒကို လက်ဆုပ်လက်ကိုင် ပြုထားခြင်းဖြစ်ပါတယ်။  
ထို့ကြောင့် လွတ်လပ်ရေးရရင် စစ်ပြီးကာလ တိုင်းပြည်ထူထောင်ရေး အတွက် ဘုန်းကြီးတွေက နိုင်ငံတော် အတွက် တစ်ထောင့်တစ်နေရာက အထောက်အကူပြုရန်ဆိုတဲ့ ရည်ရွယ် ချက်နဲ့ ဆရာတော်ကြီးက အနာဂတ် သာသနာရေးစာအုပ်မှာ နိုင်ငံတော် ပြုပြင်ရေးတွေကို အကျယ်တဝင့် ရေးသားထားခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။  
ဆရာတော်ကြီးဟာ လူတွေက

ငါသေမှ ဒီသာသနာတော်ကြီး ကွယ်ချင် ကွယ်ပါစေ” ဟု သြဝါဒတစ်ခုမှာ ထုတ်ဖော်မိန့်ကြားခဲ့သလို ဆရာတော် ကြီးဟာ ဘာသာ သာသနာအတွက် ဘဝ တစ်သက်တာလုံး ကြီးမားသော လုံ့လ ဥဿဟဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်တော် မူခဲ့တယ်။ ကျမ်းစာပေပေါင်းများစွာကို ရေးသားပြုစုခဲ့တဲ့အတွက် ဆရာတော် ကြီးကို နှစ်ဆယ်ရာစုရဲ့ အရှင်ဗုဒ္ဓ ဘောသဟုပင် တင်စားအသိအမှတ်ပြုခဲ့ ကြရပါတယ်။  
ရှေးခါ ဘိုးဘွား ဆရာသမားတို့ရဲ့ ထိုသို့ လက်ဆင့်ကမ်း ကြိုးပမ်းဆောင် ရွက်ခဲ့မှုကြောင့်လည်း ဘာသာသာသနာ ယဉ်ကျေးမှုနဲ့ ပတ်သက်လာရင် ကမ္ဘာက မြန်မာကို အရေးထား လေးစားခဲ့ကြ ပါတယ်။

**ရဟန်းသံဃာတော်တွေကို သတ်ဖြတ်လာတဲ့အထိ ကျူးလွန်**  
ပစ္စက္ကကာလမှာတော့ မာရ်နတ်ရဲ့ ပူးကပ်မှုကြောင့် မိုက်မဲသူအချို့ဟာ ရဟန်း သံဃာတော်တွေကို သင်္ကန်း

### ၂၀၂၁ ခုနှစ် (၁၀၀) နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ ဦးတည်ချက်များ

- ★ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊
- ★ ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ပညာအဆင့် မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး၊
- ★ မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ကို အရင်းခံသည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ထာဝစဉ်ရှင်သန် ထက်မြက်ရေး၊
- ★ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝပြိုင်ဆိုင်ချမ်းသာဖွင့် တိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံ အတူတကွ ယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး။

### ၂၀၂၁ ခုနှစ် (၁၀၀) နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ ဆောင်ပုဒ်

နိုင်ငံသာယာဝပြောဖို့၊ တိုင်းရင်းသားအားလုံး စည်းလုံးညီညွတ်ဖို့။

၁၃၈၃ ခုနှစ်၊ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် (၁၀) ရက် (၂၈-၁၁-၂၀၂၁)

## ကိုယ်ပိုင်လုပ်ငန်းများ စွန့်ခွီးတီထွင်လုပ်ကိုင်လိုပါက ရေလုပ်ငန်း၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းနှင့် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ ထူထောင်လုပ်ကိုင်နိုင်ရေး အားပေးကူညီ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၈  
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးတင်ထွဋ်ဦးသည် နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက် နံနက်ပိုင်းက ကော့သောင်းမြို့ ဗစ်တိုး ရိုးယား ဟိုတယ်ခန်းမတွင် တနင်္သာရီ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ လယ်ယာကဏ္ဍ ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မြန်မာနိုင်ငံ ရေထွက်ပစ္စည်းများ၏ ပြည်ပပို့ကုန် ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းကို တနင်္သာရီ တိုင်းဒေသကြီး ရေလုပ်ငန်းကဏ္ဍက ဖြည့်ဆည်းပေးလျက်ရှိရာ ယင်းလုပ်ငန်း များ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် တိုးချဲ့ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ဘက်စုံ ထောင့်စုံမှ ကြိုးပမ်းလျက်ရှိကြောင်း၊ ဒေသနေပြည်သူများအနေဖြင့် လုပ်ခ လစာရရှိသော လုပ်ငန်းများတွင် အခစား များအဖြစ် လုပ်ကိုင်နေမှုသာမက ကိုယ်ပိုင်လုပ်ငန်းများ စွန့်ခွီးတီထွင် လုပ်ကိုင်လိုပါက ရေလုပ်ငန်း၊ မွေးမြူရေး လုပ်ငန်းနှင့် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ ထူထောင်လုပ်ကိုင်နိုင်ရေးမှာ အဓိက ကျသဖြင့် မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနက အားပေး ကူညီလျက်ရှိကြောင်း။



အလားတူ သီးနှံ၊ သား၊ ငါး၊ ကုန်ကြမ်း များကို အခြေခံသည့် ကုန်ချောထုတ်လုပ် မှုများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး၊ အဆိုပါလုပ်ငန်း များကို တည်ထောင်ပေးခြင်းဖြင့် ပြည်ပ ထွက်ခွာလုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နေမှုများကို လျှော့ချပြီး မိမိဒေသမှာပင် အခြေချ လုပ်ကိုင်နိုင်ရေးကို ရည်မှန်း၍ ဝန်ကြီး ဌာနအောက်ရှိ တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် ကျရာ အခန်းကဏ္ဍများက စီမံဖြည့်ဆည်း ပေးကြစေလိုကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ မူဝါဒ၊ ဝန်ကြီးဌာန၏ လုပ်ငန်းတာဝန် ဦးတည်ချက်၊ မျှော်မှန်းချက်များ အောင်မြင်ရေးအတွက် တည်ဆဲဥပဒေ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံ ဝန်ထမ်းများ၏ စွမ်းဆောင်နိုင်မှုသည် အရေးပါကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာနရှိ ဝန်ထမ်း များ၏ အရည်အသွေးနှင့် တွေးခေါ် သုံးသပ်နိုင်စွမ်းများ တိုးတက်စေရေး၊ သက်ဆိုင်ရာ ဘာသာရပ်များအလိုက် ကျွမ်းကျင်မှု မြှင့်တင်ပေးရေးအတွက် အပြင် နည်းပညာများကို လိုအပ်သူများထံ လွှဲပြောင်းပေးရာတွင် အစဉ်တမ်းပညာများကို အသုံးပြုပြီး စဉ်ဆက်မပြတ် လေ့လာနိုင်ရေးကို တာဝန်ရှိသူအဆင့်ဆင့် တို့က အလေးထားပြုစုပေးထောင်ပေး ရန်လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးကျော်မင်းဦး၊ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာရဲတင့်ထွန်း၊ ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဝေလင်းမောင်၊ လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေး နှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ် ဦးသက်နိုင်ဦးနှင့် တိုင်းဒေသကြီး တာဝန်ခံများက လုပ်ငန်းကဏ္ဍများ အလိုက် တင်ပြဆွေးနွေးကြသည်။

တင်ပြချက်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက စိုက်ပျိုးရေး လုပ်ငန်း၏ အဓိကလိုအပ်ချက်တစ်ခု ဖြစ်သည့် မျိုးကောင်းမျိုးသန့် မျိုးစေ့များ သိရသည်။

ဖူလုံစွာသုံးစွဲနိုင်ရေး၊ သဘာဝမြေဩဇာ နှင့် ဓာတ်မြေဩဇာ အချိုးအစားများ မှန်ကန်ထိရောက်စွာ အသုံးပြုနိုင်ရေး၊ ဆီအုန်းသီးနှံ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ခြင်း အတွက် ဆီသီးခိုင် အရည်အသွေးမြင့်မား ရေးနှင့် လေလွင့်မှုလျှော့ချနိုင်ရေးအတွက် အကောင်းဆုံး ဆီသီးခိုင်ချိန်ကို လေ့လာစမ်းစစ်ဖော်ထုတ်ပေးရန်၊ လူတိုင်း အခြေခံစားသုံးသည့် ဟင်းသီးဟင်းရွက်ကို လတ်ဆတ်ဖူလုံစွာ စိုက်ပျိုးစားသုံးနိုင်ရေး အတွက် ဒေသဟင်းသီးဟင်းရွက်မျိုးများ နှင့် ခေတ်မီနည်းစနစ်များ ဖြန့်ဖြူးပေးရန်၊ အခြေအနေပေးသည့် နေရာဒေသများ တွင် မိသားစုစိုက်ခင်းများ တစ်ပိုင်တစ်နိုင် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်နိုင်ရေး အတွက် လက်တွေ့ဆန်ပြီး အမှန်လုပ်ကိုင် ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် နည်းလမ်းများကို လိုအပ်နေသူများ လက်ဝယ်အရောက် ဖြန့်ဖြူးပေးရေး၊ ရေလုပ်ငန်းများ ဘေးကင်းလုံခြုံရေးနှင့် ရေရှည်အသက် မွေးဝမ်းကျောင်းအတွက် လုပ်ငန်း ကျွမ်းကျင်မှုမြှင့်တင်ပေးသော သင်တန်း များ ဆောင်ရွက်ပေးရန် စသည့် လိုအပ် ချက်များကို ဆွေးနွေးရာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

## မိမိတာဝန်ကျရာဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကိစ္စများတွင် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၈  
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးရဲတင့် သည် နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပဲခူးမြို့ရှိ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား ထပ်ဆင့်လွှင့်စက်ရုံ၌ ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် ရေဒီယိုအစီအစဉ်များ ထုတ်လွှင့် ပေးနေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

တွေ့ဆုံ  
ထို့နောက် ပဲခူးခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနရှိ စာကြည့်တိုက်နှင့် ကလေး စာဖတ်ခန်း ပြင်ဆင်ထားရှိမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး ပြီး လူထုအခြေပြုပဟိုဌာန(Community Center) ခန်းမ၌ တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူး၊ ဒုတိယညွှန်ကြား ရေးမှူး၊ ခရိုင်ဦးစီးမှူးများ၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှူးများနှင့်

ဝန်ထမ်းများ၊ ထပ်ဆင့်လွှင့်စက်ရုံမှ စက်ရုံမှူးနှင့် ဝန်ထမ်းများအား တွေ့ဆုံသည်။ (ယာပုံ) အသိပညာပေး

ဝန်ထမ်းများနှင့်တွေ့ဆုံစဉ် ဒုတိယဝန်ကြီးက ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် မိမိတာဝန်ကျရာဒေသ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးကိစ္စများတွင် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ဒေသခံ ပြည်သူများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် ပုံပြောပြိုင်ပွဲ၊ စကားရည်လှပွဲနှင့် အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အသင်းအဖွဲ့ဝင် လူငယ်၊ လူရွယ် များနှင့် ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန် ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုနှင့်ပတ်သက်သည့် အသိပညာ ပေးလုပ်ငန်းများကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြားခဲ့သည်။

သတင်းစဉ်



ပြည်တွင်းရေးရာ

စစ်တွေမြို့ မြို့လုံးကျွတ်ဆွမ်းတော်ကြီးလောင်းလှပွဲ ကျင်းပ

စစ်တွေ နိုဝင်ဘာ ၁၈  
စစ်တွေမြို့ မြို့လုံးကျွတ် ဆွမ်း  
တော်ကြီးလောင်းလှပွဲကို ယနေ့  
နံနက်ပိုင်းက စစ်တွေမြို့ အတုလ  
မာရဇိန် ပြည်လုံးချမ်းသာဘုရား  
ကြီး၌ ကျင်းပရာ ရခိုင်ပြည်နယ်  
ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာအောင်  
ကျော်မင်း၊ အနောက်ပိုင်းတိုင်း  
စစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်  
ထင်လတ်ဦး၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီး  
များနှင့်ဌာနဆိုင်ရာများတက်ရောက်  
၍ဆွမ်းဆန်တော် လောင်းလှကြ  
သည်။  
အဆိုပါဆွမ်းဆန်တော်လောင်း  
လှပွဲသို့ စစ်တွေမြို့ ကျောင်း  
တိုက်အသီးသီးမှ ဆရာတော်၊

သံဃာတော် အပါး ၅၅၀ နှင့်  
သီလရှင်များသည်အတုလမာရဇိန်  
ပြည်လုံးချမ်းသာ ဘုရားကြီးမှ  
စတင်ကာ ဝက်ပါကွင်းတစ်  
လျှောက် ကြွရောက်တော်မူကြပြီး  
ဆွမ်းဆန်တော်များ အချို့ခံကြရာ  
ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းမှူး၊  
အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ  
များ၊ လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းများ၊  
စေတနာရှင် အလှူရှင်များက  
ဆွမ်းဆန်တော်များ၊ အချို့ရည်နှင့်  
လှူဖွယ် ဝတ္ထုပစ္စည်းများအား  
စေတနာထက်သန်စွာဖြင့် ပါဝင်  
ကုသိုလ်ယူ လှူဒါန်းကြသည်။  
စစ်တွေမြို့လုံးကျွတ်ဆွမ်းတော်  
ကြီး လောင်းလှပွဲကို ကိုဗစ် - ၁၉

ရောဂါ ဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ယမန်  
နှစ်က ကျင်းပနိုင်ခြင်းမရှိဘဲ  
ယခုနှစ်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ  
ကူးစက်မှုနှုန်း ကျဆင်းလာသည့်  
အတွက်ကြောင့် ပြန်လည်ကျင်းပ  
ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အတုလမာရဇိန်  
ပြည်လုံးချမ်းသာ ဘုရားကြီးဂေါပက  
အဖွဲ့မှ သိရသည်။  
ယခုနှစ်တွင် စစ်တွေမြို့ မြို့  
လုံးကျွတ် ဆွမ်းတော်ကြီး လောင်း  
လှပွဲကို ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရ  
အဖွဲ့၏ ကူညီပံ့ပိုးမှုဖြင့် အတုလ  
မာရဇိန် ပြည်လုံးချမ်းသာဘုရား  
ကြီး ဂေါပကအဖွဲ့က ဦးဆောင်  
ကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရ  
သည်။ တင်ထွန်း(ပြန်/ဆက်)



ရာပြည့်ကပ်ကျော်စေတီမြတ်ကြီး စိန်ဖူးတော်ပြန်လည်တင်လှူပူဇော်

စုံရွာ နိုဝင်ဘာ ၁၈  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး စုံရွာမြို့ ညောင်တော် ၅၄  
ပေအမြင့်ရှိ ရာပြည့်ကပ်ကျော် စေတီမြတ်ကြီးအား စိန်ဖူးတော် ပြန်လည်တင်လှူခြင်းနှင့်  
ရွှေဆေး၊ ရေဆေး ရောင်တော်ဖွင့်ခြင်း၊ ရင်ပြင်တော်  
ပြုပြင်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပြီးစီး၍ ဗုဒ္ဓါဘိသေက  
အနေကဇာတင်မင်္ဂလာအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်  
၆ နာရီတွင် အဆိုပါ စေတီမြတ်ကြီး၌ ပြုလုပ်ရာ  
ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား တိုင်းဒေသကြီး  
ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကျော်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက  
အရုဏ်ဆွမ်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပြီး ဆရာတော်၊  
သံဃာတော်များက ရာပြည့်ကပ်ကျော်စေတီမြတ်  
မြတ်ကြီးနှင့် ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားဆင်းတုတော်မြတ်တို့အား  
ဗုဒ္ဓါဘိသေက အနေကဇာတင်ကြကာ ဆရာတော်  
အရှင်သူမြတ်များထံ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်  
လှူဒါန်းကြသည်။  
ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့်

တာဝန်ရှိသူများသည် စုံရွာမြို့ ရွှေစည်းခုံစေတီတော်  
မြတ်ကြီးအတွင်းရှိ သာသနာ့ဗိမာန်တော်ကြီးတွင်  
ကျင်းပသော စုံရွာမြို့ပေါ်ရှိ အတိသာကျောင်းတိုက်၊  
မြို့မဂါတ်ကျောင်းတိုက်၊ အောင်ဆုပန်ကျောင်းတိုက်၊  
မိတ္ထိကာရုံကျောင်းတိုက်နှင့်မမောင်ထောင်ကျောင်းတိုက်ရှိ  
ဆရာတော်ကြီးများထံ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်  
တာဝန်ရှိသူများက သင်္ကန်း၊ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများနှင့်  
ဆွမ်းဆန်စိမ်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြသည်။  
ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့်  
တာဝန်ရှိသူများသည် ရွှေစည်းခုံစေတီတော်မြတ်  
ကြီး ရင်ပြင်တော်နှင့် စေတီတော်ကြီးပတ်ဝန်းကျင်  
သန့်ရှင်းသပ်ရပ်မှုရှိရေးတို့ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု  
စစ်ဆေးကာ လိုအပ်သည်များကို တာဝန်ရှိသူများနှင့်  
ပေါင်းစပ်ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရ  
သည်။  
တိုင်းဒေသကြီး  
(ပြန်/ဆက်)



ကျောက်တန်းမြို့ ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင် ကျိုက်မှော်ဝန်းရေလယ်စေတီတော်၌ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့ ကုသိုလ်ကောင်းမှုပြုလုပ်သူများဖြင့် စည်ကား

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၈  
ယနေ့ကျရောက်သည့် တန်ဆောင်မုန်း  
လပြည့် (သာမညဖလအခါတော်နေ့) သည်  
ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်တို့၏နေ့ထူးနေ့မြတ်  
ဖြစ်သည်နှင့်အညီ ကျောက်တန်းမြို့ရှိ  
ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင် ကျိုက်မှော်ဝန်း  
ရေလယ် စေတီတော်၌ ဆွမ်း၊ ပန်း၊  
ရေချမ်း၊ ဆီမီး ကပ်လှူပူဇော်၍ ကုသိုလ်  
ကောင်းမှု ပြုလုပ်ကြသူများဖြင့် စည်ကား  
လျက်ရှိသည်။

ဘုရားဖူးလာပြည်သူများအား ကိုဗစ်-  
၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး နည်းလမ်းများ  
နှင့်အညီ စေတီတော်အဝင်တွင် အပူချိန်  
တိုင်းတာပေးခြင်း၊ လက်သန့်ဆေးဖြင့်  
လက်ဆေးစေခြင်း၊ နှာခေါင်းစည်းတပ်ဆင်  
စေခြင်းများကို ဆောင်ရွက်ပြီးမှသာ  
ရေလယ်စေတီတော်မြတ် ကိန်းဝပ်ရာသို့  
သမ္မန်များဖြင့် ပို့ဆောင်ပေးခြင်းဖြစ်  
ကြောင်း၊ ဆွမ်း၊ ပန်း၊ ရေချမ်း၊ ဆီမီးများ  
ကပ်လှူ ပူဇော်ရာတွင်လည်း ကိုဗစ်-၁၉

ရောဂါကာကွယ်ရေးအတွက် ကျန်းမာရေး  
ဝန်ကြီးဌာန၏ ညွှန်ကြားချက်များနှင့်  
အညီ ဘုရားဂေါပက တာဝန်ရှိသူများက  
ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရ  
သည်။  
တန်ဆောင်တိုင်ရုံးပိတ်ရက် ရှေးဟောင်း  
သမိုင်းဝင် ကျိုက်မှော်ဝန်း ရေလယ်စေတီ  
တော်မြတ်ကြီးသို့ ဘုရားဖူးလာရောက်  
သူ များပြားလျက်ရှိပြီး ဘုရားဖူးချိန်ကို  
ပုံမှန်ရက်များတွင် နံနက် ၇ နာရီမှ ညနေ



၄ နာရီအထိသာ ခွင့်ပြုထားသော်လည်း ညနေ ၄ နာရီခွဲအထိ ခွင့်ပြုထားကြောင်း နေ့ထူးနေ့မြတ်များတွင် နံနက် ၇ နာရီမှ သိရသည်။ ခင်ဆွေဝင်း (ကျောက်တန်း)

ညောင်ဦးမြို့နယ် ပလင်းကမ်းသာယာဆင်စခန်းတွင် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့အခါသမယ ကုသိုလ်ပြုဆင်စာဘူဖေးကျွေးမွေးကြသူများဖြင့် စည်ကား



ညောင်ဦး နိုဝင်ဘာ ၁၈ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး

မြို့နယ် အနောက်ပလင်းကျေးရွာအနီး  
ဧရာဝတီမြစ်ကမ်းဘေးတွင် ဖွင့်လှစ်ထား

သည့် ပလင်းကမ်းသာယာဆင်စခန်းတွင်  
ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ပုဂံညောင်ဦးမြို့  
ပေါ်ရှိ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ရပ်ဝေး  
ရပ်နီးမှ ဆင်ချစ်သူများက တန်ဆောင်မုန်း  
လပြည့်နေ့အခါသမယ နေ့ထူးနေ့မြတ်  
အဖြစ်ကုသိုလ်ပြုဆင်စာဘူဖေး လာရောက်  
ကျွေးမွေးလှူဒါန်းကြသူများဖြင့် စည်ကား  
လျက်ရှိနေကြောင်း အဆိုပါ ပလင်း  
ကမ်းသာယာဆင်စခန်းတာဝန်ခံ ဦးမျိုး  
မင်းကို (လက်ထောက်မန်နေဂျာ) ထံမှ  
သိရသည်။  
ညောင်ဦးမြို့နယ် ပလင်းကမ်းသာယာ  
ဆင်စခန်းကို သယံဇာတနှင့် သဘာဝ  
ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန  
မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း၏ အနီးကပ်ကြီးကြပ်  
မှုဖြင့် ဆင်ထိန်းသိမ်းကာကွယ်စောင့်

ရှောက်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် ပြည်သူ  
လူထုပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန်၊  
ဆင်စခန်းများဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံတော်  
အတွက် ဝင်ငွေခွန်ရရှိရေး အစီမံရေးရာ  
စီးပွားရေးလုပ်ငန်းအဖြစ် ဖော်ဆောင်နိုင်  
ရန် ဆင်များအား အများပြည်သူ အနီးကပ်  
ကြည့်ရှုလေ့လာနိုင်ရန်နှင့် အပန်းဖြေ  
အနားယူနိုင်စေရန်အတွက် ရည်ရွယ်၍  
ဖွင့်လှစ်ထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ပုဂံညောင်ဦးမြို့  
ပေါ်ရှိ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ရပ်ဝေး  
ရပ်နီးမှ ဆင်ချစ်သူ ပြည်သူများက  
တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့ အခါသမယ  
တွင် ဆင်စခန်းရှိ ဆင်များအား ဖရဲသီး၊  
သခွားသီး၊ ကြံ၊ အုန်းသီး၊ ပြောင်းဖူး၊ ဖရဲသီး၊  
ငှက်ပျောသီးတို့ကို ကုသိုလ်ပြု ဆင်စာ

ဘူဖေး လာရောက် ကျွေးမွေးကြပြီး  
ဆင်စခန်းရှိ ဆင်ပြတိုက်အား ဝင်ရောက်  
လေ့လာကြည့်ရှုခြင်း၊ ဆင်များနှင့် အမှတ်  
တရ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံရိုက်ကူးကြသူများ  
ဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
အဆိုပါ ပလင်းကမ်းသာယာဆင်စခန်း  
တွင် ဆင်ကောင်ရေ ခုနစ်ကောင်ရှိပြီး  
ဆင်ချစ်သူများအနေဖြင့် ဆင်စာဘူဖေး  
ကျွေးမွေးလှူဒါန်းလိုပါက တစ်ခါကျွေး  
လျှင် ကျပ် ၃၀၀၀၀ မှ ၅၀၀၀၀ အထိ  
ကျွေးမွေးလှူဒါန်းနိုင်ပြီး တစ်နေ့စာဆင်စာ  
ဘူဖေး ကျွေးမွေးလှူဒါန်းလိုပါက ကျပ်  
၁၀၀၀၀ အထိ လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း  
ညောင်ဦးမြို့နယ် ပလင်းကမ်းသာယာ  
ဆင်စခန်းတာဝန်ခံထံမှ သိရသည်။  
ရဲဝင်းနိုင် (ညောင်ဦး)



☉ ကျောဖုံးမှ  
ဘုရားကိုးဆူ၊ ကိုးခန်းကြီးဘုရား၊  
လောကရန်နှိမ်စေတီ၊ ဖောင်တော်ချက်မ  
စေတီ၊ လက်လုပ်တောင်စေတီ၊ မြို့ပေါ်  
ရပ်ကွက်များရှိ စေတီပုထိုးများနှင့်  
ကျောင်းကန်ရပ်များသို့ ဘာသာရေး  
ဝတ်အသင်းအဖွဲ့များ၊ ဒေသခံပြည်သူများ၊  
ဝန်ထမ်းမိသားစုများ၊ ပတ်ဝန်းကျင်  
ဒေသများမှ ဘုရားဖူးလာရောက်ကြသူ  
များသည် တရားဘာဝနာပွားများခြင်း၊  
ဝတ်ရွတ်ပူဇော်ခြင်း၊ ရွှေသင်္ကန်းကပ်လှူ  
ပူဇော်ခြင်း၊ ဆရာတော်သံဃာတော်များ  
အား ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းများဖြင့်  
စည်ကားလျက်ရှိသည်။

**ကပ်လှူပူဇော်ပွဲ**

နေပြည်တော် ဥပ္ပါတသန္တီစေတီတော်  
မြတ်ကြီး၏ (၁၃)ကြိမ်မြောက် တန်ဆောင်  
တိုင် ရွှေကြာသင်္ကန်းကပ်လှူပူဇော်ပွဲ  
အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီ ၄၅  
မိနစ်တွင်အဆိုပါစေတီတော်လိုဏ်တော်၌  
ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် နေပြည်တော်  
ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမောင်မောင်နိုင်၊  
နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး  
ဗိုလ်ချုပ်ဇော်ဟိန်၊ သာသနာရေးဝန်ကြီး  
ဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအေးထွန်း၊  
ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယ  
ဝန်ကြီး ဦးမင်းထိန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက  
စေတီတော်လိုဏ်တော်အတွင်းရှိဗုဒ္ဓပဋိမာ  
ရုပ်ပွားဆင်းတုတော်များနှင့် စေတီတော်  
အရှေ့မြောက်ထောင့်ရှိ မဟာဆုတောင်း  
ပြည့်ဘုရားကြီးအား တန်ဆောင်တိုင်  
ရွှေကြာသင်္ကန်း ကပ်လှူပူဇော်ပြီး  
ရုပ်ပွားတော်များအား မြသပိတ်တော်ဖြင့်  
ဆွမ်း၊ သစ်သီး၊ ပန်းမန်နှင့် သောက်တော်  
ရေတို့ကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

ထို့နောက် ဥပ္ပါတသန္တီစေတီတော်  
မြတ်ကြီးဂေါပကအဖွဲ့၏ ဩဝါဒါစရိယ  
နေပြည်တော် လယ်ဝေးမြို့ ပေါက်မြိုင်  
ကျောင်းတိုက် ဆရာတော် အဘိဇေ  
မဟာရဋ္ဌဂုရု ဘဒ္ဒန္တဇနိန္ဒထံမှ ကိုးပါးသီလ  
ခံယူဆောက်တည်ကြပြီး ဆရာတော်  
သံဃာတော်များ ရွတ်ပွားတော်မူသည့်  
မေတ္တာသုတ်ပရိတ်တော်နှင့် ဘုရား  
ဂုဏ်တော်များကို နာယူကြသည်။

**အမျှပေးဝေ**

ယင်းနောက် နေပြည်တော်ကောင်စီ



ဥပ္ပါတသန္တီစေတီတော်မြတ်ကြီး၌ ဘုရားဖူးပြည်သူများ လာရောက်ဖူးမြော်ကြည်ညိုကြစဉ်။

ဥက္ကဋ္ဌ၊ နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်  
တိုင်းမှူး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများနှင့် ၎င်းတို့  
၏ဇနီးများက ဘဒ္ဒန္တဇနိန္ဒ အမျိုးပြုသော  
ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား  
လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်  
လှူဒါန်းကြပြီး အနုမောဒနာတရားနာယူ  
ကြ၍ လှူဒါန်းမှုအစုစုအတွက် ရေစက်  
သွန်းလောင်း အမျှပေးဝေကြသည်။

ထို့ပြင် ဥပ္ပါတသန္တီစေတီတော်မြတ်  
ကြီး၏ ပရိဝုဏ်အတွင်းရှိ ရတနာဆင်ဖြူ  
တော် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးဥယျာဉ်  
၌ ဆင်စာကျွေးကြသူများ၊ နိဗ္ဗာန်ကုန်ဆိုင်  
များနှင့် အမှတ်တရပစ္စည်းအရောင်းဆိုင်  
များတွင်လည်း ဈေးဝယ်ကြသူများဖြင့်  
စည်ကားလျက်ရှိသည်။

အလားတူ နေပြည်တော်ကောင်စီ  
နယ်မြေအတွင်းရှိ မြို့နယ်၊ ရပ်ကွက်၊

လမ်းများ၌ မော်တော်ယာဉ်များ၊ ဆိုင်ကယ်  
များဖြင့် ဘုံကထိန်များလှည့်လည်ခြင်း၊  
နိဗ္ဗာန်ဈေးပွဲတော်များ ကျင်းပခြင်း၊  
Ocean Super Center၊ Junction Center၊  
Naypyitaw Wholesale တို့တွင်  
ဈေးလာဝယ်ကြသူများနှင့် မင်္ဂလာကန်  
တော်တွင် အပန်းဖြေလာရောက်ကြသူ  
များဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်။

စည်ကားလျက်ရှိ  
ညနေပိုင်းတွင်ဥပ္ပါတသန္တီစေတီတော်  
မြတ်ကြီး စေတီတော်ရင်ပြင်တွင်  
ဘုရားရှင်အား ရည်မှန်း၍ ဆီမီး ၉၀၀၀  
ပူဇော်ကြရာ ဘုရားဖူးပြည်သူများဖြင့်  
စည်ကားလျက်ရှိသည်။

ညပိုင်းတွင်လည်း အဆိုပါဘုရားများ  
၌ ဆီမီးပူဇော်ပွဲများ၊ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်၊  
ကျေးရွာများရှိ ဘုရားစေတီများနှင့်

နေအိမ်များ၌ မြတ်စွာဘုရားရှင်အား  
ရည်မှန်း၍ ဆီမီးနှင့်မီးရောင်စုံ ထွန်းညှိ  
ပူဇော်ကြသူများ၊ မဲလီဖူးသုပ်ဒါနပြုကြ  
သူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်။

**ဆောင်ရွက်ပေး**

တန်ဆောင်မုန်း လပြည့်နေ့တွင်  
ဘုရားဖူး လာရောက်ကြသူများကို  
ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးအတွက်  
ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများနှင့် ကြက်ခြေနီ

တပ်ဖွဲ့ဝင်များက နှာခေါင်းစည်းများ  
ဖြန့်ဝေခြင်း၊ စနစ်တကျလက်ဆေးခြင်းနှင့်  
အသိပညာပေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေး  
ကြပြီး လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များကလည်း  
ဘုရားဖူးပြည်သူများ စိတ်အေးချမ်းစွာ  
ကုသိုလ်ပြုနိုင်ရန် လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်  
ပေးလျက်သည်။

သတင်း-ဟိန်းဂျိုင်း  
ဓာတ်ပုံ-ကိုကိုအေး



ဥပ္ပါတသန္တီစေတီတော်မြတ်ကြီး၌ ဘုရားဖူးပြည်သူများ လာရောက်ဖူးမြော်ကြည်ညိုကြစဉ်။



ဥပ္ပါတသန္တီစေတီတော်မြတ်ကြီး၌ (၁၃)ကြိမ်မြောက် တန်ဆောင်တိုင် ရွှေကြာ  
သင်္ကန်းကပ်လှူပူဇော်စဉ်။

# ဝစီဒုစရိုက်ကျူးလွန်သူများ

သစ္စာမြန်မာ

## မကောင်းမှုဆိုသည်မှာ

မကောင်းမှု မကောင်းသောအကျင့်ကို “ဒုစရိုက်” ဟု ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်တို့ သိထားကြ၏။ ပါဠိဘာသာစကား “ဒုစရိုက်” ကို မြန်မာမှုပြုထားခြင်း ဖြစ်သည်။ အကုသိုလ်ဟုလည်းခေါ်၏။ ပထမဆုံး အဆုံးအမ ဖြစ်သည့် မကောင်းမှုရှောင်ရန်အတွက် မကောင်းမှုဆိုသည်ကို သိထားရမည်။ မကောင်းသောအမှု ဆယ်မျိုးရှိ၏။ ဒုစရိုက်ဆယ်ပါးဟု ခေါ်၏။

ကျွန်ုပ်တို့ငယ်စဉ်က “ငါးပါးပဉ္စသီ” ဆိုသောသီချင်းကိုနားရည်ဝ ခဲ့ကြသည်။ မူရင်းသီဆိုသူမှာ ဒေါ်တင်တင်မြ။ “ငါးပါးပဉ္စသီ” သီချင်းသည် နှစ်များစွာကြာမြင့်ခဲ့ပြီဖြစ်သော်လည်း ယနေ့ခေတ် ပစ္စုပ္ပန်အခြေအနေကို ထင်ဟပ်သတိပေးလျက်ရှိ၏။

ထိုသီချင်းတစ်ပိုဒ်တွင် “ယခုကာလ xxx မုသာဝါဒပြုတာ မှားကြသည် xxx ဒုစရိုက်ဆယ်ပါးတရားနဲ့အညီ xxx ပြုမိုက်ကယ်မှား ..မှားကြမည် xxx” ဟုဆိုထား၏။ ယနေ့အခြေအနေများကို ရည်ညွှန်း နေသည့်အလားပင်။ ဒုစရိုက်ဆယ်ပါးကိုပြုလုပ်ကြလျှင် အမှားကြီး မှားကြမည်။ အထူးသဖြင့် မုသာဝါဒခေါ် ဝစီဒုစရိုက်ကို ပြုလုပ်ကြပါက ပို၍ပင်မှားကြပေတော့မည်။

ဒုစရိုက်မှုများကို သိသိကြီးနှင့် ကျူးလွန်နေကြသည်လား သို့မဟုတ် ထေရဝါဒ၏အဆုံးအမတို့ကို ပျော်ပျော်တန်တန်သဘောထား ကာ အဆုံးအမများနှင့် တဖြည်းဖြည်းဝေးလာသဖြင့် ဒုစရိုက် ဆယ်ပါး အကုသိုလ်တရားတို့ကို တကယ်သိနားလည်ခြင်းမရှိတော့ သည်လား။ ယနေ့ခေတ်တွင် ဒုစရိုက်မှုများ ပို၍များလာ၏။ သို့ဖြစ်၍ မြတ်ဗုဒ္ဓ၏ ပြည့်စုံစင်ကြယ်သည့် အဆုံးအမတို့ကို ခံယူထားသည့် နိုင်ငံဖြစ်ပါလျက် မိမိတို့လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်း ငြိမ်းချမ်းမှု၊ ချမ်းမြေ့မှုများ ပျောက်ကွယ်လျက်ရှိ၏။ အထူးသဖြင့် ဝစီဒုစရိုက်မှု များကြောင့်ဖြစ်၏။

ဒုစရိုက်ဆယ်ပါးဟူသည် ၁။ သူ့အသက်သတ်ခြင်း၊ ၂။ သူ့ဥစ္စာ ခိုးခြင်း၊ ၃။ သူတစ်ပါးသားမယား ပြစ်မှားခြင်း၊ ၄။ လိမ်ပြောခြင်း၊ ၅။ ကုန်းချောခြင်း၊ ၆။ ဆဲရေးတိုင်းထွာခြင်း၊ ၇။ အကျိုးမဲ့စကား ပြောခြင်း၊ ၈။ သူတစ်ပါးကို မကောင်းကြံစည်ခြင်း၊ ၉။ သူတစ်ပါးကို သေကျေပျက်စီးအောင် ကြံစည်ခြင်း၊ ၁၀။ အယူမှားခြင်းတို့ ဖြစ်၏။ ပထမသုံးမျိုးသည် ကာယဒုစရိုက်များဖြစ်၏။ ဒုတိယလေးမျိုးက ဝစီဒုစရိုက်များဖြစ်၏။ တတိယသုံးမျိုးကား မနောဒုစရိုက်များ ဖြစ်၏။

ကာယဒုစရိုက်၊ ဝစီဒုစရိုက်၊ မနောဒုစရိုက် သုံးပါးတွင် မည်သည့် ဒုစရိုက်က အဆိုးဆုံးဖြစ်သနည်း။ သာမန်အားဖြင့် ကာယ ဒုစရိုက်က အဆိုးဆုံးဖြစ်မည်ဟု ထင်ကြလိမ့်မည်။ မနောဒုစရိုက်က စိတ်ထဲတွင် ကြံစည်ခြင်းဖြစ်၍ ဒုစရိုက်ဟုပင်ထင်ကြလိမ့်မည် မဟုတ်။ တကယ်တော့ ဝစီဒုစရိုက်များက အဆိုးဆုံးဖြစ်၏။ ဒုစရိုက်ဟူသည် မည်သည့်ဒုစရိုက်မှမကောင်းသည်မဟုတ်။ ကျူးလွန် သူကို ထိခိုက်မည်။ ကျူးလွန်သူ၏ ပတ်ဝန်းကျင်ကိုထိခိုက်မည်။ ယခုဘဝတွင် လက်ငင်းထိခိုက်မည်။ သံသရာဘဝများတွင်လည်း ထိခိုက်မည်။

ဒုစရိုက်မှု အဘယ်ကြောင့် ကျူးလွန်ကြပါသနည်း။ လောဘ ရှိသဖြင့် ကျူးလွန်၏။ ရနေသည်ထက် ပိုလိုချင်သည့်အခါ လောဘ တကြီးဖြစ်လာ၏။ လောကနိယာမအတိုင်း လိုချင်သလောက်မရသည့် အခါ ဒေါသဖြစ်လာရသည်။ လောဘ၊ ဒေါသနောက်တွင် ပညာမဲ့ခြင်း၊ ဆင်ခြင်ညစ်ကင်းမှုခြင်းဆိုသည့် မောဟလိုက်လာ၏။ လောဘ၊ ဒေါသမောဟကြောင့် အဟိရိက-အရှက်ကင်းမဲ့လာသည်။ အနောတ္တပ္ပ- အကြောက်ကင်းမဲ့လာသည်။ အရှက်(ဟိရိ)နှင့် အကြောက်(ဩတ္တပ္ပ) တရားနှစ်ပါးက လူ့လောကကြီးကို စောင့်ရှောက်နေသည့် လောက ပါလတရားတို့ဖြစ်ကြ၏။ အရှက်နှင့် အကြောက်ကင်းမဲ့လာ သည့်အခါ မည်သည့်မကောင်းမှုဒုစရိုက်ကိုမဆို ကျူးလွန်ဖို့လာတော့ ၏။ လောကကြီးပျက်စီးမည်ကို အမှုမထားတော့။ မောဟအမိုက် မှောင် ဖုံးလွှမ်းနေသဖြင့် လောကကြီးပျက်စီးလျှင် ကျူးလွန် သူကိုယ်တိုင်ပါ ပျက်စီးမည်ကို မြင်နိုင်စွမ်းမရှိတော့။

## အဆိုးဆုံးဒုစရိုက် သို့မဟုတ် ဝစီဒုစရိုက်

ဒုစရိုက်ကံသုံးပါးတွင် ဝစီဒုစရိုက်က အဆိုးဆုံးဖြစ်၏။ အဘယ်ကြောင့်နည်း။ မနောဒုစရိုက်က စိတ်တွင်ကြံစည်ခြင်းဖြစ်၍ ကာယကံမြောက်၊ ဝစီကံမြောက်ဖြစ်မလာလျှင် ဒုစရိုက်မှုကြံစည်

သူကိုသာ ထိခိုက်စေမည်။ ပတ်ဝန်းကျင်ကို မထိခိုက်နိုင်။ ကာယ ဒုစရိုက်သည် ထင်သာမြင်သာရှိသော်လည်း ဒုစရိုက်မှုကျူးလွန်သူ လက်လှမ်းမီသလောက် (ပတ်ဝန်းကျင်ကို)သာ ထိခိုက်သည်။ ဝစီ ဒုစရိုက်ကမူ သက်ရောက်မှု ပိုကျယ်ပြန့်၏။ ကျူးလွန်သူ၏ ပတ်ဝန်း ကျင်အသိုက်အဝန်းကိုကျော်လွန်ကာ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ထိခိုက်စေ ၏။ လူ့အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုလုံးကို ထိခိုက်နှစ်နာစေ၏။ ယနေ့ခေတ်လို စကားတစ်ခွန်း၊ အပြောတစ်ချက်၊ အရေးတစ်ပိုဒ်က တစ်ကမ္ဘာလုံး ပျံ့နှံ့သွားတတ်သည့်ခေတ်တွင် ပို၍ထိခိုက်စေသည်။ ထို့ကြောင့် ဝစီ ဒုစရိုက်က ပိုကြောက်စရာကောင်းကြောင်း ရဟန်းပညာရှိ၊ လူပညာရှိ များက သွန်သင်ဆုံးမကြခြင်းဖြစ်၏။

မုသာဝါဒခေါ် လိမ်လည်ပြောဆိုမှု၊ မဟုတ်မမှန်ပြောဆိုမှုသဘောမှာ ယေဘုယျအားဖြင့်

- ၁။ သီလ၊ သမာဓိ၊ ပညာ သိက္ခာသုံးရပ်ဖြင့် အနှစ်ပြည့်နေသူအပေါ် စွပ်စွဲပြောဆိုခြင်း၊
- ၂။ ဆန္ဒ၊ ဒေါသ၊ ဘယာ၊ မောဟ (အဂတိလေးပါး)တို့ဖြင့် ပြောဆိုခြင်း၊
- ၃။ ပညာမဲ့သဒ္ဒါ (မျက်ကန်းယုံကြည်မှု)ဖြင့် ပြောဆိုခြင်း၊
- ၄။ ကဲ့ရဲ့ရမည့်သူကို ချီးမွမ်းခြင်း၊
- ၅။ ချီးမွမ်းရမည့်သူကို ကဲ့ရဲ့ခြင်း၊
- ၆။ တရားကို မတရား၊ မတရားကို တရားဟုပြောခြင်း။

# ဝစီဒုစရိုက်သမားများကြောင့် လူအများကို အကျိုးစီးပွား ပျက်ပြားစေသည်။ လူအများကို ကိုယ်စိတ်နှစ်ပါးဆင်းရဲစေသည်။ သူတော်ကောင်း တရားများကို ကွယ်ပျောက်စေသည်။ လူ့အဖွဲ့အစည်း၏ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု၊ စည်ပင်သာယာဝပြောမှုကို ထိခိုက်ပျက်ပြား စေသည်။ ကျူးလွန်သူများကိုယ်တိုင်လည်း ဝင့်မှာအမြဲ ငရဲမှာအပ ဆိုသည့်စကားအတိုင်း ကာလဝိပါက်နှောက်ပိုးတက်ကာ မကောင်းသည်ကံများ၏ ဖိစီးနှိပ်စက်မှုကို မကြာမတင်ခံစားရမည်။ သံသရာဘဝများ တွင်လည်း မကောင်းမှုဒဏ်ကို တန်ပြန်ခံစားရပေမည်

- ၇။ ဥပဒေဟုတ်သည်ကို ဥပဒေမဟုတ်၊ ဥပဒေမဟုတ်သည်ကို ဥပဒေဟု ပြောဆိုခြင်း၊
- ၈။ အမှန်လုပ်နေသည်ကို မမှန်လုပ်သည်၊ မမှန်လုပ်နေသည်ကို အမှန်လုပ်သည်ဟု ပြောဆိုခြင်း၊
- ၉။ မပြောသည်ကို ပြောသည်၊ ပြောသည်ကို မပြောဟုဆိုခြင်း၊
- ၁၀။ တရားဝင်သည်ကို တရားမဝင်၊ တရားမဝင်သည်ကို တရားဝင် ဟုပြောခြင်းတို့ဖြစ်၏။

ဝစီကံ-ပြောခြင်းကို ပဓာနပြုဆိုရသော်လည်း မမှန်မကန်ရေးသား မှု၊ မမှန်မကန်ဟောပြောမှု၊ မမှန်မကန်သတင်းရေးသားထုတ်လွှင့်မှု၊ မမှန်မကန်ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်မှုများလည်း ပါဝင်သည်ကို သတိ ပြုရမည်ဖြစ်၏။ ယင်းတို့သည် ဝစီဒုစရိုက်များဖြစ်ကြ၏။ ထို့အတူ လူ့အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်အတွင်း အချင်းချင်း ချစ်ကြည်မှုပျက်ပြား စေမည့်၊ ညီညွတ်မှုပျက်ပြားစေမည့်၊ သွေးကွဲစေမည့် ရန်တိုက်စကား၊ ကုန်းချောစကားပြောခြင်း-ပိသုဏဝါစာ။ ယဉ်ကျေးသိမ်မွေ့သည့်

လူမျိုးကြီးဂုဏ်ပျက်ပြားစေသော ဆဲရေးတိုင်းထွာ၊ ရန်ရှင်းကြမ်းတမ်း သည့်စကားများပြောဆိုခြင်း-ဖရုသဝါစာ။ အနှစ်ကင်းမဲ့သောစကား ပြောခြင်း-သမ္ပပုလာပတို့သည်လည်း ဝစီဒုစရိုက်များ ဖြစ်ကြ၏။ သတိထားမိသူတိုင်း သိမြင်ပါလိမ့်မည်။ ယနေ့ခေတ်တွင် ဝစီဒုစရိုက် များကို အမျိုးမျိုးအဖုံဖုံဖြင့် အကြီးအကျယ် ကျူးလွန်လျက်ရှိ ကြ၏။

ဝစီဒုစရိုက်သမားများကြောင့် လူအများကို အကျိုးစီးပွား ပျက်ပြားစေသည်။ လူအများကို ကိုယ်စိတ်နှစ်ပါးဆင်းရဲစေသည်။ သူတော် ကောင်းတရားများကို ကွယ်ပျောက်စေသည်။ လူ့အဖွဲ့အစည်း၏ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု၊ စည်ပင်သာယာဝပြောမှုကို ထိခိုက်ပျက်ပြားစေ သည်။ ကျူးလွန်သူများကိုယ်တိုင်လည်း ဝင့်မှာအမြဲ ငရဲမှာအပ ဆိုသည့်စကားအတိုင်း ကာလဝိပါက်နှောက်ပိုးတက်ကာ မကောင်း သည့်ကံများ၏ ဖိစီးနှိပ်စက်မှုကို မကြာမတင်ခံစားရမည်။ သံသရာ ဘဝများတွင်လည်း မကောင်းမှုဒဏ်ကို တန်ပြန်ခံစားရပေမည်။

## ခေတ်ပေါ်ဝစီဒုစရိုက်မှုများ

သည်ဘက်ခေတ်တွင် ဒုစရိုက်မှုများ ပို၍ကျူးလွန်လာကြသည်။ ယခင်ယခင်ခေတ်တွေကလည်း ဒုစရိုက်မှုကျူးလွန်ကြသည်သာ။ သို့သော် သတင်းနှင့်ဆက်သွယ်ရေးနည်းပညာများကို သည်ဘက်ခေတ် တွင် လူတိုင်းလူတိုင်း အသုံးပြုနိုင်လာပြီးနောက် လူမှုဘဝများ၏ နေ့စဉ်ဖြစ်နေပျက်နေမှုများကို ဆိုရှယ်မီဒီယာများတွင် အသေးစိတ် နီးပါး သိမြင်ဖတ်ရှုလာရသည်။ အမှန်လည်းပါမည်။ အမှားလည်းပါ မည်။ စစ်တမ်းလုပ်စရာမလိုလောက်အောင် သေသေချာချာ သိလာရ သည့်အချက်က အိုင်တီနည်းပညာသုံး ဆိုရှယ်မီဒီယာများ၌ ရေးသား ပြောဆိုနေကြသည်များတွင် အမှန်က နည်းနည်း၊ အမှားက အများစု ဖြစ်နေသည်ဆိုသည့်အချက်ပင်။ ဝစီဒုစရိုက်လေးပါးစုံလှသည်။

သည်ဘက်ခေတ်တွင် Human Rights ဆိုသည့် အသံကျယ် လောင်လာ၏။ ယင်းနှင့်အတူ Freedom of speech; Freedom of Expression ဆိုကာ လွတ်လပ်ခွင့်များ တောင်းဆိုကြ၏။ ဒီမိုကရေစီ ပထမသက်တမ်းအစိုးရလက်ထက်တွင် နိုင်ငံတော်ကလည်း ထိုအခွင့် အရေးအတွက် လိုအပ်သည်များ ဖော်ဆောင်ပေး၏။ ဒီမိုကရက်တိုက် ဇေးရှင်းလုပ်သည်ဟု ဆိုနိုင်မည်။ ထို့ကြောင့် သည်ဘက်ခေတ်တွင် လွတ်လပ်စွာ ထုတ်ဖော်ကြ၊ ပြောဆိုကြ၊ ရေးသားကြ၊ သတင်းရေးကြ၊ ထုတ်ကြ၊ လွှင့်ကြ၊ ကြေညာချက်တွေ ထုတ်ကြသည်။ လွတ်လပ်ခွင့် ရလာသည်။ သို့သော် လွတ်လပ်ခွင့်ကို စည်းမရှိတမ်းမရှိ အသုံးပြု လာကြ၏။

ထိုသို့လုပ်သည့်အခါ အတ္တစွဲများပါလာ၏။ ပုဂ္ဂိုလ်စွဲများပါလာ၏။ ပုဂ္ဂိုလ်ရေးကိုးကွယ်မှုအပေါ် အခြေခံပြောဆိုလာ၏။ အဂတိလေးပါး ဖြင့် ရေးသားလာကြ၏။ တစ်ဦးချင်းလည်း ပြောဆိုရေးသားလာ၏။ အဖွဲ့လိုက်လည်းရေးသားပြောဆိုလာ၏။ သတင်းဌာနအချို့သည် လည်းကောင်း၊ ကျင့်ဝတ်စောင့်ထိန်းရမည့်သူများ၊ အဖွဲ့အစည်း များသည်လည်းကောင်း ပုဂ္ဂလိကဌာနဖြင့် ထုတ်လွှင့်ရေးသားပြောဆို လာကြ၏။ အကြွင်းမဲ့လွတ်လပ်မှုဟူသည်မရှိ။ လွတ်လပ်မှုတိုင်းတွင် ထိန်းချုပ်မှုပါရှိရမည်။ သို့သော် လွတ်လပ်မှုကိုသာ မြင်သည်။ ထိန်းချုပ် မှုကို မျက်ကွယ်ပြုထား၏။ သို့နှင့် ငါတကောကောသည့် လွတ်လပ် မှုဘက်သို့ နိမ့်ဆင်းသွားသည်။

ထို့ကြောင့် ပြောဆို၊ ရေးသား၊ ထုတ်လွှင့်၊ ထုတ်ပြန်ချက်များတွင် အမှန်တရားနည်းလာသည်။ အပြုသဘောဆောင်မှု ကင်းမဲ့လာ၏။ အမှားကအများစုဖြစ်လာ၏။ အဖျက်သဘောလွှမ်းမိုးလာ၏။ ထိုသို့ အမှန်ကနည်းနည်း၊ အမှားကများများ၊ အပြုသဘောကင်းမဲ့၊ အဖျက်သဘော လွှမ်းမိုးလာခြင်းများကြောင့် နိုင်ငံနှင့်လူမျိုးကို အကျိုးမဲ့ဖြစ်ရသည်။ နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများ၏ ကိုယ်စိတ်နှစ်ပါး ဆင်းရဲရသည်။ ကြာလျှင် သူတော်ကောင်းတရားများကို ကွယ်ပျောက် စေလိမ့်မည်။ မိမိတို့လူ့အဖွဲ့အစည်း၏ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု၊ စည်ပင်သာယာဝပြောမှုကို ထိခိုက်ပျက်ပြားစေလိမ့်မည်။

အမိနိုင်ငံ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု၊ ငြိမ်းချမ်းမှု၊ သာယာဝပြောမှုကို လိုလားသူတိုင်း ဝစီဒုစရိုက်များကို သတိထားရမည်။ တစ်ဖက်တွင် လွတ်လပ်စွာပြောဆိုခွင့်ကို အလှဲသုံးကာ ယနေ့ခေတ် ဝစီ ဒုစရိုက်မှုကျူးလွန်နေသူများ၊ ကျူးလွန်နေမှုများကို မြင်အောင် ကြည့်ပြီး မဖြစ်သင့်သည်များ ဖြစ်မလာအောင် ကာကွယ်သွားကြ ရန်လိုမည်ဖြစ်ကြောင်း တင်ပြလိုက်ရပါသည်။

### ဖိလစ်ပိုင်နှင့် ဂျပန်နိုင်ငံတို့အကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကိစ္စရပ်များ အွန်လိုင်းမှတစ်ဆင့် ဆွေးနွေး

တိုကျို နိုဝင်ဘာ ၁၈  
ဖိလစ်ပိုင်နှင့် ဂျပန်နိုင်ငံတို့အကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ဖိလစ်ပိုင်သမ္မတဒူတာတေးနှင့် ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ် ကိုရိုဒါအို အွန်လိုင်းမှတစ်ဆင့် ဆွေးနွေးမှုများ ယမန်နေ့က ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဆက်လက်ကူညီသွားရန် ဆန္ဒရှိ  
အဆိုပါ ဆွေးနွေးမှုများအတွင်း ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၏ ရထားပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးကဏ္ဍတို့ကဲ့သို့သော အခြေခံအဆောက်အအုံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများအား ဆက်လက်ပြီး ပံ့ပိုးကူညီသွားရန် ဆန္ဒရှိကြောင်း ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ် ကိုရိုဒါအို ပြောကြားသည်။

ထို့ပြင် ကိုရိုဒါအို အဖွဲ့ဝင် ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ်အဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခြင်းအပေါ် ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ကြောင်း သမ္မတဒူတာတေးက ပြောကြားခဲ့ပြီး ဂျပန်နိုင်ငံသည် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၏ အရင်းနှီးဆုံး မိတ်ဆွေနိုင်ငံဖြစ်ကြောင်း ဖြည့်စွက်ပြောကြားသည်။ ထို့ပြင် လွတ်လပ်ပွင့်လင်းသော အင်ဒို-ပစိဖိတ်ဒေသ ဖြစ်ပေါ်လာစေရေး နှစ်နိုင်ငံလက်တွဲကြိုးပမ်းသွားရန်နှင့် နှစ်နိုင်ငံအကြား မဟာဗျူဟာမြောက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို မြှင့်တင်သွားရန် ခေါင်းဆောင်နှစ်ဦးအကြား သဘောတူညီချက် ရရှိခဲ့သည်။

ကိုးကား-အင်အိတ်ချီကော ဘာသာပြန်-စိုးသူရ



ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ်ကိုရိုဒါ



ဖိလစ်ပိုင်သမ္မတဒူတာတေး

### ရုရှားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူအရေအတွက် ၉ ဒသမ ၂ သန်းကျော်ရှိလာ

မော်စကို နိုဝင်ဘာ ၁၈  
ရုရှားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၃၇၃၇၄ ဦး ထပ်မံစစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့ရာ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၉,၂၁၉,၉၁၂ ဦး ရှိလာပြီဖြစ်သည်။



စံချိန်တင်  
အလားတူ လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုကြောင့် ၁၂၅၁ ဦး ထပ်မံသေဆုံးခဲ့ရာ အဆိုပါ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၂၆၀၃၃၅ ဦးရှိလာသည်။ အဆိုပါ ထပ်မံ သေဆုံးသူအရေအတွက် သည် နေ့စဉ် သေဆုံးမှုအရေအတွက် စံချိန်တင်ခဲ့သည်။ သို့သော် လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း လူနာ ၃၆၄၁၄ ဦး ရောဂါမှ ပြန်လည် ကျန်းမာလာသည့် အတွက် ဆေးရုံများမှ ပြန်လည် ဆင်းသွားခဲ့ရာ ကျန်းမာရေး အခြေအနေ ပြန်လည်ကောင်းမွန် လာသူပေါင်း ၇၉၁၉၅၀ ရှိလာကြောင်း သိရသည်။

မော်စကိုမြို့၌ လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၄၀၆၂ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခဲ့ရာ ဝိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၁၉၀၈၅၈၅ ဦး ရှိလာသည်။

### တောင်ကိုရီးယား၌ တစ်ရက်အတွင်း ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူ စံချိန်တင်စစ်ဆေးတွေ့ရှိ

ဆိုးလ် နိုဝင်ဘာ ၁၈  
တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ လမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ နေထိုင်ရေးအစီအမံကို ယခုလအစောပိုင်းမှစ၍ ဆောင်ရွက်လာခဲ့သော်လည်း လွန်ခဲ့သည့် ၂၄ နာရီအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ စံချိန်တင် စစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း ကျန်းမာရေးအာဏာပိုင်များက ယနေ့ပြောကြားသည်။

ဧည့်သည်များနှင့် နိုင်ငံအနောက်ပိုင်း အင်ချွန်ဆိပ်ကမ်းမြို့၌ ၁၉၅ ဦး တွေ့ရှိခဲ့သည်။ လက်ရှိအချိန်အထိ တောင်ကိုရီးယားတွင် ပြည်ပမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသူ ၁၅၄၄၉ ဦး၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။ ထို့အပြင် တောင် ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် လူနာ ၂၉ ဦး ထပ်မံသေဆုံးခဲ့သဖြင့် လက်ရှိအချိန်အထိ ထိုရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၃၁၈၇ ဦး ရှိလာသည်။

လွန်ခဲ့သည့် ၂၄ နာရီအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၃၂၉၂ ဦး ထပ်မံစစ်ဆေး တွေ့ရှိခဲ့ပြီးနောက် တောင်ကိုရီးယားတွင် အဆိုပါရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၄၀၆၀၆၅ ဦး ရှိလာသည်။ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ယင်းရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပမာဏသည် နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စတင်ဖြစ်ပွားခဲ့ချိန် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်မှစ၍ လက်ရှိအချိန်အထိ နေ့စဉ်ကူးစက်မှု အများဆုံးအဖြစ် စံချိန်တင်ခဲ့ကြောင်း တောင်ကိုရီးယား ကူးစက်ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကာကွယ်တားဆီးရေး အေဂျင်စီ၏ ဖော်ပြချက်အရ သိရသည်။

တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး အစုလိုက်အပြုံလိုက် ထိုးနှံမှု အစီအစဉ်ကို ယခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၆ ရက်မှ စတင် ဆောင်ရွက်လာခဲ့ပြီး လက်ရှိအချိန်အထိ ပြည်သူ ၄၂၁၁၀၆၅၂ ဦး သို့မဟုတ် လူဦးရေ၏ ၈၂ ဒသမ ၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်အား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အလားတူ ဒုတိယအကြိမ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံမှုခံယူခဲ့ပြီးသူ ၄၀၃၁၃၈၆ ဦးရှိပြီး ရာခိုင်နှုန်းအားဖြင့် လူဦးရေ၏ ၇၈ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ရှိကြောင်း သိရသည်။

တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံတွင် တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၃၀၀၀ နှင့်အထက် ရှိသည်မှာ နှစ်ရက်ဆက်တိုက်ရှိလာသည်။ မြို့တော် ဆိုးလ်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၁၄၂ ဦး၊

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - ဂျေတီ

### နီပေါနိုင်ငံ၌ အီလက်ထရွန်နစ်စနစ်သုံးနိုင်ငံကူးလက်မှတ် ပထမဆုံးအကြိမ် စတင်ထုတ်ပေး

ခတ္တမန္တ နိုဝင်ဘာ ၁၈  
နီပေါနိုင်ငံသည် အီလက်ထရွန်နစ်စနစ်သုံး နိုင်ငံကူးလက်မှတ်များအား ယမန်နေ့က ပထမဆုံး အကြိမ်အဖြစ် စတင်ထုတ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ အီလက်ထရွန်နစ် စနစ်သုံး နိုင်ငံကူးလက်မှတ် ထုတ်ပေးရေးစင်တာအား နီပေါနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး နာရာယန်ကတကာက ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပြီး ပထမဆုံးအီလက်ထရွန်နစ်စနစ် သုံးနိုင်ငံကူးလက်မှတ်ကို အသက် ၁၀၂ နှစ် အရွယ်ရှိ သမိုင်းပညာရှင် ဆဒ်ရာမိုဟန်ဂျီရှိအား စတင် ထုတ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လက်မှတ်များကို အကန့်အသတ်ဖြင့်သာ ထုတ်ပေး သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံကူးလက်မှတ်ဌာနမှ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ရှာရက်ရက်ရ်အေရန်က ပြောကြားသည်။ လာမည့် သီတင်းပတ် သုံးပတ် အတွင်း၌ အီလက်ထရွန်နစ်စနစ်သုံး နိုင်ငံကူး လက်မှတ်များ ထုတ်ပေးခြင်းလုပ်ငန်းကို အရှိန် အဟုန်မြှင့် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။ နိုင်ငံအတွင်း အီလက်ထရွန်နစ်စနစ်သုံး နိုင်ငံကူးလက်မှတ်များ ထုတ်ပေးခြင်းလုပ်ငန်းကို ဒီဇင်ဘာလအတွင်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ပြည်ပနိုင်ငံများရှိ နီပေါသံရုံးများအနေဖြင့် အီလက် ထရွန်နစ်စနစ်သုံး နိုင်ငံကူးလက်မှတ်များ ထုတ်ပေးခြင်းလုပ်ငန်းကို ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ အတွင်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံ အတွင်း ဇန်နဝါရီလကုန်၌ အီလက်ထရွန်နစ်စနစ်သုံး နိုင်ငံကူးလက်မှတ်များ ထုတ်ပေးခြင်းစနစ်အား အပြည့်အဝ ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယခုစတင်အသုံးပြုသည့် အီလက်ထရွန်နစ် စနစ်သုံးနိုင်ငံကူးလက်မှတ်အား နီပေါနိုင်ငံအတွင်း ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်က စတင်အသုံးပြုခဲ့သော နိုင်ငံကူး လက်မှတ်စာအုပ်များနေရာတွင် အစားထိုးသုံးစွဲရန် ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်သည်။ လက်ရှိအချိန်၌ အဆိုပါ အီလက်ထရွန်နစ် စနစ်သုံးနိုင်ငံကူးလက်မှတ် ထုတ်ပေးသည့်စနစ်အား စမ်းသပ်ဆောင်ရွက်နေဆဲကာလဖြစ်သဖြင့် လက်ရှိ အချိန်တွင် အီလက်ထရွန်နစ်စနစ်သုံး နိုင်ငံကူး

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ



### ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူ ၁၀၂၂၃ ဦး တွေ့ရှိ

ဟနွိုင်း နိုဝင်ဘာ ၁၈  
ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၁၀၂၂၃ ဦး ထပ်မံ စစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့ရာ လက်ရှိအချိန်အထိ နိုင်ငံ အတွင်း၌ ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၁၀၆၅၄၆၉ ဦး ရှိပြီး သေဆုံးသူပေါင်း ၂၃၄၇၆ ဦး ရှိကြောင်း ဗီယက်နမ်ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ယနေ့ သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း ၆၇၂၃ ဦး ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာပြီး ဆေးရုံများမှ ဆင်းသွားခဲ့ရာ ကျန်းမာရေးအခြေအနေ ကောင်းမွန်လာသူပေါင်း ၈၈၁၅၉၃ ဦး ရှိသည်။

အဆိုပါရောဂါ ထပ်မံကူးစက်ခံရသူများအနက် ၁၀၂၀၉ ဦးသည် ပြည်တွင်းကူးစက်ခံရသူများ ဖြစ်ပြီး ၁၄ ဦးသည် နိုင်ငံရပ်ခြားမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိ လာသူများဖြစ်သည်။

လက်ရှိအချိန်အထိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ဆေးအလုံးရေ ၁၀၄ သန်းကျော်အား ထိုးနှံပေး ပြီးဖြစ်သည်။ နိုင်ငံအတွင်း ရောဂါစတင်ကူးစက်သည့်အချိန် ဧပြီလနှောင်းပိုင်းမှစပြီး ပြည်တွင်းရောဂါကူးစက်ခံ ရသူပေါင်း ၁၀၆၀၀၀၀ ရှိကြောင်း ဗီယက်နမ် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ဆိုသည်။ ကိုးကား- ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန်- အောင်ကျော်ကျော်



### လာအိုနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၁၄၀၁ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

ဗီယင်ကျွန်း နိုဝင်ဘာ ၁၈  
လာအိုနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၁၄၀၁ ဦး ထပ်မံစစ်ဆေးတွေ့ရှိကြောင်း လာအိုကျွန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ယနေ့ပြောသည်။  
အဆိုပါရောဂါကူးစက်ခံရသူများအနက် ၁၃၈၄ ဦးသည် ပြည်တွင်းကူးစက်ခံရသူများဖြစ်ပြီး ကျန် ၁၂၇ ဦးသည် နိုင်ငံရပ်ခြားမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသူများဖြစ်သည်။  
အလားတူ လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း လေးဦးထပ်မံသေဆုံးခဲ့ရာ အဆိုပါ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၁၁၆ ဦးရှိလာသည်။  
လွန်ခဲ့သောနှစ် မတ် ၂၄ ရက်မှစပြီး နိုင်ငံအတွင်း၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါစတင် ကူးစက်ပျံ့နှံ့လျက်ရှိသည်။ ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်

### ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၌ ပိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူ ၁၂၉၇ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

မနီလာ နိုဝင်ဘာ ၁၈  
ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၁၂၉၇ ဦး ထပ်မံစစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့ရာ ပိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၂၈၂၇၅၃ ဦး ရှိလာကြောင်း ဖိလစ်ပိုင်ကျွန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ယနေ့ သတင်းထုတ်ပြန်သည်။  
အလားတူ လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုကြောင့် ၃၀၅ ဦးထပ်မံသေဆုံးခဲ့ရာ အဆိုပါရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၄၆၄၂၂ ဦးရှိလာသည်။  
စက်တင်ဘာ ၁၁ ရက်တွင် ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၂၆၃၀၃ ဦးတွေ့ရှိပြီး နေ့စဉ် ကူးစက်မှုအရေအတွက်စံချိန်တင်ခဲ့သည်။ လူဦးရေ သန်း ၁၁၀ ရှိသည့် အင်ဒိုနီးရှား နိုင်ငံတွင် ယမန်နှစ် ဇန်နဝါရီလမှစပြီး လက်ရှိအချိန်အထိ ပြည်သူ ၂၂ သန်း ကျော်အား ရောဂါ ရှိ မရှိ စစ်ဆေးမှုပြုလုပ်ပြီးဖြစ်သည်။  
ကိုးကား- ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန်- အောင်ကျော်ကျော်



### ဗြိတိန်နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၃၈၂၆၃ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

လန်ဒန် နိုဝင်ဘာ ၁၈  
ဗြိတိန်နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၃၈၂၆၃ ဦး ထပ်မံ တွေ့ရှိရသဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ပေါင်း ၉၆၇၅၅၈ ဦး ရှိလာကြောင်း သိရသည်။  
သေဆုံးသူပေါင်း ၁၄၃၃၆၀ ရှိ  
ထို့ပြင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် ၂၀၁ ဦး ထပ်မံသေဆုံး ခဲ့သဖြင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၁၄၃၃၆၀ ရှိလာပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြောင့် ဆေးရုံတွင် တက်ရောက်ကုသ နေသူပေါင်း ၈၇၀၅ ဦး ရှိကြောင်း သိရသည်။ ဥရောပဒေသ၌ လက်ရှိအချိန်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူအရေအတွက်မြင့်တက်လာကြောင်း ကမ္ဘာကျွန်းမာရေးအဖွဲ့မှ ထုတ်ပြန်သော အချက်အလက်များအရ သိရသည်။  
ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ပြီးခဲ့သော သီတင်းပတ်အတွင်းက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ၅၀၀၀၀ ခန့် ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ လက်ရှိအချိန်တွင် ဥရောပဒေသ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ

ကူးစက်ခံရသူ ၂ ဒသမ ၁ သန်းကျော်ကို ထပ်မံတွေ့ရှိရပြီး ရောဂါပိုးတွေ့ရှိသူအများစုမှာ ဗြိတိန်၊ ဂျာမနီနှင့် ရုရှားနိုင်ငံများ မှဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
အပိုဆောင်းထိုးနှံပြီးစီးသူ ၂၃ ရာခိုင်နှုန်း ကျော်ရှိ ဗြိတိန်နိုင်ငံရှိ အသက် ၁၂ နှစ်နှင့်အထက်ရှိသူ ၈၈ ရာခိုင်နှုန်းကျော်မှာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးတစ်ကြိမ် ထိုးနှံမှုခံယူပြီးစီးခဲ့ပြီး ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်မှာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး နှစ်ကြိမ်ထိုးနှံပြီးစီးကြောင်းနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးအပိုဆောင်းထိုးနှံပြီးစီးသူ ၂၃ ရာခိုင်နှုန်း ကျော်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ကမ္ဘာနိုင်ငံများ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကင်းစင်ရေးအတွက် ဗြိတိန်၊ တရုတ်၊ ဂျာမနီ၊ ရုရှားနှင့် အမေရိကန်နိုင်ငံများသည် ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ထုတ်လုပ်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။  
ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - စိုးသူရ

## အိန္ဒိယနိုင်ငံ နယူးဒေလီမြို့၌ လေထုညစ်ညမ်းမှုအခြေအနေ ပိုမိုဆိုးရွားလာခြင်းကြောင့် စာသင်ကျောင်းများ ပိတ်ထားရ

နယူးဒေလီ နိုဝင်ဘာ ၁၈  
အိန္ဒိယနိုင်ငံ မြို့တော်နယူးဒေလီ၌ လေထုညစ်ညမ်းမှု အခြေအနေ ပိုမိုဆိုးရွားလာခြင်းကြောင့် စာသင် ကျောင်းများပိတ်ထားရကြောင်း ယမန်နေ့သတင်း များအရ သိရသည်။  
ပိုမိုဆိုးရွားလျက်ရှိ  
နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက်တွင် နယူးဒေလီမြို့၏ နေရာ အများအပြား၌ လေထုညစ်ညမ်းမှုအခြေအနေ ပိုမို ဆိုးရွားလျက်ရှိသည်။  
ထို့ပြင် ယခုရက်သတ္တပတ်အတွင်း အစိုးရ ဝန်ထမ်း ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းသည် နေအိမ်များမှ လုပ်ငန်း ဆောင်တာများကို ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း လေထုအရည်အသွေးထိန်းချုပ်မှု ကော်မရှင်က ဆိုသည်။  
လေထုညစ်ညမ်းမှုကြောင့် ပြည်သူများ၏ အသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ရောဂါများဖြစ်ပွားမှု မြင့်တက်လာနိုင်ကြောင်း ကျန်းမာရေးပညာရှင် များက ဆိုသည်။  
သတိပေးထား  
အဆိပ်အတောက်ဖြစ်စေသော အငွေ့များ ရှူရှိုက်မှုကို ရှောင်ရှားကြရန်နှင့် နေအိမ်များတွင်သာ နေထိုင်ကြရန် ပြည်သူများအား ဆရာဝန်များက သတိပေးထားသည်။



ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုများ မြင့်တက်လျက် ရှိစဉ်လေထုညစ်ညမ်းမှုအခြေအနေ ဆိုးရွားလာသည့် အတွက် ပြည်သူများ၏ ကျန်းမာရေးထိခိုက်မှုမရှိ စေရန် ကျန်းမာရေးတာဝန်ရှိသူများက ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။  
နယူးဒေလီမြို့သည် ကမ္ဘာလူဦးရေ အများဆုံး မြို့တော်များအနက် တစ်ခုအပါအဝင်ဖြစ်သည်။  
လယ်သမားများက စိုက်ပျိုးမြေများရရှိရန် သီးနှံ အမှိုက်များမီးရှို့ခြင်းနှင့် မော်တော်ယာဉ်များ၏ ကာဗွန်ဒိုင်အောက်ဆိုက် ထုတ်လွှတ်မှုကြောင့် လေထုညစ်ညမ်းမှုအခြေအနေ ပိုမိုဆိုးရွားလာခြင်း ဖြစ်ကြောင်း တာဝန်ရှိသူများက ဆိုသည်။  
ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချ်ကေ ဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်

### အာဖရိက၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် ခံရသူပေါင်း ၈ ဒသမ ၅၇ သန်းနီးပါးရှိလာ

အဒစ်အဘာဘာ နိုဝင်ဘာ ၁၈  
အာဖရိက၌ လက်ရှိအချိန်အထိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၈၅၆၉၆၆၄ ဦး ရှိလာကြောင်း အာဖရိက ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးစင်တာက ယနေ့ပြောသည်။  
အလားတူ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၂၂၁၂၄၀ ဦး ရှိပြီး ရောဂါမှ ပြန်လည် ကျန်းမာလာသူပေါင်း ၇၉၉၇၄၂၀ ရှိကြောင်း သိရ သည်။  
ဒေသအတွင်းရှိ နိုင်ငံများအနက် တောင် အာဖရိက၊ မော်ရိုကို၊ တူနီးရှားနှင့် အီသီယိုးပီးယား နိုင်ငံများသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုဒဏ်ကို ဆိုးရွားစွာခံစားနေရကြောင်း အာဖရိက ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးစင်တာက ဆိုသည်။  
တောင်အာဖရိကနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၂၉၂၆၉၁၄ ဦးရှိပြီး မော်ရိုကိုနိုင်ငံ ၌ ၉၄၈၅၃၉ ဦးရှိသည်။  
ထို့ပြင် အာဖရိကတောင်ပိုင်း၌ ရောဂါကူးစက်မှု အများဆုံးဖြစ်ပြီး အာဖရိကမြောက်ပိုင်းနှင့် အရှေ့ပိုင်း တို့သည် ရောဂါကူးစက်မှု ဒုတိယအများဆုံးဖြစ်သည်။ အာဖရိကအလယ်ပိုင်းသည် ရောဂါကူးစက်မှု အနည်းဆုံးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်



# ဆွီဒင်နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပြီးသူများ အခမ်းအနားများတက်ရောက်ခွင့်ရရှိ

စတော့ဟုမ်း နိုဝင်ဘာ ၁၈

ဆွီဒင်နိုင်ငံသားများသည် နိုင်ငံအတွင်း၌ လူ ၁၀၀ နှင့် အထက် တက်ရောက်မည့် အခမ်းအနားများသို့ တက်ရောက်ခွင့်ရရှိရန်အတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပြီးစီးကြောင်း ဆေးလက်မှတ်ကို တင်ပြရမည်ဖြစ်ကြောင်း အစိုးရက ယမန်နေ့တွင် ပြောကြားသည်။

ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်တွင် စတင်မည်

အဆိုပါဆေးလက်မှတ်ပြုသရမည့် အစီအစဉ်ကို နိုင်ငံအတွင်း ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်တွင် စတင်အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သည်။ ယခုကဲ့သို့ နိုင်ငံအတွင်း လူအများအပြားတက်ရောက်မည့် အခမ်းအနားများသို့ တက်ရောက်နိုင်ရန်အတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပြီးစီးကြောင်း လက်မှတ်တင်ပြရန် တာဝန်ရှိသူများက တောင်းဆိုခဲ့ မြင်းမှာ လက်ရှိအချိန်တွင် ဥရောပဒေသ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုများ များပြားလာခြင်းကြောင့်ဖြစ်



ကြောင်း ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးအေဂျင်စီမှ ညွှန်ကြားရေး များချုပ် တက်စစ်မက်ဝစ်ဆဲက သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ တွင် ပြောကြားသည်။ ယခုချမှတ်လိုက်သော ကိုဗစ်-

၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပြီးစီးကြောင်း လက်မှတ်တင်ပြရန် စည်းကမ်းအား နိုင်ငံအတွင်းရှိ အခမ်းအနားကျင်းပသူများ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန်

လိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကျန်းမာရေးနှင့်လူမှုရေးရာ ဝန်ကြီး လီနာဟယ်လန်ဂရန်က ပြောကြားသည်။

သေဆုံးသူပေါင်း ၁၅၁၀၇ ဦးရှိ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး မထိုးနှံရသေး သည့် နိုင်ငံသားများအား နိုဝင်ဘာ ၁ ရက်မှ စတင်၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ မရှိ စစ်ဆေးပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးအေဂျင်စီက ပြောကြားသည်။ လက်ရှိအချိန်တွင် ဆွီဒင်နိုင်ငံ အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၁ ဒသမ ၁၈၆ သန်းကျော်ရှိပြီး အဆိုပါရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၁၅၁၀၇ ဦးရှိသည်။ နိုင်ငံအတွင်း လက်ရှိအချိန်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး တစ်ကြိမ် ထိုးနှံပြီးစီးသူပေါင်း ၈၅ ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်း ရှိပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ် ထိုးနှံပြီးစီးသူပေါင်း ၈၁ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်းရှိသည်။

ကိုးကား- ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်- စိုးသူရ

## တူရကီနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၂၃၈၆၇ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

အန်ကာရာ နိုဝင်ဘာ ၁၈

တူရကီနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၂၃၈၆၇ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခဲ့ရာ ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၈၄၈၀၉၈၆ ဦး ရှိလာ ကြောင်း တူရကီကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက သတင်း ထုတ်ပြန်သည်။

၂၂၉ ဦး ထပ်မံသေဆုံး

အလားတူ လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုကြောင့် ၂၂၉ ဦး ထပ်မံသေဆုံးခဲ့ရာ သေဆုံးသူပေါင်း ၇၄၂၂၂ ဦး ရှိလာသည်။

တူရကီနိုင်ငံ၏ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုအစီအစဉ် ကို ဇန်နဝါရီ ၁၄ ရက်တွင် စတင်ခဲ့ပြီး တရုတ်နိုင်ငံ

ထုတ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး Sinovac ကို အသုံးပြုလျက်ရှိသည်။

လက်ရှိအချိန်အထိ ပြည်သူ ၅၅ ဒသမ ၉၃ သန်း ကျော်သည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး ပထမ အကြိမ် ထိုးနှံမှုခံယူပြီးဖြစ်ပြီး ၄၉ ဒသမ ၈၄ သန်း ကျော်သည် ကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ်စလုံး ထိုးနှံမှုခံယူ ပြီးဖြစ်သည်။

တတိယအကြိမ် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု အပါအဝင် ကာကွယ်ဆေးအလုံးစုံ ၁၁၈ ဒသမ ၈၈ သန်းအား ထိုးနှံပေးပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား- ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်- အောင်ကျော်ကျော်



## အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၁၁၉၁၉ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

နယူးဒေလီ နိုဝင်ဘာ ၁၈

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ပြီးခဲ့သောတစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၁၁၉၁၉ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိရသဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၃၄၄၇၈၅၁၇ ဦးရှိလာကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဌာနမှ ထုတ်ပြန်သော အချက်အလက်များအရ သိရသည်။

ထို့ပြင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် ၄၇၀ ထပ်မံသေဆုံးသဖြင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၄၆၄၆၂၃ ဦး

ရှိလာသည်။ ပြီးခဲ့သောတစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့လူနာ ၂၀၇ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိရသဖြင့် ပိုးတွေ့ လူနာပေါင်း ၁၂၈၆၇၂ ဦး ရှိလာသည်။ လက်ရှိအချိန် တွင် နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည် ကျန်းမာလာသူ ၃၃၈၈၅၁၃၂ ဦး ရှိသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ

## စင်ကာပူနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၃၄၇၄ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

စင်ကာပူ နိုဝင်ဘာ ၁၈

စင်ကာပူနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၃၄၇၄ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခဲ့ပြီး အဆိုပါရောဂါကြောင့် ခုနစ်ဦး ထပ်မံသေဆုံးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါရောဂါကူးစက်ခံရသူများအနက် ၁၀ ဦး သည် နိုင်ငံရပ်ခြားမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသူများ ဖြစ်ပြီး ကျန် ၃၄၆၄ ဦးသည် ပြည်တွင်းကူးစက်ခံရသူ များဖြစ်သည်။

အဆိုပါသေဆုံးသူများသည် အသက် ၄၇ နှစ်မှ ၈၃ နှစ်အကြား အရွယ်များဖြစ်ပြီး ရောဂါအခံရှိသူများ ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ သေဆုံးမှုအရေအတွက်သည်

အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက်မှစပြီး နေ့စဉ်သေဆုံးမှု အရေအတွက် အနည်းဆုံးဖြစ်သည်။

လက်ရှိအချိန်အထိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် ခံရသူပေါင်း ၂၄၄၈၁၅ ဦးရှိပြီး အဆိုပါရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၆၁၉ ဦး ရှိပြီဖြစ်သည်။

ပြည်သူ ၈၅ ရာခိုင်နှုန်းသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး နှစ်ကြိမ်စလုံး ထိုးနှံမှုခံယူထားပြီး ဖြစ်ပြီး ၈၆ ရာခိုင်နှုန်းသည် ကာကွယ်ဆေးတစ်ကြိမ် ထိုးနှံမှုခံယူပြီးဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် ပြည်သူ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းသည် ကာကွယ်ဆေးအပိုထပ်ဆောင်း ထိုးနှံမှုခံယူထားပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား- စီအင်န်အေ

ဘာသာပြန်- အောင်ကျော်ကျော်



<p><b>ကမ္ဘာတစ်ဝန်း</b> ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ နောက်ဆုံးအခြေအနေ</p>	<p><b>မိုင်းရပ်စ်ပိုးကူးစက်ခံရသူ</b> ၂၅၅၉၁၈၃၄၄ ဦး</p>	<p><b>သေဆုံးသူ</b> ၅၁၄၂၈၆၂ ဦး</p>	<p><b>ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ</b> ၂၃၁၃၀၅၁၂ ဦး</p>
--	---	---	--

# “ပြည်သူ့သို့ မေတ္တာရပ်ခံချက်”

၁။ ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်အရ လူတိုင်းမှာ လွတ်လပ်စွာပြောဆိုခွင့်၊ လုပ်ကိုင်ခွင့်၊ နေထိုင်ခွင့်ရှိကြပါသည်။ ထိုလွတ်လပ်မှုသည် သူတစ်ပါးအား မထိပါစေရပါ။ မိမိနှင့် သဘောထားအယူအဆမတူသူကို လည်း ကွဲလွဲခွင့်ပေးရပါသည်။ မတားဆီးရ၊ မထိပါစေရပါ။ သို့ရာတွင် ယခုအခါ ဒီမိုကရေစီ လူ့အခွင့်အရေးကို အကြောင်းအမျိုးမျိုးပြကာ အခြားသူများအား အုပ်စုဖွဲ့အတင်းအကျပ်ပြုခြင်း၊ နှောင့်ယှက်ခြင်း၊ မြိမ်းခြောက်ခြင်းများအထိ ဥပဒေကို ချိုးဖောက်မှုအချို့ ရှိလာခဲ့ပါသည်။ စည်းကမ်းမရှိလျှင် ဒီမိုကရေစီ ပျက်စီးနိုင်ပါသည်။

၂။ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထု ဘေးကင်း

လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးတို့ကို နှောင့်ယှက်၊ တားဆီး၊ ဖျက်ဆီးသော ကျူးလွန်မှုများကို ထိရောက်ဟန့်တားမည့် ဆောင်ရွက်ချက်များဖြင့် ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်ကြရပါမည်။

၃။ တရားမျှတခြင်း၊ လွတ်လပ်ခြင်း၊ တန်းတူညီမျှခြင်း၊ အေးချမ်းလုံခြုံခြင်းကို လိုလားကြသည့် ကျွန်ုပ်တို့ ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးက ဥပဒေမဲ့ကျူးလွန်သူများကို လက်မခံကြရုံသာမက နိုင်ငံလူမျိုးအကျိုးအတွက် ပူးပေါင်းလက်တွဲကာ တားဆီးပယ်ရှားကြပါရန် မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါသည်။

## စဉ်ကိုင်၊ တောင်ကြီး၊ ပင်လောင်းနှင့် တာချီလိတ်မြို့နယ်တို့၌ မူးယစ်ဆေးဝါးများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၈  
မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် စဉ်ကိုင်မြို့နယ် ပလိပ်ကျေးရွာအနီး ရန်ကုန်-မန္တလေးသွား ကားလမ်းဟောင်းတွင် အောင်အေးလှိုင်(ခ) ဂျော့ မောင်းနှင့်ပြီး ကျော်ကျော်(ခ) ကုလားလေး လိုက်ပါလာသည့် မော်တော်ဆိုင်ကယ်ကို ရပ်တန့်စစ်ဆေးရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၂၀၀၀ ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။

ထို့ပြင် နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီခွဲတွင် တောင်ကြီးနယ်မြေ ရဲစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် တောင်ကြီးမြို့ စစ်ဆေးရပ်ကွက်တွင် စိုင်းသုတေက မောင်းနှင်လာသည့် မော်တော်ဆိုင်ကယ်ကို ရပ်တန့်စစ်ဆေးရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၂၀၀၀ ကိုလည်းကောင်း၊ ထိုအတူ နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီတွင် မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ပင်လောင်းမြို့နယ် မှော်ဘီ - ကျောက်တလုံးကြီးသွား ကားလမ်းတွင် အမျိုးသားတစ်ဦး(စစ်ဆေးခံ) မောင်းနှင်လာသည့် မော်တော်ဆိုင်ကယ်ကို စစ်ဆေးရန်ရပ်တန့်ခိုင်းစဉ် မောင်းနှင်ထွက်ပြေးပြီး ဆိုင်ကယ်အား စစ်ဆေးရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၅၅၉၀၀ ကိုလည်းကောင်း၊ အလားတူ ယင်းနေ့ညနေပိုင်းတွင် မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် တာချီလိတ်မြို့ ဆေးခန်းရပ်ကွက်နေ မနန်းစစ်ဖောင်း၏အိမ်သို့



သိမ်းဆည်းရမိသည့် မူးယစ်ဆေးဝါးများနှင့် ခဲယမ်းများကို တွေ့ရစဉ်။

ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ငွေကျပ် ၁၆၁၀ ဒသမ ၀၆ သိန်းတန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၆၀၀၀၊ အက်တက်ဆီဆေးပြား ၃၉၂၀၊ အဆင့်နိမ့်ဘိန်းသုည ၃၁၁၀ ၀၅၅ ကီလို၊ ကျည်ချိုးစုံ ၈၉ တောင့်၊ ကျည်အိမ်တစ်ခုတို့ကို လည်းကောင်း သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

ရဲပြန်ကြား

**မင်းဘူးမြို့နယ် သမဝါယမအသင်းစုမှ မနောသုခမျိုးစပါးများ ဝယ်ယူ**

မင်းဘူး နိုဝင်ဘာ ၁၈  
ကျေးလက်နေ တောင်သူများမှ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သည့် ဆန်စပါးများ ရောင်းချရာတွင် အခက်အခဲမဖြစ်စေရန်အတွက် သမဝါယမကဏ္ဍမှ စပါးဝယ်ယူရေး လုပ်ငန်းများကို သမဝါယမအသင်း အချင်းချင်း ချိတ်ဆက် ဆောင်ရွက်လျက် ရှိရာ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူးမြို့နယ် သမဝါယမအသင်းစုမှ နမူနာမျိုးစေ့ထုတ် သမဝါယမ အသင်းသားများ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သော မနောသုခမျိုး စပါးတင်း ၅၀၀ ကို တစ်တင်းလျှင် ငွေကျပ် ၆၀၀၀ နှုန်းဖြင့် ဝယ်ယူလိုလှောင်ပြီး စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မည့် တောင်သူများထံ ကာလပေါက် ဈေးထက် သက်သာသော ဈေးနှုန်းများဖြင့် ပြန်လည်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

**လူငယ်များနှင့် စိတ်ကြွေးယစ်ဆေးများအန္တရာယ်**

- ယာဘာ၊ ရာမ၊ မြင်းဆေး၊ ဒိုက်စီ (ice) စတဲ့ စိတ်ကြွေးယစ်ဆေးပြားများသည် မက်သမ်ဖတမင်း (methamphetamine) နှင့် ကဖင်း (caffeine) တို့ ပေါင်းစပ်ထားပြီး စပျစ်သီး/ လိမ္မော်သီး/ ချောကလက်နဲ့တို့ကို သို့လှေသုံးဆောင်နိုင်မည့် ရနံ့တစ်မျိုးမျိုး ထည့်သွင်းထားပါသည်။
- ဒီဆေးတွေက ဗဟိုအာရုံကြောစနစ်အတွင်းရှိ Dopamine ကို သိသော အာရုံကြောဆက်သွယ် ဓါတုပစ္စည်း (neurotransmitter) များအား သဘာဝကိုဆန့်ကျင်၍ များပြားစေကာ စိတ်ဓာတ် တက်ကြွမှုဖြစ်စေနိုင်ပါသည်။ သို့သော်လည်း ဒီလိုစိတ်ဓာတ်တက်ကြွစေရန် ဆေးချိန်ကိုတိုးသည် ထက်တိုး၍ သုံးစွဲလာပြီး ရေရှည်မှာဒီဇောက်နှင့်ဗဟိုအာရုံကြောစနစ်ကို လုံးဝပျက်စီးစေပါတယ်။
- ဒီဆေးတွေကြောင့် ကိုယ်အပူချိန်တိုးခြင်း၊ နှလုံးခုန်နှုန်းမြင့်ခြင်း၊ အော့အန်ခြင်းနှင့် ရုတ်တရက်သေဆုံးခြင်းတို့ ဖြစ်ပွားနိုင်တယ်။ ဆေးကိုပုံမှန်မသုံးစွဲရပါက အိပ်မပျော်ခြင်း၊ စိုးရိမ်စိတ်လွန်ခြင်း၊ သံသယစိတ်များခြင်းမှ မိမိကိုယ်ကိုသတ်သေသည်အထိ စိတ်ဓာတ်ကျခြင်းတို့ ဖြစ်ပွားနိုင်ပါတယ်။

**WY ဆေးပြားများ**      **ICE ခဲယမ်းစစ်ဆေးခံချိန်**

- ရေရှည်သုံးစွဲခြင်းကြောင့် သွားများပျက်စီးခြင်း၊ နှာခေါင်းအတွင်းသားများ ပျက်စီးခြင်း၊ နှလုံး/ အသည်း/ ကျောက်ကပ်/ အဆုတ်ရောဂါများ ဖြစ်ပွားခြင်း၊ သွေးတိုးခြင်း၊ လေဖြတ်ခြင်း၊ ကိုယ်ခံအား ကျဆင်း၍ ရောဂါပိုးအမျိုးမျိုး အလွယ်တကူဝင်ရောက်ခြင်း၊ မှတ်ဉာဏ်ဆုံးရှုံးခြင်းနှင့် ရှုထောင့်မြင်စွမ်း ဖြစ်ပွား၍ သက်တမ်းစေ့မနေရဘဲ စောစီးစွာသေဆုံးစေပါတယ်။
- ဒါ့ပြင် ပညာရေး/ လူမှုရေး/ စီးပွားရေးနိမ့်ကျခြင်း၊ အကျင့်စာနိမ့်ကျခြင်း၊ တရားဥပဒေအရ ပြစ်မှုမြောက်ခြင်းကြောင့် အကျဉ်းထောင်ကျခံရခြင်းတို့ကို ဖြစ်ပွားစေပါတယ်။

**မူးယစ်ဆေးဝါးဖြင့်ပျက်စီးနေသည့် မျက်စိ**      **မူးယစ်ဆေးဝါးဖြင့်ပျက်စီးနေသည့် သွားများ**

**လူငယ်သဘာဝ အသစ်အဆန်းကို မြင်လျှင် စမ်းသပ်စူးစမ်းလိုစိတ်အား ဓရာပေးရသူများအဖွဲ့နှင့် တောင်းယူကာ နည်းလမ်းပေါင်းစုံသုံး၍ ငြားမယောင်းတတ်သည်တို့ အထူးဂရုပြု၍ စိတ်ကြွေးယစ်ဆေးဝါးများအား လုံးဝရှောင်ကြဉ်ပါ။**

**မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား**

၁၉-၁၁-၂၀၂၁ သောကြာနေ့

၀၆:၀၀	သတ္တသုတ်၊ ရတနာသုတ်၊ တေရုတ္တသုတ်၊ အဋ္ဌကပ္ပဝိသုဒ္ဓိ၊ တရားစာအုပ်	၁၆:၅၅	လူငယ်မျိုးသက်သက်အစီအစဉ်
၀၆:၃၀	နံနက်ခင်းသတင်း	၁၇:၃၅	Weekly Sports Info
၀၈:၀၅	မြန်မာ့မြို့ပုံအလှည့်တစ်ပတ်	၁၈:၀၀	ပြည်တွင်းသတင်း
၀၉:၀၅	မျက်မှောက်အချစ်အမြင်	၁၈:၃၀	ယုတ်မပြော၊ သိရိယော
၀၉:၄၅	Soccer View	၁၉:၀၅	မိုင်းကြွေးစာတိုလမ်းဆုံ
၁၀:၀၀	သတင်းသံတေးသတင်း		'မဟာမျက်မှောက်'
၁၀:၃၅	လူ့စီးပွားမြင်ကွင်းများ		(အပိုင်း-၁၃)
၁၁:၀၅	ပွဲကြိုသံကြားစာတိုလမ်း		ပြည်တွင်းသတင်း
	'စဉ်းကမ်းစိုက်ပျိုးရေးသတင်းစုံ'		မိုင်းကြွေးစာတိုလမ်း
၁၁:၃၀	MRTV National News		မိုင်းကြွေးစာတိုလမ်း
၁၅:၀၀	Grade-10 သဘာဝပညာ		'After Me'
၁၅:၃၀	ပွဲကြိုသံကြားစာတိုလမ်း		
	'ပွဲစတင်စဉ်'		

**သံကြား နှစ်ရက်စတင်အဖြစ် ဖြန့်ချိ (LIVE) ရုပ်မြင်သံကြားမိမိသည့်**

MRTV Online www.mrtv.gov.mm  
Line@mrtvnews  
Twitter.com/mrtvwebportal

**mitv**

07:01	News
07:26	Global Partnership for Brighter Future: Dominica Pavilion at Expo 2020 Dubai
07:33	Evergreen Classic: Aung Zay Paing Zay (Ei Ei Mon, Ei Ei Chon)
07:38	Development Momentum Of Sittway
08:01	International Dances in Myanmar
08:20	Discovering Tibes: Tai Khun (or) Gon: their life and customs (Part 2)
08:37	Yay Pyan Taung Waterfall
09:01	Myanmar Harpist
09:07	Chanmyay Yeiktha Meditation Centre- Chaw Dwin Gone
09:24	Pride of Myanmar - Bagan arts and handicrafts
09:39	Myanmar Traditional Food: Mohinga
10:18	Dances of Myanmar: Kayah Traditional Flag Post Festival
10:24	Magnificent Festival in Tazaungmone

**MRTV MRC**

၈:၀၀ (၀၆:၀၀ မှ ၈:၀၀)	ကျွေးမွေးရေး၊ သဘာဝပညာ၊ မြေပုံ၊ သစ်တောရေးရာ၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်	ချင်း (ချင်း) (၁၂:၀၀ မှ ၁:၃၀)	လူငယ်များအတွက် အချစ်အမြင်
၈:၀၀	ကျွေးမွေးရေး၊ သဘာဝပညာ၊ မြေပုံ၊ သစ်တောရေးရာ၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်	ပွဲ (၁၃:၀၀ မှ ၁:၃၀)	ကျွေးမွေးရေး၊ သဘာဝပညာ၊ မြေပုံ၊ သစ်တောရေးရာ၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်
၈:၀၀	ကျွေးမွေးရေး၊ သဘာဝပညာ၊ မြေပုံ၊ သစ်တောရေးရာ၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်	ရိုင် (၁၅:၀၀ မှ ၁:၃၀)	ကျွေးမွေးရေး၊ သဘာဝပညာ၊ မြေပုံ၊ သစ်တောရေးရာ၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်
၈:၀၀	ကျွေးမွေးရေး၊ သဘာဝပညာ၊ မြေပုံ၊ သစ်တောရေးရာ၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်	ဂျင်း (၁၆:၀၀ မှ ၁:၃၀)	ကျွေးမွေးရေး၊ သဘာဝပညာ၊ မြေပုံ၊ သစ်တောရေးရာ၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်
၈:၀၀	ကျွေးမွေးရေး၊ သဘာဝပညာ၊ မြေပုံ၊ သစ်တောရေးရာ၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်	ဂ (၁၇:၀၀ မှ ၁:၃၀)	ကျွေးမွေးရေး၊ သဘာဝပညာ၊ မြေပုံ၊ သစ်တောရေးရာ၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်
၈:၀၀	ကျွေးမွေးရေး၊ သဘာဝပညာ၊ မြေပုံ၊ သစ်တောရေးရာ၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်	ဂ (၁၇:၀၀ မှ ၁:၃၀)	ကျွေးမွေးရေး၊ သဘာဝပညာ၊ မြေပုံ၊ သစ်တောရေးရာ၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်
၈:၀၀	ကျွေးမွေးရေး၊ သဘာဝပညာ၊ မြေပုံ၊ သစ်တောရေးရာ၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်	ကျွေးမွေးရေး၊ သဘာဝပညာ၊ မြေပုံ၊ သစ်တောရေးရာ၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်	ကျွေးမွေးရေး၊ သဘာဝပညာ၊ မြေပုံ၊ သစ်တောရေးရာ၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်၊ အပူချိန်

**MRTV Sports**

၀၆:၀၀	အစဉ်အဆက်	၀၆:၀၀	အစဉ်အဆက်
၁၀:၀၀	ပြည်တွင်းသတင်း	၀၆:၃၀	အစဉ်အဆက်
၀၉:၃၀	Sports News	၀၉:၃၀	Sports News
၀၉:၃၀	Soccer View/ Weekly Sports Info	၀၉:၃၀	Soccer View/ Weekly Sports Info
၁၀:၃၀	အစဉ်အဆက်	၀၉:၄၅	အစဉ်အဆက်
၁၁:၀၀	ပြည်တွင်းသတင်း	၀၉:၄၅	အစဉ်အဆက်
၁၁:၃၀	အစဉ်အဆက်	၁၀:၀၀	ပြည်တွင်းသတင်း

MRTV Myanmar Channel    MRTV Education Channel

မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား အစဉ်အဆက် ဖြန့်ချိ (LIVE) ရုပ်မြင်သံကြားမိမိသည့်

# အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် နေရာဒေသအသီးသီးသို့ ရောက်ရှိနေကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအား ပြန်လည်ဖိတ်ခေါ်

## နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

### သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

#### အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် နေရာဒေသအသီးသီးသို့ ရောက်ရှိနေကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအား ပြန်လည်ဖိတ်ခေါ်ခြင်း

၁။ တပ်မတော်က နိုင်ငံတော်တာဝန်ကို လွှဲပြောင်းရယူခဲ့ရသည့် ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်နေ့ နောက်ပိုင်းမှစ၍ NLD ပါတီဝင်များ၊ ၎င်းပါတီကိုထောက်ခံသူ အစွန်းရောက်များ၊ မတရားအသင်းနှင့် အကြမ်းဖက်အုပ်စုများဖြစ်သည့် CRPH နှင့် NUG၊ CDM လှုံ့ဆော်မှုနှင့် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို မလိုလားသည့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ လူပုဂ္ဂိုလ်၊ အဖွဲ့အစည်းများ၏ သွေးထိုးလှုံ့ဆော်မှု၊ ခြောက်လှန့်မှုတို့ကြောင့် အချို့သော ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ လူငယ်လူရွယ်များ၊ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများနှင့် မိမိတို့နိုင်ငံသားများ

သည် EAO များတည်ရှိရာနေရာများနှင့် ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ စိုးရိမ်စိတ်များဖြင့် တိမ်းရှောင်နေကြောင်း သိရှိရပါသည်။

၂။ ၎င်းတို့အနေဖြင့် မတရားအသင်းနှင့် အကြမ်းဖက်အုပ်စုများဖြစ်သည့် CRPH နှင့် NUG၊ ၎င်းတို့နှင့် ဆက်စပ်နေသည့် ပုဂ္ဂိုလ်အချို့၏ ထုတ်ပြန်ချက်အရ အာဏာရှင်ဆန်သည့် ထုတ်ပြန်ချက်၊ ပြောကြားချက် တို့အပေါ်တွင်လည်း ထပ်မံစိုးရိမ်လျက်ရှိပြီး ရောက်ရှိရာနေရာများ၌လည်း လုံခြုံရေးအာမခံချက်မရှိမှု၊ လူမှုစီးပွားဘဝ အဆင်မပြေခက်ခဲမှုတို့နှင့် ရင်ဆိုင်နေရသဖြင့် မိမိတို့ နေရပ်ဒေသအသီးသီးသို့ ပြန်လွှဲလာ လိုသည့်ဆန္ဒများ ဖြစ်ပေါ်နေသည်ကို သတင်းရရှိပါသည်။

၃။ ယခုဖြစ်စဉ်ကာလအတွင်း လူသတ်မှု၊ လုယက်မှု၊ မီးရှို့မှု၊ မိုင်းဖောက်ခွဲမှု၊ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ တိုက်ခိုက်မှု၊ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူ့အချို့အား အုပ်စုဖွဲ့ ကိုယ်ထိလက်ရောက် တိုက်ခိုက်မှု၊ အစိုးရပိုင်အဆောက်အဦများနှင့် ပုဂ္ဂလိကပိုင် အဆောက်အဦများအား ဖျက်ဆီးမှု၊ (CDM) လှုပ်ရှားမှုတွင် ငွေကြေးအရဖြစ်စေ၊ အခြားနည်းလမ်းဖြင့်ဖြစ်စေ၊ နက်ရှိုင်းစွာ ကာယကံမြောက် ပါဝင်သူ များမှအပ စိုးရိမ်စိတ်ကြောင့် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေကြသည့် ဝန်ထမ်းများ၊ အသိပညာရှင်၊ အတတ် ပညာရှင်များ၊ အခြားနယ်ပယ်အသီးသီးမှ ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ နိုင်ငံသားများအား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအနေဖြင့် အထူးသက်ညှာစွာ ဖြေလျှော့ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

၄။ မိမိနေရပ်ဒေသအသီးသီးမှ စွန့်ခွာတိမ်းရှောင်နေရသူများသည်လည်း မိမိတို့နိုင်ငံသားများဖြစ်သော ကြောင့် ၎င်းတို့အနေဖြင့် တိမ်းရှောင်ရောက်ရှိနေရာများမှ မြန်မာနိုင်ငံရှိ ၎င်းတို့ဒေသအသီးသီးသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်ရေး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီက စီမံဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၅။ သို့ဖြစ်ပါ၍ နေရပ်ဒေသအသီးသီးသို့ အကြောင်းအရာတစ်မျိုးမျိုးဖြင့် ပြစ်မှုကျူးလွန်ထားသူများ မှအပ စိုးရိမ်စိတ်ကြောင့် တိမ်းရှောင်နေရသူများအနေဖြင့် မိမိတို့၏ ကိုယ်ပိုင်စိတ်ဆန္ဒအရ မြန်မာနိုင်ငံရှိ မိမိတို့၏နေရပ်များသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လိုပါက ဥပဒေအရ ဖြေလျှော့ပေးမှုများနှင့်အညီ ပြန်လည် ဝင်ရောက်နိုင်ရေး နီးစပ်ရာ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ၊ မြို့နယ်၊ ခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီများနှင့် ပြည်ပရောက် နိုင်ငံသားများအနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာ သံရုံး၊ စစ်သံရုံး၊ ကောင်စစ်ဝန်ရုံးများသို့ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက် နိုင်ပါရန် သတင်းထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။

သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့  
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

**ယခုဖြစ်စဉ်ကာလအတွင်း လူသတ်မှု၊ လုယက်မှု၊ မီးရှို့မှု၊ မိုင်းဖောက်ခွဲမှု၊ လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ တိုက်ခိုက်မှု၊ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူ့အချို့အား အုပ်စုဖွဲ့ ကိုယ်ထိလက်ရောက်တိုက်ခိုက်မှု၊ အစိုးရပိုင် အဆောက်အဦများနှင့် ပုဂ္ဂလိကပိုင် အဆောက်အဦများအား ဖျက်ဆီးမှု၊ (CDM)လှုပ်ရှားမှုတွင် ငွေကြေးအရ ဖြစ်စေ၊ အခြား နည်းလမ်းဖြင့်ဖြစ်စေ၊ နက်ရှိုင်းစွာ ကာယကံမြောက် ပါဝင်သူများမှအပ စိုးရိမ်စိတ်ကြောင့် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေကြသည့် ဝန်ထမ်းများ၊ အသိပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင်များ၊ အခြားနယ်ပယ်အသီးသီးမှ ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ နိုင်ငံသားများအား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အနေဖြင့် အထူးသက်ညှာစွာ ဖြေလျှော့ဆောင်ရွက်ပေးမည်**

☆ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များမှ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်မှ နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက်အထိ အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူ ၁၉၈ ဦးခန့်၊ သေဆုံးခဲ့ရပြီး ၁၄၈ ဦးခန့်၊ ဒဏ်ရာရခဲ့မှုများကို ဖော်ပြပါအတိုင်း တွေ့ရှိရသည်-

#### ၁-၂-၂၀၂၁ ရက်မှ ၁၆-၁၁-၂၀၂၁ ရက်ထိ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အတွင်း အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များ၏ အကြောင်းမဲ့ ရက်စက်စွာသတ်ဖြတ်ခြင်းကြောင့် အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ သေဆုံး/ဒဏ်ရာရရှိမှု ဦးစီးဇယား

စဉ်	တိုင်း/ပြည်နယ်	ရတနာတောင်		ရာအိမ်မူး		ရပ်ကျေးစာရေး		ပေါင်း		မှတ်ချက်
		သေဆုံး	ဒဏ်ရာရ	သေဆုံး	ဒဏ်ရာရ	သေဆုံး	ဒဏ်ရာရ	သေဆုံး	ဒဏ်ရာရ	
၁	နေပြည်တော်	၁						၁		
၂	ကချင်	၃	၁	၂	၁			၅	၂	
၃	ကယား		၁						၁	
၄	ကရင်	၇	၁			၁	၁	၈	၂	
၅	ချင်း	၁	၁					၁	၁	
၆	စစ်ကိုင်း	၄၉	၁၉	၄	၁	၂	၂	၅၅	၂၂	
၇	တနင်္သာရီ	၆	၃	၂	၁	၁		၉	၄	
၈	ပဲခူး	၇	၁	၅	၃			၁၂	၄	
၉	မကွေး	၁၁	၁၂	၄	၂	၂		၁၇	၁၄	
၁၀	မန္တလေး	၃၁	၂၃	၁၃	၁၈		၁	၄၄	၄၂	
၁၁	မွန်	၈	၅	၄	၆			၁၂	၁၁	
၁၂	ရခိုင်	၁						၁		
၁၃	ရန်ကုန်	၁၄	၁၅	၁၆	၂၁		၁	၃၀	၃၇	
၁၄	ရှမ်း		၂	၁				၁	၂	
၁၅	ဧရာဝတီ	၁	၄	၁	၂			၂	၆	
စုစုပေါင်း		၁၄၀	၈၈	၅၂	၅၅	၆	၅	၁၉၈	၁၄၈	

အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်၏အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများအား ယခုကဲ့သို့ အကြမ်းဖက်သတ်ဖြတ် နေမှုများအား ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံးအနေဖြင့် ဝန်ပေးပေးပေးကာကွယ်သွားကြပါရန်နှင့် အကြမ်းဖက်သမားများ၏ လှုပ်ရှားမှု သတင်းများကို ရရှိပါက နီးစပ်ရာလုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် လျှို့ဝှက်စွာဆက်သွယ် သတင်းပေးပို့၍ အကြမ်းဖက်သမားများ ရပ်တည်မှုမရှိနိုင်သည်အထိ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားကြပါရန် မေတ္တာရပ်ခံထားသည်။



ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ် စီးကုန်းကျေးရွာ ရာအိမ်မူး ဦးဌေးအောင်(ခ)မောင်နီ သေဆုံးမှု ကို တွေ့ရစဉ်။



အရာတော်မြို့နယ် အုတ်ရှစ်ကြီးကျေးရွာ ရတနာတောင် ဦးကျော်ဦး သေဆုံးမှုကို တွေ့ရစဉ်။



စဉ့်ကူးမြို့နယ် လက်ပန်လှကျေးရွာအုပ်စု ပြည်စိုးအောင်ကျေးရွာ ရာအိမ်မူး ဦးတင်စိုး သေဆုံးမှုကို တွေ့ရစဉ်။

### လွန်မြို့ မာရ်အောင်မြင် ပြည်တော်ပြန်မြတ်စွာဘုရားကြီး၏ အကြိမ် (၅၀) မြောက် မသိုးသင်္ကန်း ရက်လုပ်ပူဇော်

လွန် နိုဝင်ဘာ ၁၈ ရောဂါတိုင်းဒေသကြီး ဟင်္သာတခရိုင် လွန်မြို့နယ် မာရ်အောင်မြင်ပြည်တော်ပြန်မြတ်စွာဘုရားကြီး၏ အကြိမ် (၅၀) မြောက် မသိုးသင်္ကန်း ရက်လုပ် ပူဇော်ပွဲကို ယနေ့နံနက် ၄ နာရီက ပြည်တော်ပြန် မြတ်စွာဘုရားကြီး၏ ဂန္ဓကုဋ်တိုက်တွင် ကပ်လှူ ပူဇော်ခဲ့သည်။ မသိုးသင်္ကန်းရက်လုပ် ပူဇော်ရာတွင် ကိန္နရီစင်တော်၊ သဗ္ဗလစင်တော်၊ မယ်မဒ္ဒိစင်တော်၊ အမရာစင်တော်တို့မှ ရက်လုပ်ဒါနိယာယသော မသိုးသင်္ကန်းတော်မြတ်ကို မာရ်အောင်မြင် ပြည်တော်ပြန် မြတ်စွာဘုရားကြီးအား ဆက်ကပ်ပူဇော်

ခဲ့ပြီး နံ့သာကိုးမျိုးဖြင့် မျက်နှာတော်သစ် ရောင်တော် ဖွင့်ခဲ့သည်။ ယင်းနောက် မာရ်အောင်မြင် ပြည်တော်ပြန်မြတ်စွာ ဘုရားကြီးအား ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များ ခြံရံကာ ဘုရားအနောက်ဘက်ခြမ်းပြုလုပ်၍ သစ်သီးကိုးမျိုး၊ ပန်းကိုးမျိုး၊ မုန့်ဆွမ်းကိုးမျိုး ကပ်လှူပူဇော်ပြီး လွန်မြို့ မာရ်အောင်မြင် ပြည်တော်ပြန်ဘုရားကြီးအား တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် ၁ ရက်အထိ လှူပူစစ် ရောင်စုံမီးများ၊ ဆီမီးများဖြင့် ထွန်းညှိပူဇော်ပွဲများ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
ဝေယံ (လွန်)



### သမိုင်းဝင် မဟာကျန်ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး ဗုဒ္ဓပူဇော်ယဉ်ကျေးပွဲ

မောင်တော နိုဝင်ဘာ ၁၈ ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့၌ (၂၂)ကြိမ်မြောက် သမိုင်းဝင်မဟာ ကျန်ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး ဗုဒ္ဓပူဇော်ယဉ်ကျေးပွဲကို (၁၃၈၃ ခုနှစ် တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း ၁၄ ရက်) နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက်မှစ၍ မြို့မ ပရိယတ္တိစာသင်တိုက် လောက မာရဇိန်သိမ်တော်ကြီးတွင် ကျင်းပ သည်။  
ဝတ်ရွတ်ပူဇော် မောင်တောမြို့ မြို့မပရိယတ္တိ စာသင်တိုက်၌ ကိန်းဝပ်စံပယ်

တော်မူသည့် BC-568 တတိယ ညေဝတီခေတ် ဘုရင် စန္ဒာသူရိယ သွန်းလုပ် ပူဇော်တော်မူခဲ့သော သမိုင်းဝင် မဟာကျန်ဗုဒ္ဓရုပ်ပွား တော်မြတ်ကြီး၏ (၂၂) ကြိမ် မြောက် ဗုဒ္ဓပူဇော်ယဉ်ကျေးပွဲကို ၁၃၈၃ ခုနှစ် တန်ဆောင်မုန်း လဆန်း ၁၄ ရက်မှစ၍ တန်ဆောင် မုန်းလပြည့်ကျော် ၁ ရက်နေ့အထိ နေ့စဉ် နံနက် ၆ နာရီမှစ၍ စေတနာရှင်၊ အလှူရှင်များက သံဃာတော် အရှင်သူမြတ်များ အား ဆွမ်းဆက်ကပ်ခြင်း၊

သမိုင်းဝင် မဟာကျန်ဗုဒ္ဓရုပ်ပွား တော်မြတ်အား ဆွမ်း၊ ပန်း၊ ဆီမီး၊ အမွှေးနံ့သာများဖြင့် ပူဇော်ခြင်း၊ သံဃာတော်များအား လှူဖွယ် ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်ခြင်း၊ ဝတ်ရွတ် အဖွဲ့များက ဝတ်ရွတ်ပူဇော်ခြင်း များ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး သမိုင်း ဝင် မဟာကျန်ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော် မြတ်ကြီး၌ အနယ်နယ်အရပ် ရပ်မှ ဘုရားဖူးပြည်သူများဖြင့် စည်ကားလျက် ရှိကြောင်းသိရ သည်။  
မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



### တွံတေးမြို့ကျက်သရေဆောင် သမိုင်းဝင်ရွှေဆံတော် စေတီတော်မြတ်ကြီးတွင် မသိုးသင်္ကန်းရက်လုပ်ပူဇော်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၈ ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် တွံတေးမြို့ ကျက်သရေဆောင် ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင် ရွှေဆံတော်စေတီတော်မြတ်ကြီး၌ ရှေးအစဉ် အလာမပျက် နှစ်စဉ်ကျင်းပမြဲဖြစ်သော မသိုးသင်္ကန်းရက်ပြိုင်ပွဲကို ယခုနှစ်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ကျင်းပ နိုင်ခြင်းမရှိသော်လည်း (၁၂၆) ကြိမ်မြောက် မသိုးသင်္ကန်း ရက်လုပ်ပူဇော်ပွဲကို

ရက်ကန်းစင်ခြောက်စင်ဖြင့် ယမန်နေ့ မွန်းလွဲ ပိုင်းက ရင်ပြင်တော်ပေါ်ရှိ ဒေါ်ပု၊ ချစ်တီး တန်ဆောင်း၌ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း ၁၄ ရက် ညနေ ၆ နာရီခွဲက ရက်လုပ်ပြီးစီးသွားသော မသိုးသင်္ကန်း များအား စေတီတော်မြတ်ကြီး၏ သတ်မှတ် တန်ဆောင်းရှိ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များအား ကပ်လှူပူဇော်ခဲ့သည်။ ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင် ဆံတော်ခြောက်ဆူ

ကိန်းဝပ်တော်မူသော ရွှေဆံတော်စေတီ တော်မြတ်ကြီးတွင် မသိုးသင်္ကန်းရက်ပြိုင် ပူဇော်ပွဲကို ယခင်ကရက်ကန်းစင် ကိုးစင်ဖြင့် ကျင်းပလေ့ရှိပြီး မြို့နယ်အတွင်းရှိ ရှမ်းစုကြီး နှစ်စင်၊ ညောင်တံခါးနှစ်စင်၊ ငါးခမ်းမစမ်း တစ်စင်၊ ရွှေဆံတော်တစ်စင်၊ ကျိုးကြီးတစ်စင်၊ ဈေးသစ်တစ်စင်၊ ကွမ်းခြံတစ်စင်စသည့် ရှမ်းလေးရွာမှ ရက်ကန်းအဖွဲ့ကိုးဖွဲ့က ပါဝင် ယှဉ်ပြိုင် ရက်လုပ်ပူဇော်လေ့ရှိကြောင်းလည်း သိရသည်။



### တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့တွင် မော်လမြိုင်မြို့၌ ဆွမ်းအိုးမျှောက်လှူပွဲနှင့် စတုဒိသာများကျွေးမွေး

မော်လမြိုင် နိုဝင်ဘာ ၁၈ မွန်ပြည်နယ် မော်လမြိုင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ တန်ခိုးကြီးဘုရားများ၏ ဗုဒ္ဓပူဇော်ယဉ်ကျေးပွဲများကို နှစ်စဉ်စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပလျက် ရှိရာ ဝါလကင်းလွတ် သီတင်းကျွတ်မီးထွန်းပွဲတော်အပါအဝင် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့် (သာမညဖလအခါတော်နေ့) မတိုင်မီ အဖိတ် နေ့နှင့် လပြည့်နေ့တို့တွင် ဆီမီးများထွန်းညှိပူဇော်ခြင်း၊ နံနက်အရုဏ် တက်ချိန် ရှင်ဥပဂုတ္တမထေရ်မြတ်အား ဆွမ်းအိုးမျှောက်လှူပူဇော် ခြင်းနှင့် မြန်မာလူမျိုးတို့၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု ဓလေ့တစ်ခုဖြစ်သည့် အခါကြီးရက်ကြီးတွင် ဘုရားဖူးပြည်သူများ၊ ခရီးသွားပြည်သူများအား အာဟာရဒါန စတုဒိသာများဖြင့် ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာလမ်းများတွင် ဧည့်ခံကျွေးမွေးခြင်းဖြင့် ကုသိုလ်ယူကြသည်။

ပြည်သူများ စိတ်နှလုံးအေးချမ်းစွာဖြင့် ကုသိုလ်ယူနိုင်ကြစေရန် ရည်ရွယ်၍ တန်ခိုးကြီးဘုရားများဖြစ်သည့် ကျိုက်သလွံစေတီတော်၊ ဦးဇိန်စေတီတော်၊ မဟာမြတ်မုနိဘုရားအပါအဝင် အစရှိသည့် ဘုရား၊ ပုထိုး၊ စေတီများတွင် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေး စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ ဖွင့်လှစ်ပေးထားပြီးဖြစ်ရာ ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ရဟန်းရှင်လှူပြည်သူများ စိတ်အေးချမ်းသာစွာဖြင့် ဆွမ်း၊ ပန်း၊ ရေချမ်း၊ ဆီမီးများ ကပ်လှူပူဇော်၍ ကုသိုလ်ဘာဝနာတရား ပွားများနာယူလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။



### မြောက်ဦးမြို့ ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင် အထင်ကရဘုရား၊ စေတီပုထိုးများ၌ ရခိုင်ရိုးရာ သင်ပုတ်ဆွမ်း ကပ်လှူပူဇော်

မြောက်ဦး နိုဝင်ဘာ ၁၈ ရခိုင်ပြည်နယ် မြောက်ဦးမြို့နယ်အတွင်းရှိ အထင်ကရ ရှေးဟောင်း သမိုင်းဝင်ဘုရား၊ စေတီပုထိုးများ၌ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့တွင် ရခိုင်ရိုးရာအစဉ်အလာမပျက် ကျင်းပလျက်ရှိသော သင်ပုတ်ဆွမ်း ကပ်လှူပူဇော်ပွဲကို မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်နေပြည်သူများက ယနေ့ နံနက် ၅ နာရီမှ စတင်၍ သင်ပုတ်ဆွမ်းများ ကပ်လှူပူဇော်လျက်ရှိသည်။ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်နေပြည်သူများက မိမိတို့ရပ်ကွက်များအတွင်းရှိ စုရပ်နေရာများတွင် ရပ်ကွက်သူ ရပ်ကွက်သားများ ပူးပေါင်းကာ ရခိုင်ရိုးရာ အစဉ်အလာမပျက် နှစ်စဉ်ကျင်းပသည့် သင်ပုတ်ဆွမ်း ကပ်လှူပူဇော်ပွဲကို မြောက်ဦးမြို့ရှိ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များဖြစ်သည့် အလယ်ဈေးရပ်ကွက်၊ ကြက်ဈေးရပ်ကွက်၊ c/ခြောက်ဈေး ရပ်ကွက်နှင့်

လက်ကောက်ဈေးရပ်ကွက် စသည့်ရပ်ကွက်များမှ ရခိုင်အမျိုးသမီးလှူပျို ဖြူများ၊ ဝတ်ရွတ်အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့သူမြို့သားများ၊ ကလေးသူငယ်များက ရခိုင်ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင် ဘုရား၊ စေတီ၊ ပုထိုးဖြစ်သည့် ရန်အောင် ဇေယျပုထိုးတော်(ခေါ်) သူစံသောင်းပုထိုးတော်ကြီး အာရုံခံသိမ်တော် ကြီးအတွင်းရှိ ဗုဒ္ဓဘုရားရှင်အားရည်မှန်း၍ သင်ပုတ်ဆွမ်းကပ်လှူပူဇော် ခဲ့ကြသည်။ ဆက်လက်၍ ယနေ့ညနေပိုင်းတွင်လည်း အလှူရှင်စေတနာ ရှင်များက တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့တွင် မြောက်ဦးမြို့ရှိ ရှေးဟောင်း သမိုင်းဝင် ဘုရား၊ ပုထိုး၊ စေတီများ၌လည်း ဘုရားရှင်အားရည်မှန်း၍ ဆီမီးပူဇော်ခြင်းများအဖြစ် ဆီမီးတစ်ထောင်နှင့် ပန်းတစ်ထောင် ပူဇော်ခြင်းတို့ကိုလည်း စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များရှိ အများပြည်သူသွားလာရာ လမ်းများနှင့် နေအိမ်များတွင်လည်း ဆီမီးများ ထွန်းညှိပူဇော်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
ခင်မောင်ထွန်း(ပြန်/ဆက်)

ဇာဖြူဝင်း (ပြန်/ဆက်)



**နိုင်ငံတစ်ဝန်း၌  
တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်  
သာမညဗလအခါတော်နေ့တွင်  
ဘုရားဖူးများ၊ အပန်းဖြေ  
အနားယူသူများ၏ ပုံရိပ်များ**



ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့ သမိုင်းဝင်ရွှေမုဋ္ဌာ မဟာစေတီတော် မြတ်ကြီး၌ မသိုးသင်္ကန်းရက်လုပ်ပူဇော်ပွဲ ရေစက်ချအခမ်းအနား ကျင်းပစဉ်။  
ဓာတ်ပုံ-ပုသိမ် လှကြည်



ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး အိမ်မဲမြို့နယ် ရှင်ပင်ချမ်းသာကြီးဘုရား၌ ဘုရားဖူးလာပြည်သူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရစဉ်။  
ဓာတ်ပုံ-ချစ်သက်လယ်(အိမ်မဲ)



မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ရမည်းသင်းမြို့နယ် ရန်အောင်မြင်မြတ်စွာဘုရားကြီး၌ ဘုရားဖူးလာပြည်သူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရစဉ်။  
ဓာတ်ပုံ-လှိုင်သန်းတင့်(ရမည်းသင်း)



ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကျောင်းကုန်းမြို့နယ် မျက်ရှင်တော်ပြည်လုံးချမ်းသာ ဘုရားကြီး၌ ဘုရားဖူးလာ ပြည်သူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရစဉ်။  
ဓာတ်ပုံ-ဝင်းကြိုင်(ပြန်/ဆက်)



ရခိုင်ပြည်နယ် ကျောက်ဖြူမြို့နယ်ရှိ ပေါ်တော်မူကံ့ကော်တောဘုရား၌ ဘုရားဖူးလာပြည်သူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရစဉ်။  
ဓာတ်ပုံ-တင်ထွန်းဦး(ပြန်/ဆက်)



ကော့ကရိတ်မြို့ရှိ ဘုရားစေတီပုထိုးများနှင့် စတုဒိသာ ကျွေးမွေးလှူဒါန်းသည့် နေရာများတွင် လာရောက် ကြည့်ရှုသူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရစဉ်။  
ဓာတ်ပုံ-စောအောင်မျိုးလွင်(ပြန်/ဆက်)



ရခိုင်ပြည်နယ် မြေပုံမြို့နယ်ရှိ အငူကမ်းခြေ၌ တန်ဆောင်တိုင်ရုံးပိတ်ရက်တွင် အပန်းဖြေလာရောက် လည်ပတ်သူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရစဉ်။  
ဓာတ်ပုံ-တင်ဝင်း(ပြန်/ဆက်)

# အပျိုစင်ဒေသထွက်ကုန်နှင့် ပြည်ပဈေးကွက်အလားအလာ အပိုင်း(၁)

## ယုဇနစ်(DOT)

ကမ္ဘာပေါ်တွင် ဆန်ကို အဓိကထား၍ စားသုံးသော နိုင်ငံများနှင့် ဂျူကိုဦးစားပေး၍ စားသုံးသော နိုင်ငံများဟူ၍ အသီးသီးကွဲပြားမှုများရှိနေသော်လည်း ကော်ဖီသောက်သုံးခြင်းကိုမူ နိုင်ငံ၊ လူမျိုး၊ အသက်အရွယ်၊ အချိန်နေရာမရွေး ကွဲပြားမှုမရှိ စွဲလမ်းစွာ သောက်သုံးကြသည်။

ကော်ဖီသောက်သုံးမှု စစ်တမ်းဖော်ပြချက်များအရ လူတစ်ဦးသည် တစ်နေ့လျှင်ပျမ်းမျှကော်ဖီ နှစ်ခွက်မှ လေးခွက်အထိဖြစ်ပြီး အသက်(၁၅) နှစ်မှ အသက် (၅၀) အရွယ်ကြားရှိသူများ အများဆုံး သောက်သုံးကြသည်။ ၁၅ ရာစုတွင် တောင်အာရှ ဒေသ၌ ကော်ဖီစိုက်ပျိုးသောက်သုံးမှု စတင်ခဲ့ကြရာ မှ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်မှ ၂၀၅၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း တစ်နှစ်လျှင် ၃ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်း နှစ်စဉ်တိုးမြှင့်စိုက်ပျိုး မည်ဖြစ်ကြောင်း ကော်ဖီပညာရှင်များက ခန့်မှန်း နေကြသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကော်ဖီအား ၁၉ ရာစု နှောင်းပိုင်းမှစတင်၍ စိုက်ပျိုးခဲ့ကြရာ ယခုအခါ ကော်ဖီစိုက်ဧကပေါင်း လေးသောင်းခန့်ရှိကာ အာရှဒေသတွင် ကော်ဖီအမျိုးအစားကို ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းစိုက်ပျိုးထားပြီး ရိတ်တတ်ကို ၃၀ ရာခိုင်နှုန်း စိုက်ပျိုးထားသည်။

### ကိုဗစ်ကာလ ကော်ဖီသောက်သုံးမှု

တစ်ကမ္ဘာလုံးတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပျံ့နှံ့မှုကြောင့် လူသားတို့၏ နေထိုင်စားသောက်ပြုမူမှုများ လျင်မြန်စွာ ပြောင်းလဲလာသည်။ အဆိုပါရောဂါ၏ ရိုက်ခတ်မှုဒဏ်ကြောင့် အများစုသော စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများ သိသာစွာထိခိုက်နစ်နာခဲ့ကြရသည်။ ကော်ဖီဆိုင်ဖွင့်လှစ်သည့် လုပ်ငန်းများနှင့် ကော်ဖီစိုက်ခင်းများသို့ သွားရောက်လည်ပတ်သည့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းများ ထိခိုက်ခဲ့ကြရသည်။

သို့ရာတွင် လူသားတို့၏ ကော်ဖီသောက်သုံးမှု ပမာဏမှာမူ သိသိသာသာ တိုးတက်လာခဲ့သည်။ Work from home ၊ Stay at home၊ Social distancing ကာလအဖြစ် သက်ဆိုင်ရာအစိုးရများက သတ်မှတ်ခဲ့သဖြင့် ကော်ဖီကို စွဲလမ်းနှစ်မြိုက်သူများအား ၎င်းတို့၏အိမ်တွင်ပင် လွယ်ကူစွာ စိတ်တိုင်းကျ အချိန်မရွေးသောက်သုံးနိုင်ခွင့် ဖန်တီးပေးလိုက်သကဲ့သို့ဖြစ်သည်။

ကော်ဖီချစ်သူများသည် ကော်ဖီစေ့၊ ကော်ဖီမှုန့်၊ အသင့်ဖျော်ကော်ဖီစသည်တို့ကို ပိုမိုဝယ်ယူလာသောကြောင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် တစ်နှစ်တည်းမှာပင် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုတွင် ၄ ဒသမ ၉ ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်သွားခဲ့ပြီး ကော်ဖီဖျော်ရာတွင် သုံးစွဲကြသည့် ကော်ဖီစက်ကဲ့သို့သော ပစ္စည်းများရောင်းအားသည် ၁၁ ရာခိုင်နှုန်းတိုးတက်ခဲ့သည်။ တစ်ကမ္ဘာ



လုံးတွင် ကော်ဖီသောက်သုံးမှုသည် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ခုနှစ်နှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် ၁ ဒသမ ၉ ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်ခဲ့ပြီး ကော်ဖီတင်ပို့မှုသည်လည်း ၂ ဒသမ ၁ ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်ခဲ့သည်။ ထိုသို့ ကော်ဖီဈေးကွက်ဝယ်လိုအားသိသာစွာ မြင့်တက်လာခြင်းသည် ကော်ဖီကို တိုးချဲ့စိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်ရောင်းချနိုင်ရေး ဦးတည်ဆောင်ရွက်နိုင်ပါက အကျိုးရလဒ်ကောင်းများရရှိမည့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပို့ကုန်အမည်တစ်ခုဖြစ်နေကြောင်း ညွှန်းဆိုပြနေခြင်းဖြစ်သည်။

### အပျိုစင်ဒေသထွက်ကုန်

၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့သည် ရှမ်းပြည်တောင်ပိုင်း ဓနကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသ ရွာမြို့သည် အပျိုစင်မိန်းမငယ်တစ်ဦးကဲ့သို့ သဘာဝအလှတရားများ ပကတိအတိုင်းပြည့်စုံစွာ ကျန်ရှိနေသောကြောင့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပခရီးသွား လုပ်ငန်းများ မြှင့်တင်နိုင်ရေး အပျိုစင်ဒေသအဖြစ် သတ်မှတ်ပေးခဲ့သည်။ အဆိုပါဒေသတွင် ဘရာဇီးမျိုးရင်းဖြစ်သော အာရှဒေသကော်ဖီမျိုးကို စိုက်ပျိုးကြသည်။ ၎င်းဒေသထွက် ကော်ဖီအမျိုးအစားကို အရည်အသွေးမြင့်မားနေစေရန် သဘာဝ တရားက ထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိသည့် သိသာ ထင်ရှားသော ဝိသေသလက္ခဏာများမှာ -

(က) ပင်လယ်ရေမျက်နှာပြင်အထက် အမြင့်ပေ ၄၀၀၀ ကျော်မြင့်သော အမြစ်မီးတောများ ပေါက်ရောက်ရာတောင်တန်းများတွင် စိုက်ပျိုးခြင်း၊

(ခ) အပူအအေးမျှတစေရန် များစွာ အထောက်အကူပေးနေသည့် အိန္ဒိယနှင့် မိုင်

၁၀၀၀ အကွာတွင် တည်ရှိနေခြင်း၊

(ဂ) နှစ်စဉ်မိုးရေချိန် ၆၅ ဒီဂရီမှ ၇၂ ဒီဂရီ ကြားရှိခြင်း၊

(ဃ) အခြားဒေသ စိုက်ခင်းများကဲ့သို့ ကော်ဖီစိုက်ပျိုးနိုင်ရန် တောရှင်း၍ စိုက်ပျိုးခြင်းမျိုး မဟုတ်ဘဲ အရိပ်ရ နှစ်ရှည်အပင်ကြီးများဖြစ်သော ပိန္နဲ၊ ထောပတ် အစရှိသည့် နှစ်ရှည်အပင်ကြီးများ အောက်တွင် စိုက်ပျိုးခြင်းကြောင့် ၎င်းတို့၏ မြေဆီဩဇာများကို ကော်ဖီပင်များ စုပ်ယူရရှိခြင်း၊ နေရောင်ခြည် တိုက်ရိုက်ထိတွေ့မှုနည်းခြင်း၊

(င) အိမ်တိုင်းတွင် တစ်နိုင်တစ်ပိုင် စိုက်ပျိုးသည့် အစဉ်အလာရှိကြခြင်း၊

(စ) ယခင်က ကော်ဖီအား သောက်သုံးရန် ရည်ရွယ်၍ ကော်ဖီပင်စိုက်ပျိုးကြခြင်းမဟုတ်ခြင်း၊

(ဆ) ၎င်းတို့၏ မူလရည်ရွယ်ချက်သည် ကော်ဖီပင်ပွင့်ဖတ်များ၏ ဝတ်ရည်စုတ်ယူထားသော ပျားများမှ သဘာဝပျားရည် ထုတ်လုပ်ရန် အတွက်သာဖြစ်ခြင်း၊

(ဇ) ကော်ဖီစေ့အခွံကိုမူ ချောကလက် အရသာရှိသောကြောင့် သရေစာအဖြစ် စားသုံးလေ့ရှိခြင်း၊

(ဈ) အပင်အတွက်လိုအပ်သော မြေဩဇာအဖြစ် နွားချေးနှင့် သစ်ဆွေးကိုသာကျွေးခြင်း၊

(ည) ခူးဆွတ်ရာတွင် မိရိုးဖလာနည်းအတိုင်း လက်ဖြင့်သာ ခူးဆွတ်ကြခြင်း၊

(ဋ) ခူးဆွတ်ထားသည့် ကော်ဖီစေ့အမှည့်များ၏အရသာမှာ ကောင်းမွန်နေပြီဖြစ်သောကြောင့် ပျားပိတုန်းတို့ ဝဲပျံ့လေ့ရှိခြင်း။

ထိုကဲ့သို့ ထူးခြားပြည့်စုံသော ဂုဏ်အရည်အသွေးများရှိနေကြောင်း USAID မှ ကော်ဖီပညာရှင်များက စတင်သိရှိခဲ့ပြီး ကော်ဖီစေ့အရွယ်အစား၊ အနံ့၊ အရသာ၊ အရောင် စသည်တို့ကို အရည်အသွေး အကဲဖြတ် ပြုလုပ်ပေးခဲ့ကြရာ အမှတ် ၈၀ မှ ၈၆ မှတ်အထိ ရရှိခဲ့သောကြောင့် အထူးတန်းဝင်ကော်ဖီအဖြစ် အသိအမှတ်ပြုခဲ့ကြသည်။

ထပ်မံ၍အများနှင့်မတူ သီးခြားအခြေအနေများမှာ- (က) ကော်ဖီစတင်စိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်သည့် အဆင့်တိုင်း အမျိုးသမီးအများစုက ဦးဆောင်နေကြခြင်း၊

(ခ) တစ်အိမ်ထောင်၏အလုပ်ကို စုပေါင်း ဆောင်ရွက်ကြသည့်ဓလေ့ ထွန်းကားဆဲဖြစ်ရာ ကော်ဖီစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရာတွင်လည်း ပိုင်းဝန်း ဆောင်ရွက်ကြခြင်း၊

(ဂ) ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အမြတ်ဝေစုထဲမှ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းအား ပြန်လည်လျှူဒါန်းသည့်အစဉ်အလာ ရှိကြခြင်း တို့ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်၍ ရွာဒေသထွက် ကော်ဖီသည် ထူးခြားသည့် ဂုဏ်အရည်အသွေးများနှင့် ပြည့်စုံနေကြောင်း အသိအမှတ်ပြုခံထားရသဖြင့် အခြားနိုင်ငံများမှ ထွက်ရှိသော အထူးတန်းဝင် ကော်ဖီများကဲ့သို့ ဈေးကောင်းရရှိနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းရာတွင် စားသုံးသူများအသည်းစွဲ ဒေသဆိုင်ရာအညွှန်းဟု ခေါ်သည့် အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ် ရရှိရေးသည်လည်း အရေးပါသောကဏ္ဍမှ ပါဝင်နေသည်။

### ဒေသဆိုင်ရာအညွှန်း ( Geographical Indications - GI )

ကုန်စည်တစ်ခုအား နိုင်ငံတကာဈေးကွက်တွင် ဈေးကောင်းရရှိရန် ဆောင်ရွက်ကြရသည့် အဆင့်တိုင်းသည် အရေးကြီးသည့်အဆင့်များဖြစ်သည်။ ထုတ်လုပ်သည့်ကုန်စည်အပေါ် အာမခံချက်ပေးသော ဒေသဆိုင်ရာအညွှန်း (Geographical Indications - GI) အား အနောက်နိုင်ငံများသည် အစွမ်းရှိလက်နက်သဖွယ် စတင်အသုံးချခဲ့ကြသော်လည်း ယခုအခါ ကမ္ဘာအနှံ့ တွင်ကျယ်လာခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ မူရင်းဒေသမှထွက်ရှိသည့် ကုန်စည်၏ ထူးခြားသော ဂုဏ်အရည်အသွေး ကျော်စောမှု(သို့) အခြားထူးခြားနေသော ကိုယ်ပိုင်ဝိသေသ ရှိနေပါက ဒေသဆိုင်ရာအညွှန်းကို ပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသည်။ ယခုအခါ ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများ၌သာ ကိုယ်ပိုင်ဓလေ့၊ ကိုယ်ပိုင်ဟန်နှင့် နှစ်လွယ် အရည်အသွေးကောင်း၊ ပတ်ဝန်းကျင်ကောင်း ပိုင်ဆိုင်ဆဲဖြစ်သောကြောင့် ဒေသဆိုင်ရာအညွှန်းကို ပိုင်ဆိုင်ခွင့်ပိုမိုရရှိကြသည်။

International Coffee Organization အဖွဲ့တွင် ဒေသဆိုင်ရာအညွှန်း ပိုင်ဆိုင်ထားကြသည့် ထိုင်း၊ ဗီယက်နမ်၊ အင်ဒိုနီးရှားတို့သည် အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ဝင်ရောက်ထားပြီး အများဆုံးကော်ဖီတင်ပို့သည့် ၁၀ နိုင်ငံစာရင်းတွင် ဗီယက်နမ်နှင့် အင်ဒိုနီးရှားတို့သည် ဒုတိယနှင့် ပဉ္စမနေရာတို့တွင် အသီးသီး ရပ်တည်နေပါသည်။ အီးယူ ၂၇ နိုင်ငံ၊ အမေရိကန်၊ ဂျပန်နှင့် ရုရှားတို့သည်လည်း အဆိုပါအဖွဲ့သို့ ဝင်ရောက်ထားပြီး ကမ္ဘာ့ကော်ဖီတင်သွင်းမှု၏ ၆၇ ရာခိုင်နှုန်းစာရင်းတွင် ထိပ်ဆုံးမှ ပါဝင်နေသည်။

ဒေသဆိုင်ရာအညွှန်းအား စိုက်ပျိုးရေး လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ကြသူများ၊ လက်မှုအနုပညာ ထုတ်လုပ်ကြသူများ(သို့) စက်မှုပစ္စည်းထုတ်လုပ်သူများ၊ သဘာဝထွက်ကုန်နှင့် သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ကုန်ပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်ကြသူများ စုဖွဲ့ထားသည့် အဖွဲ့အစည်းများမှဖြစ်စေ၊ အဆိုပါလုပ်ငန်းများအား အားပေးမြှင့်တင်ပေးလိုကြသည့် အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများမှဖြစ်စေ သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံတွင် မှတ်ပုံတင်၍ ပိုင်ဆိုင်ခွင့် လျှောက်ထားကြသည်။

မှတ်ပုံတင်တစ်ခု၏ သက်တမ်းသည် ယေဘုယျအားဖြင့် ၁၀ နှစ်သတ်မှတ်ပေးလေ့ရှိပြီး ထပ်မံသက်တမ်းတိုးလိုပါက မြောက်လတ္တီတုဒ်ပြင်ပပြုကြရပြီး တစ်ကြိမ်လျှင် ၁၀ နှစ်စီတိုး၍ သက်တမ်းတိုးပေးလေ့ရှိကြသည်။ ကုန်စည်တစ်ခုအား ပြည်ပသို့ တင်ပို့ရာတွင် တင်သွင်းနိုင်မှ အသိအမှတ်ပြုသည့် ဈေးကောင်းရသည့် ကုန်စည်တစ်ခုအနေဖြင့် တင်ပို့လိုပါက ယင်းနိုင်ငံရှိ ဒေသဆိုင်ရာအညွှန်း မှတ်ပုံတင်ပေးပိုင်ခွင့်ရှိသော ရုံးများတွင် မှတ်ပုံတင်ထားရန် လိုအပ်သည်။

**ရွာဒေသထွက် ကော်ဖီသည် ထူးခြားသည့် ဂုဏ်အရည်အသွေးများနှင့် ပြည့်စုံနေကြောင်း အသိအမှတ်ပြုခံထားရသဖြင့် အခြားနိုင်ငံများမှ ထွက်ရှိသော အထူးတန်းဝင် ကော်ဖီများကဲ့သို့ ဈေးကောင်းရရှိနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းရာတွင် စားသုံးသူများအသည်းစွဲ ဒေသဆိုင်ရာအညွှန်းဟုခေါ်သည့် အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ် ရရှိရေးသည်လည်း အရေးပါသောကဏ္ဍမှ ပါဝင်**

# အနန္တအန္တဂိုဏ်းဝင် ဆရာ၊ ဆရာမများ၏ နာသုံးနာ လက်ကိုင်ထား၍ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအပေါ် မိဘသဖွယ်စိတ်ဓာတ်ဖြင့် သင်ကြားရေးတာဝန်ထမ်းဆောင်နေမှုအား အသိအမှတ်ပြု သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၈

မြန်မာနိုင်ငံ၌ ဆရာ၊ ဆရာမများအပေါ် ရိုသေလေးစားမှုပြုရသည့် အနန္တအန္တဂိုဏ်းဝင်အဖြစ် ရှေးယခင်ကတည်းကပင် ယဉ်ကျေးမှု တစ်ရပ်သဖွယ် သတ်မှတ်ထားပြီး အခြားမည်သည့်နိုင်ငံတွင်မှ မတွေ့ရှိနိုင်သော အလေးအနက်ပြုမှုကို တွေ့ရှိရမည်ဖြစ်ပါသည်။ အနန္တအန္တဂိုဏ်းဝင် ဆရာ၊ ဆရာမများသည်လည်း စေတနာကို အရင်းခံပြီး ဝါသနာနှင့်အတူ အနစ်နာခံကာ တပည့်များအပေါ် ရင်ဝယ် သားသဖွယ်သဘောထား၍ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား ဂုဏ်သိက္ခာပြည့်စွာဖြင့် အတတ်ပညာ သင်ကြားပို့ချရသကဲ့သို့ “အတတ်လည်းသင်၊ ပွဲပြိုင်ဆိုင်၊ သိပ္ပံမချန်၊ ဘေးရန်ဆီးကာ၊ သင့်ရာ အပ်ပို့” ဟူသော ဆရာကျင့်ဝတ်ငါးသွယ်ကို ကျေပွန်စွာထမ်းဆောင်နေ သူများ ဖြစ်ပါသည်။

COVID-19 ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ရပ်နားထားရသည့် ကျောင်းများကို လက်ရှိအချိန်တွင် အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ ကူးစက် ပြန့်ပွားမှုကို ထိန်းချုပ်နိုင်ပြီးဖြစ်သည့်အတွက် ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ပညာ သင်နှစ်အတွက် အခြေခံပညာဦးစီးဌာနအောက်ရှိ အခြေခံပညာ အထက်တန်းအဆင့်၊ အလယ်တန်းအဆင့်နှင့် မူလတန်းအဆင့် ကျောင်းများအား ဇွန် ၃ ရက်နေ့မှစ၍ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ တစ်ပြိုင် တည်း အေးချမ်းတည်ငြိမ်စွာ စတင်ဖွင့်လှစ်သင်ကြားလျက်ရှိပါသည်။

စာသင်ကျောင်းများဖွင့်လှစ်ရန် ကြိုတင်ပြင်ဆင်နေသည့်

ကာလနှင့် လက်ရှိသင်ကြားနေသည့်ကာလတွင် မိမိတစ်ပါတီ ကောင်းစားရေးကိုသာ ရှေးရှု၍ နိုင်ငံရေးအမြတ်ထုတ်လိုသူများ၊ နိုင်ငံရေးအစွန်းရောက် NLD ပါတီဝင်များနှင့် ၎င်းတို့ကို ထောက်ခံ သူများ၊ NUG၊ CRPH နှင့် PDF စသည့်အဖွဲ့များသည် ပညာရေး ဝန်ထမ်းများအား CDM လှုပ်ရှားမှုတွင် ပါဝင်လာစေရန် Social Punishment ပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်အကျပ်ကိုင်ခြင်း များအပြင် ကလေးငယ်များပညာသင်ကြားရေးကို အခက်အခဲဖြစ် စေရန်ရည်ရွယ်၍ စာသင်ကျောင်းများကို မိုင်းများ၊ လက်လုပ်ဗုံး များဖြင့် ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးခြင်း၊ မီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်းများအပြင် ဆရာ၊ ဆရာမများကို စာပေသင်ကြားမှုမပြုနိုင်စေရန် ခြိမ်းခြောက် ခြင်း၊ နှောင့်ယှက်တိုက်ခိုက်ခြင်းများ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသောကြောင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခြင်းများသာမက အချို့အသက်သေဆုံးသည်အထိ စိတ်မချမ်းမြေ့ဖွယ်ရာ ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ရပ်များဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရပြီး သေဆုံး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိသူများအတွက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအနေဖြင့် မိသားစုများနှင့်ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲ ရပါသည်။

မကောင်းမှု၊ မတရားမှုတို့ကို ပြုလုပ်ရမည့်အပေါ် ရှက်ခြင်း၊ ကြောက်ခြင်းဟူသော ဟီရို၊ ဩတ္တပ္ပတရားတို့အပေါ်၌ သာမန်လူတို့ ထက်ပိုမိုသိရှိစောင့်ထိန်းတတ်သည့် ဆရာ၊ ဆရာမတို့အနေဖြင့် ထိုကဲ့သို့သော အခက်အခဲ၊ အကျပ်အတည်းများ၊ နှောင့်ယှက်မှုမျိုးစုံ

တို့ကြားမှ အနန္တအန္တဂိုဏ်းဝင် ဆရာဟူသည့် မွန်မြတ်လှသည့် ဂုဏ်ပုဒ်နှင့်အညီ ကောင်းမွန်မြင့်မြတ်သည့် စိတ်ထားများဖြင့် နိုင်ငံအတွက် ပညာတတ် လူငယ်၊ လူရွယ်များ ပေါ်ထွန်းလာစေရေး ရှေးရှု၍ သင်ကြားရေးတာဝန်များကို မလစ်ဟင်းရအောင် အားကြိုး မာန်တက် ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရှိရသဖြင့် တာဝန် ထမ်းဆောင်နေကြသော ဆရာ၊ ဆရာမများကို နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် လိုက်လံစွာ ချီးကျူးဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်း တင်အပ်ပါသည်။

နိုင်ငံအနာဂတ် ရင်ဆွေးငယ်များ၏ စာပေပညာတတ်မြောက်ရေး၊ ပညာရည်မြင့်မားရေးအတွက် အခက်အခဲမျိုးစုံကြားမှ သင်ကြားရေး တာဝန်များကို ကြိုးပမ်းထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် ဆရာ၊ ဆရာမများ ဘေးကင်းလုံခြုံရေးအတွက် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် အထူး ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် မိဘပြည်သူများ အနေဖြင့်လည်း ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေး၊ ကလေးငယ်များ အေးချမ်းစွာ ပညာသင်ကြားနိုင်ရေးတို့အတွက် လုံခြုံရေးအသိ၊ လုံခြုံရေးသတိထားကာ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားကြရန် မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါသည်။

သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့  
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

**ကိုဗစ် - ၁၉ ရန်ပုံငွေမှ ထုတ်ပေးမည့် ရုပ်ရှင်၊ ဂီတ၊ သဘင်၊ စာနယ်ဇင်းနှင့် မီဒီယာများအတွက် ချေးငွေလျှောက်ထားမည့်ရက် တိုးမြှင့်ပေး**

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၈

ကိုဗစ် - ၁၉ ကြောင့် ထိခိုက်မှုရှိနေသည့် ရုပ်ရှင်၊ ဂီတ၊ သဘင်၊ စာနယ်ဇင်းနှင့် မီဒီယာများအား ကိုဗစ် - ၁၉ ရန်ပုံငွေမှ ချေးငွေထုတ် ပေးရေးအတွက် လျှောက်လွှာများကို အောက်တိုဘာ ၂၅ ရက်မှ

နိုဝင်ဘာ ၁၉ ရက်အထိ လက်ခံမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာချက်ထုတ်ပြန် ထားရှိရာ အဆိုပါချေးငွေလျှောက်လွှာများကို ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက်အထိ အစိုးရရုံးပိတ်ရက်များတွင် ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်လက်လက်ခံ ခွင့်ပြုလိုက်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

**ပြည်ပနိုင်ငံများမှ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသူများကို နယ်စပ်ဂိတ် အသီးသီးတွင် ဆက်လက်လက်ခံလျက်ရှိ**

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၈

ပြည်ပနိုင်ငံများမှ ဝင်ရောက်လာသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများကိုနယ်စပ် ဂိတ်အသီးသီးတွင် လက်ခံဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက် တွင် ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ချင်းရွှေဟော်မြို့သို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက် လာသူ အမျိုးသား ၁၆၃ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၁၄၀ စုစုပေါင်း ၃၀၃ ဦး၊ ယနေ့တွင် ချင်းရွှေဟော်မြို့သို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသူ အမျိုးသား ၇၃ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၂၃ ဦး စုစုပေါင်း ၉၆ ဦးနှင့် လောကီကိုင်မြို့သို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသူ အမျိုးသား တစ်ဦး၊ အမျိုးသမီး တစ်ဦး စုစုပေါင်း နှစ်ဦးတို့ကို လက်ခံခဲ့ကြသည်။

ထိုသို့လက်ခံရာတွင် သက်ဆိုင်ရာပြည်သူ့ဆေးရုံများမှ ကျန်းမာရေး ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ တပ်မတော်ဆေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါစစ်ဆေးပေးခြင်း၊ Quarantine ဝင်ရောက်ရမည့် အထောက် အထားစာရွက်စာတမ်းများ ပြုလုပ်ပေးခြင်း၊ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ညွှန်ကြားချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားခြင်းတို့ကို စနစ်တကျဆောင် ရွက်ပေးပြီး တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်အသီးသီးမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက လိုအပ်သည်များ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြသည်။

ထို့နောက် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များက စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေး သည့် ခရီးသည်တင်မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် ၎င်းတို့နေရပ်အသီးသီးသို့ လိုက်လံပို့ဆောင်ပေးခဲ့ကြောင်းနှင့် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိသူများအား သက် ဆိုင်ရာနေရာများတွင် သီးသန့်ထားရှိ၍ လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ များနှင့် အုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို အဆင်ပြေ ချောမွေ့အောင် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

**မာန်အောင်မြို့နယ်၌ မြစ်မီးရောင်(ငါးကဏ္ဍ) အရင်းမပျောက် မတည်ရန်ပုံငွေ ပြန်လည်ပေးအပ်**

မာန်အောင် နိုဝင်ဘာ ၁၈

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန အနေဖြင့် ကျေးရွာနေပြည်သူများ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်း၊ ကုန်ထုတ် လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်နိုင်ရေးနှင့် အခြားအသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းများ အပြင် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကိုလည်း ပိုမိုလုပ်ကိုင်လာနိုင် စေရန်ရည်ရွယ်၍ မာန်အောင်မြို့နယ် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန၏ မြစ်မီးရောင် (ငါးကဏ္ဍ) အရင်းမပျောက်မတည်ရန်ပုံငွေ (၅) ကြိမ်မြောက် ငွေကျပ် ၄၄ ဒသမ ၃၃ သန်း ပြန်လည် ပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို မာန်အောင် မြို့နယ် မျှော်တော်ဦးကျေးရွာ အလယ်တန်းကျောင်း၌ နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက် နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပခဲ့သည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ မြို့နယ်ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှူး ဦးကြည်ဝင်းနှင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၊ ကျေးရွာအုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူး



ဦးသက်ထွန်း၊ မြစ်မီးရောင်(ငါးကဏ္ဍ) ကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးချစ်သိန်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မျှော်တော်ဦးကျေးရွာရှိ ရေလုပ်သားများ တက်ရောက်ကြ သည်။

သတင်းစဉ်

❖ စာမျက်နှာ ၁၈ မှ

**ဒေသဆိုင်ရာအညွှန်းရရှိခြင်း၏အကျိုးကျေးဇူးများ (က) ဈေးကောင်းရခြင်း**

အီးယူဈေးကွက်တွင် ဒေသဆိုင်ရာ အညွှန်း ရရှိထားသော ကုန်စည်သည် မရရှိထားသော ကုန်စည်ထက် ၂ ဒသမ ၂၃ ဆ ဈေးပိုရပြီး စိုက်ပျိုး ရေးထွက်ကုန်ဖြစ်ပါက ၁ ဒသမ ၅ ဆ ဈေးပိုရသည်။ အဆ ၂၀ မှ ၅၀ အထိ ဈေးပိုရသော ကုန်စည်များ ရှိခဲ့သည်။ ဒေသဆိုင်ရာအညွှန်းရရှိထားသော ကော်ဖီဈေးနှုန်းသည် မရရှိထားသော ကော်ဖီဈေး နှုန်းထက် ၂ ဒသမ ၂၃ ဆ ဈေးပိုရသည်။ အင်ဒို နီးရှားနိုင်ငံထွက် ပန်းရနံ့ရ Bajawa အားရောင်းဦးယားမျိုး အနီရောင်ကော်ဖီသည် ဒေသ ဆိုင်ရာ အညွှန်းပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသောအခါ ၂၀၀၅ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွင်း စိုက်ပျိုးသည့်အဆင့် မှ တင်ပို့သည့်အဆင့်အထိ ပါဝင်ကြသူအားလုံး ၂ ဒသမ ၂ ဆ ပို၍အကျိုးအမြတ်ရခဲ့ကြသည်။

ဆက်လက်၍လည်း ဈေးတက်နေဆဲဖြစ်သည်။ ထိုင်းနိုင်ငံထွက် Doi Chang ကော်ဖီသည် ဈေးနှုန်းဆ ပိုကြီးသကဲ့သို့ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ Buon Ma Thout ကော်ဖီသည် ဒေသဆိုင်ရာအညွှန်းရရှိထားသော ကြောင့် အခြားအလားတူ ကော်ဖီဈေးနှုန်းများ ထက် နှစ်ဆသုံးဆ အထိ ဈေးပိုရသည်။

(ခ) သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းခြင်း

အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ် ရရှိထားခြင်းသည် ထုတ်လုပ်ရာ၌ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နှင့် ညီညွတ် မှုရှိကြောင်း အာမခံထားခြင်းဖြစ်ရာ ကျင့်ဝတ်ကို အလေးထားကြသည့် စားသုံးသူများသည် အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်ရ ကုန်စည်များကိုသာ ရွေးချယ်လာကြသည်။ တစ်နည်းအားဖြင့်ဆိုသော် ဒေသဆိုင်ရာအညွှန်းရရှိထားသည့် ကုန်စည်သည် လူမှုရေးရာနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ စံချိန်စံညွှန်းများ လိုက်နာပြီးသားဖြစ် သည်။

(ဂ) ခရီးသွားလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်လာခြင်း

ကော်ဖီထုတ်လုပ်တင်ပို့သော နိုင်ငံများသည် ၎င်းတို့၏ Customer များကို နည်းလမ်းမျိုးစုံဖြင့် ဆွဲဆောင်လျက်ရှိသည့်အနက် ကော်ဖီစိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်ရာဒေသအား အခြေပြု၍ခရီးသွားများကို ဖိတ်ခေါ်လျက်ရှိသည့် အစီအစဉ်သည်လည်း တစ်ခုအပါအဝင်ဖြစ်သည်။ Bajawa ကော်ဖီ စိုက်ပျိုးရာ Ngadha ကုန်းမြင့်ဒေသသည် ယခုအခါ ခရီးသွားအများအပြားလာရောက်ရာ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၏ ဒေသတစ်ခုဖြစ်လာခဲ့ပါ သည်။

ရွာငံဒေသသည်လည်း တစ်နှစ်ပတ်လုံး ခရီးသွားလာနိုင်သည့်ဒေသဖြစ်ရာ ပြဒါးလင်းဂူ၊ တောကျယ်၊ တလုပ်ချနှင့် ဆည်ကြီးရေတံခွန်၊ မြသပိတ်ပြောအိုင်တို့သို့ ခရီးသွားလာရောက်မှု များပြားခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ကိုယ်ပိုင်ဓလေ့၊ ကိုယ်ပိုင် ဟန်ဖြင့် ကော်ဖီစိုက်ပျိုးသည့် လုပ်ငန်းများနှင့်

ပတ်သက်၍ ခရီးသွားများအား ဆွဲဆောင်နိုင်သည့် အစီအစဉ်များ ထည့်သွင်းရေးဆွဲနိုင်မည်ဆိုပါက Agro - Ectorisum လုပ်ငန်းများပါ ဖွံ့ဖြိုးပြီး ဒေသခံများ၏ လူနေမှုဘဝ မြင့်တက်လာမည်ဖြစ် သည်။

ထို့ကြောင့် ဒေသဆိုင်ရာအညွှန်းမူပိုင်ခွင့် ရရှိနိုင်သော ရွာငံဒေသထွက်ကော်ဖီကို တင်ပို့လို သောနိုင်ငံများတွင် မှတ်ပုံတင်၍ ပြည်ပနိုင်ငံများ နှင့် ကုန်သွယ်မှုပြုမည်ဆိုလျှင် ဈေးကွက်ကျယ်ပြန့် လာပြီး နိုင်ငံခြားငွေရရှိလာနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ မူပိုင်ခွင့်ပြုလုပ်သော လုပ်ငန်းစဉ်များသည် ယေဘုယျ အားဖြင့် ခြောက်လမှ တစ်နှစ်နီးပါးကြာရာ ယခုမှစတင်၍ ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဆိုလျှင် လာမည့် ဧပြီလတွင် မှတ်ပုံတင်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ပြီးမြောက်နိုင် ပါက ၂၀၂၂ ခုနှစ် ကော်ဖီတင်ပို့ချိန်ရာသီမှစတင်၍ နိုင်ငံခြားငွေများ တိုးတက်ရရှိလာနိုင်ဖွယ်ရှိပါ ကြောင်း ရေးသားတင်ပြလိုက်ရပါသည်။ ။

# ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၅၈၇ ဦး တွေ့ရှိ၊ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်းမှာ ၂ ဒသမ ၉၄ ရာခိုင်နှုန်းရှိ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍  
သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း  
(၁၈-၁၁-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီ

ဓာတ်ခွဲခန်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များတွင် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ  
(၁၈-၁၁-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ဓာတ်ခွဲဌာနအမည်	စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲစုစုပေါင်း	ပိုးတွေ့ လူနာသစ်
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၁,၁၈၈) ခု	(၁၀၅) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် GeneXpert စက်များဖြင့် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ	(၇၀) ခု	(၃) ဦး
ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၅၂) ခု	(၇) ဦး
နေပြည်တော်၊ အမှတ် (၂) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၅၉) ခု	(၄) ဦး
ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံနှင့် ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၈၃၈) ခု	(၂၉) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၈၃၂) ခု	(၂၀) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၁၆,၄၇၆) ခု	(၄၁၉) ဦး
<b>စုစုပေါင်း</b>	<b>(၁၉,၉၅၅) ခု</b>	<b>(၅၈၇) ဦး</b>

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း ကူးစက်ဖြစ်ပွားနေသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ကုသ၊ ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်နိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူလူထုအနေဖြင့် -

- တတ်နိုင်သမျှ အိမ်တွင်း၌သာနေထိုင်ခြင်း၊
- နေအိမ်ပြင်ပသို့ သွားရောက်ရန်ရှိပါက ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း(Mask)ကို မဖြစ်မနေ စနစ်တကျ တပ်ဆင်ခြင်း၊
- လက်ကို မကြာခဏဆေးကြောခြင်း၊
- တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ခပ်ခွာခွာနေထိုင်ခြင်း၊
- မိမိတို့နေအိမ်တွင် အသက် (၆၅)နှစ်နှင့်အထက် အသက်အရွယ်ကြီးရင့်သူ၊ ဆီးချို၊ သွေးတိုး၊ နှလုံး စသည့် နာတာရှည်ရောဂါတစ်ခုခုခံစားနေရသူရှိပါက ထိုသူအား ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်းကို တပ်ဆင်ထားစေခြင်း၊
- ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုခံယူခြင်းတို့ကို အထူးဂရုပြု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွားအလာ ကန့်သတ်ထားရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ မရှိ ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်စစ်ဆေးခြင်းအား ပုံမှန်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိပြီး (၁၇-၁၁-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၁၈-၁၁-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲစုစုပေါင်း (၁၉,၉၅၅) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၅၈၇) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယနေ့အတွက် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၂.၉၄) ရာခိုင်နှုန်း ရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲစုစုပေါင်း(၅,၃၀၄,၀၉၄)ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲ အတည်ပြုလူနာစုစုပေါင်း (၅၁၆,၁၄၆)ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။

ယနေ့တွင် ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ (၁,၁၀၈) ဦးဖြစ်သဖြင့် ယနေ့အထိ စုစုပေါင်း (၄၈၈,၂၅၄)ဦး ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်ရရှိပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် ထပ်မံသေဆုံးသူ (၁၄) ဦးရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း (၁၈,၉၈၉) ဦးရှိပါသည်။

- ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသည့် “ရိုးလုပ်ငန်းဌာနများတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရန်အတွက် ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်” နှင့် “တစ်ဦးကိုတစ်ဦး အသိပေးခြင်း/ သတိပေးခြင်း မိသားစုစီမံချက်” အတိုင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းများ အား အသိပေးခြင်းနှင့် သတိပေးခြင်းတို့ကို လူတိုင်း၊ မိသားစုတိုင်းမှ တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်ကြပါရန် မေတ္တာရပ်ခံပါသည်။
- ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ တရားဝင် အင်တာနက်စာမျက်နှာ [www.moh.gov.mm](http://www.moh.gov.mm) တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

## ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် / သေဆုံးမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အမေရိကန်	၄၈၂၈၇၉၂၅	၃၈၂၆၀၇၈၄	၇၈၇၉၈၄
၂။	အိန္ဒိယ	၃၄၄၇၈၅၁၇	၃၃၈၈၅၁၃၂	၄၆၄၆၂၃
၃။	ဘရာဇီး	၂၁၉၇၇၆၆၁	၂၁၁၉၄၉၀၀	၆၁၁၈၉၈
၄။	ဗြိတိန်	၉၆၇၅၀၅၈	၇၉၄၃၉၈၇	၁၄၃၃၆၀
၅။	ရုရှား	၉၂၁၉၉၁၂	၇၉၁၉၅၀	၂၆၀၃၃၅
၆။	တူရကီ	၈၄၈၀၉၈၆	၇၉၇၀၂၀၇	၇၄၂၀၂
၇။	ပြင်သစ်	၇၃၃၀၉၅၈	၇၀၂၈၄၃၄	၁၁၈၃၂၁
၈။	အီရန်	၆၀၆၃၇၇၅	၅၇၄၆၄၈၇	၁၂၈၆၃၄
၉။	အာဂျင်တီးနား	၅၃၁၀၃၃၄	၅၁၇၅၂၆	၁၁၆၃၁၃
၁၀။	ဂျာမနီ	၅၁၆၉၆၅၇	၄၅၆၄၂၀၀	၉၈၉၀၈

## အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အင်ဒိုနီးရှား	၄၂၅၂၃၄၅	၄၁၀၀၃၂၁	၁၄၃၇၀၉
၂။	ဖိလစ်ပိုင်	၂၈၂၁၇၅၃	၂၇၅၂၁၇၃	၄၆၄၂၂
၃။	မလေးရှား	၂၅၆၃၁၅၃	၂၄၆၆၅၂၃	၂၉၈၃၇
၄။	ထိုင်း	၂၀၄၄၁၂၅	၁၉၃၃၁၉၉	၂၀၂၅၂
၅။	ဗီယက်နမ်	၁၀၆၅၄၆၉	၈၈၁၅၉၃	၂၃၄၇၆
၆။	မြန်မာ	၅၁၆၁၄၆	၄၈၈၂၅၃	၁၈၉၈၉
၇။	စင်ကာပူ	၂၄၄၈၁၅	၂၂၀၉၁၀	၆၁၉
၈။	ကမ္ဘောဒီးယား	၁၁၉၇၄၁	၁၁၆၁၂၂	၂၈၈၇
၉။	လာအို	၅၈၇၉၈	၄၇၅၂၃	၁၁၆
၁၀။	ဘရူနိုင်း	၁၄၃၇၈	၁၃၇၈၆	၉၆



## မိုင်းရယ်မြို့နယ်၌ ဦးတည်အုပ်စုများအလိုက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများကို ဆက်လက်ထိုးနှံပေး

မိုင်းရယ် နိုဝင်ဘာ ၁၈ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) မိုင်းရယ်မြို့နယ်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများကို ဦးတည်အုပ်စုများအလိုက် ဆက်လက်ထိုးနှံပေးလျက်ရှိရာ ယမန်နေ့က မိုင်းရယ်မြို့ မြို့နယ်ပြည်သူ့ဆေးရုံ လွယ်ငင်းကျေးလက် ကျန်းမာရေးဌာနနှင့် မိုင်းရယ်မြို့ အမှတ်(၃)ရပ်ကွက် အိမ်အရောက် ဆေးထိုးရန်ကျန်ရှိသည့် အသက် ၁၈ နှစ်နှင့်အထက် ရှိသူများအား ကာကွယ်ဆေးများ ဆက်လက်ထိုးနှံပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံရာတွင် ဦးတည်အုပ်စုများအလိုက်

အသက် ၁၈ နှစ်နှင့်အထက် ဒုတိယအသုတ် ဒုတိယအကြိမ် ထိုးနှံသူ ၄၈၅ဦး၊ တတိယအသုတ် ဒုတိယအကြိမ် ထိုးနှံသူ ၁၂၂ ဦးနှင့် စတုတ္ထ အသုတ် ပထမအကြိမ် ထိုးနှံသူ ၁၆၅ ဦး စုစုပေါင်း ၇၇၂ ဦးကို ထိုးနှံပေး နိုင်ခဲ့ကြောင်းနှင့် ဆေးထိုးနှံရန်ကျန်ရှိသူများအား ဆက်လက်ထိုးနှံပေး သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံရာသို့ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ဝင်များ၊ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများက ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။ ကျော်ဇင်ထိုက်(ပြန်/ဆက်)

ကြေးမုံသတင်းစာ စာဖတ်ပရိသတ်များ စာပေရသစုံ ခံစားဖတ်ရှုနိုင်ရန်အတွက် အခန်းဆက်ဝတ္ထုရှည်ကဏ္ဍကို ဖော်ပြပေးလျက်ရှိရာ စာရေးဆရာ မောင်သိန်းဆိုင်၏ ရေနံ့သာခင်ခင်ကြီး အခန်းဆက်ဝတ္ထုရှည်ကို အပတ်စဉ် တနင်္လာနေ့မှ သောကြာနေ့အထိ ဖော်ပြပေးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

ယမန်နေ့မှအဆက်

“ဒီမှာတင် အောက်ပြည်အောက်ရွာက သိုက်ဆရာတွေဟာ သတင်းကြားနဲ့ မငွေခင်တို့ဆီကို ရောက်လာကြတယ်။ မငွေခင်ကို ဆေးနဲ့ချုပ်ပြီး သိုက်ခါးကို အပြိုင်တယ်။ ဒါပေမဲ့ ဘိုးဘိုးက အချိန်မီသိပြီး ကျောက်မိကျောင်းနဲ့ တိုက်လို့ သိုက်ဆရာတွေ ပြေးရတယ်။ ဘိုးဘိုးက မငွေခင်ကို အမှုထမ်းပေါ့လျော့တယ်ဆိုပြီး ဒဏ်ခတ်တဲ့ အနေနဲ့ သိုက်ထဲက ဘယ်မှထွက်ရဘူးလို့ အမိနဲ့ ချတယ်။ မငွေခင်ဟာ လင်နဲ့ သားကို လွမ်းတုံ့စိတ်နဲ့ အကြီးအကျယ် သောကရောက်နေရတာပေါ့ အစ်ကိုရယ်။ ကိုဘိုးထင်မှာလည်း သားကလေးကို ပိုက်ပြီး ဇနီးသည် တစ်နေ့ပြန်လာနိုးနဲ့ မျှော်ကိုး စောင့်စားနေရတော့တာပေါ့။ အဲဒါဟာ ကိုဘိုးထင်နဲ့ မငွေခင်ရဲ့ အကြောင်းပဲအစ်ကို။ ခင်ကြီးလေ အဲဒီအထဲကလို လင်တစ်ကွဲ သားတစ်ကွဲဖြစ်ရမှာ သိပ်ကြောက်တာပဲ အစ်ကိုရယ်။ သိပ်ကြောက်တာပဲ”



“တကယ်ပါ။ ဘာလဲ ကျိန်ပြုရဦးမှာလား”  
“မကျိန်ပါနဲ့အစ်ကိုရယ်။ ကျိန်စာဆိုတာကို ခင်ကြီးကြောက်တယ်။ ခင်ကြီးကို နှစ်သိမ့်ချင်တာနဲ့ ကျိန်ပြီး ကျိန်စာသင့်သွားရင် ခက်နေပါဦးမယ်။ ဒီလိုဆိုရင် ဒီကပဲ ရင်ကွဲရမှာ”  
မောင်မောင်ဦးသည် ခင်ခင်ကြီး၏ပါးကို ခပ်ဖွဖွ နှမ်းသည်။  
“အစ်ကို ဘယ်လို အစီအစဉ်လုပ်မလဲဟင်”  
“ဒါက ကိုယ့်ကိုစွဲပါ။ ကိုယ်စီစဉ်မှာပေါ့”  
“အခုထက်ထိ မစီစဉ်ရသေးဘူးလားဟင်”  
“တွေးထားတာတွေတော့ ရှိပါတယ်။ နောက်ထပ် နှစ်လလောက် အချိန်ထပ်ရရင် ကောင်းမယ်”  
“နှစ်လတောင်လား”  
“ဟုတ်တယ်။ ဒါဆိုရင် အားလုံးကို အစီအစဉ် လုပ်လို့ရမှာပဲ”  
“ဒီနှစ်လအတွင်းမှာ ဗိုက်က တစ်ခွဲသားလောက် ဖြစ်လာရင် ဘယ်နှယ်လုပ်မလဲအစ်ကို။ ဖေဖေ မေမေ တို့ ရိပ်မိကုန်ရင် ခက်မယ်”  
“သိပ်မထွက်နိုင်ပါဘူး။ အပျိုဗိုက်ပဲခွဲစွာ။ အခု တောင်မှ ညီမက ဖွင့်ပြောလို့သာ သိရတာ။ အသေ အချာကြီး သတိမထားရင် ဘယ်သူမှမသိပါဘူး”  
“နှစ်လထက် စောပါအစ်ကိုရယ်။ တစ်လလောက်ပဲ ထားပါ။ ခင်ကြီးလေ ပြောရမှာလည်း ရှက်ပါရဲ့ အစ်ကိုရယ်။ အစ်ကိုနဲ့ အတူနေချင်လှပြီသိလား အစ်ကိုကကောဟင်”  
“နေချင်တာပဲပေါ့”  
“ပေါ့ဆိုတဲ့ စကားကို ထည့်ထည့်မပြောစမ်းပါနဲ့ အစ်ကို။ အဲဒီစကားလုံးကို ခင်ကြီးမကြိုက်ဘူး”  
“ဒါဖြင့် ဘွာ”  
“ဟင်အင်း ဘွာခတ်တာလည်း မကြိုက်ဘူး”  
“ဒါဖြင့် ဘယ်လိုပြောရမှာလဲ ညီမရဲ့”  
“သိပ်နေချင်ပါတယ်လို့ပြော”  
“ညီမပြောတဲ့အတိုင်းပါတဲ့ဗျာ။ ညီမပြောတဲ့ အတိုင်းပါပဲတဲ့”  
သည်တော့လည်း ရယ်ကြရသည်။ ခင်ခင်ကြီးသည်

မျက်ရည်စုများဖြင့်ပင်ရယ်သည်။ နှစ်ယောက်သား တစ်ယောက်ကိုတစ်ယောက် တင်းကျပ်စွာ ဖက် တွယ်ကြသည်။ အနမ်းချင်းဖလှယ်ကြသည်။  
“ခင်ကြီးပြန်ဦးမှပဲ အစ်ကိုရယ်”  
အတော်ချည်းကြာလျှင် ခင်ခင်ကြီးက ကြေညာ သည်။  
“လာပြန်ပြီ ပြန်စကား”  
“အဲဒါကို မပြောစေချင်ရင် တစ်ခါတည်း အပြီးခေါ် ထားလိုက်ပါလား”  
“ခေါ်ထားလိုက်ချင်ပါတယ်ကွယ်။ ဒါပေမဲ့ အိမ်ထောင်တစ်ခုရယ်လို့ ဖြစ်လာအောင်ဟာ ကြုံပြီး အစီအစဉ်မလုပ်ဘဲနဲ့ မရဘူး ညီမ။ အစီအစဉ် လုပ်တာတောင် တော်ကာမကျဘူး”  
“ဒါကတော့ ခင်ကြီးထက် အစ်ကိုက ပိုနားလည် မယ်ဆိုတာ ယုံပါတယ်။ အစ်ကိုက ပိုပြီး အသက်ကြီး တယ်မဟုတ်လား။ ပညာတတ်တယ် မဟုတ်လား”  
ယင်းအချိန်တွင်ပင် ခြံပေါက်ဝဆီမှ ကျော့မောင်၏ အသံကို ကြားရသည်။  
“ရိုးတစ်လျှောက် မြီးမောက်ပါတဲ့ လယ်ပတူ”  
“ဟော ... ကိုကျော့မောင်ကြီးတောင် ပြန်လာပြီ။ ခင်ကြီးသွားတော့မယ် အစ်ကို”  
သူတို့သည် လူချင်းခွာလိုက်သည်။ ခင်ခင်ကြီးက တွန့်ကြေနေသော အဝတ်အစားများကို ပြန်ပြန် ရန်ရန်ဖြစ်စေရန် ပြုပြင်သည်။  
“အစ်ကိုနဲ့ နောက် ဘယ်တော့တွေ့ရဦးမလဲ မသိ ဘူး”  
“ကိုယ်တောင် ရန်ကုန်သွားဦးမယ် စိတ်ကူးထား တယ်”  
“ရန်ကုန်သွားဦးမယ်လား။ ဘာသွားလုပ်မှာလဲ အစ်ကို။ ခင်ကြီးကတော့ မသွားစေချင်ဘူး။ အစ်ကို မြို့မှာရှိတယ်ဆိုရင် ခင်ကြီး အားတက်နေတာပဲ အစ်ကိုရယ်”  
“ရန်ကုန်သွားမယ်ဆိုတာက အစီအစဉ်လုပ်ရအောင်”  
“ဟုတ်လား။ ဒါဖြင့်ရင်တော့ သွားပါ။ ဟိုရောက်ရင် စာရေးနေ။ ခင်ကြီးကို အကြာကြီး ပစ်ပစ်ထားခဲ့ပါနဲ့ အစ်ကိုရယ်”  
သည်အချိန်တွင် အိမ်အောက်ထပ်ဆီမှ ကျော့မောင် ၏အသံကို ကြားရပြန်သည်။  
“ကဲ ... အောက်ကလည်း ခုလှပြီအစ်ကို၊ ဆင်းကြစို့”  
x x x x x

ပွဲရုံမှအပြန် ထုံးစံအတိုင်း ကျင်စိန်းဆိုင်သို့ ဝင်သည်။ ဆန်နှင့်တကွ စားကုန်ပစ္စည်းအချို့ ဝယ်ယူသည်။ သည်တွင် အခါတိုင်းကလိုပင် ပါသည့် ငွေထက် ဝယ်ယူသောပစ္စည်းက ပိုမိုများပြားနေ လေရာ အကြွေးကျသည်။ သည်တွင် တရုတ်လူမျိုး ကျင်စိန်းက ဆိုးလှသည်။

“ဘယ့်နှယ်လဲ မသူဇာ အရင်ကြွေးဟောင်း မကျေ ခင်အကြွေးသစ်တွေချည်း ထပ်ထပ်တင်နေပါပကော”  
ကျင်စိန်း သည်မြို့သည်ရပ်ကွက်တွင် အခြေစိုက် ခဲ့သည်မှာ ကြာပြီ။ တစ်ဖက်က ကုန်စုံဆိုင်ဖွင့်လှက် တစ်ဖက်က အရက်ပုန်း၊ ဘိန်းစသည်တို့ ရောင်း သည်။ ငွေတိုးချေးသည်။ အပေါင်ခံသည်။ သို့ဖြင့် ရောက်စက ကျင်စိန်းဟူသည် သာမန်တရုတ်လူမျိုး ကုန်စုံဆိုင်ရှင်သာဖြစ်သည်။ ယခုမူ ဦးကျင်စိန်း ဟူသော အမည်ကိုရလျက် ချမ်းသာကြွယ်ဝသူ တစ်ဦး၊ လူအကြားတွင် ဝင်ဆံ့သူတစ်ယောက် ဖြစ်နေလေပြီ။ သည်ရပ်ကွက်မှာ ကျင်စိန်း၏ အကြွေး နှင့်ကင်းသူအရှားသား။ လစားများ၊ အရာရှိအရာခံ များ ပေါများသည်ဆိုပေမဲ့ အချို့သော မမျှော်လင့် သည့်ကိစ္စများ ပေါ်ပေါက်လာလျှင် ကျင်စိန်းထံမှာ အောက်ကျို့ရသည်။ ချေးငှားရသည်။ ပေါင်နှံရ သည်။

ယခင်ကဆိုလျှင် ကျင်စိန်းသည် ဒေါ်သူဇာအား စကားရဲရဲ ပြောခုံသူမဟုတ်။ ဒေါ်သူဇာဟု တရု တသေ ဆက်ဆံတတ်သည်။ ယခုမူ မသူဇာဟု ခေါ်ဆိုရသည်ကိုပင် ဝန်လေးနေဟန်တူသည်။ လေးစားမှုမရှိ။ ရိုကျိုးမှုမရှိ။

ကြွေးရှင်တစ်ယောက်အနေနှင့် အထက်စီးက ဆက်ဆံလာသည်။

ထိုအတွက် ဒေါ်သူဇာသည် ကျင်စိန်းအပေါ် အပြစ်မတင်ချင်လှ။ တကယ်တမ်းတွင် လူတို့ မိမိ အား အာရုံစိုက်လာအောင်၊ ရိုသေကင်းရှိုင်းလာ အောင် လုပ်နိုင်သောစွမ်းရည် သူမမှာရှိသည်။ ဤသည်မှာ ပစ္စုပ္ပန်အခြေအနေမျိုးနှင့်တော့ မဟုတ်။ ယခင်ကလို ကြွယ်ဝချမ်းသာလှသည် မဟုတ်သော် လည်း စားနိုင်သောက်နိုင် အခြေအနေမျိုးနှင့် ဖြစ်သည်။ ယခုမူ သူ၏ အတင်စီးကို မခံလိုသော် လည်း မရ။ သူ့ကို မျက်နှာချိုမသွေးဘဲနှင့် မဖြစ်။ တကယ်တမ်း တင်းနိုင်သည်ထား။ တစ်လောက သားနှင့်ပတ်သက်သည့် ပြဿနာမျိုးတွင် အခက် အခဲတွေ့ရမည် အမှန်ပင်။

သားဖြစ်သူ မန္တလေးမှ ဧည့်သည်များ ရောက်လာ မည်ဆိုစဉ်တွင် ဒေါ်သူဇာရင်ထိတ်ခဲ့သည်။ ပူပန် ခဲ့ရသည်။ ပြီးလျှင် သူနှင့် တူအရီးတော်သည့်သူ ပါမည်ဆိုခြင်းအတွက် ပိုမိုစိုးရွံခြင်းကို ခံရသည်။ နည်းပါးလှသော ရက်ပိုင်းအတွင်း ရောက်လာတော့ မည်ဆိုခြင်းကြောင့် ပစ်စလက်ခတ်ဖြစ်နေသည့် အိမ်ကြီးကို ဖြစ်သည့်နည်းနှင့် ပြင်ဆင်ရသည်။ အညစ်အကြေး အမှိုက်သရိုက်များကို ရှင်းလင်းရ သည်။ သို့တိုင်အောင် အိမ်၏ အသွင်အပြင်ကြောင့် သားဖြစ်သူ မျက်နှာငယ်ရတော့မည်ဆိုခြင်းကို ဒေါ်သူဇာ ကြိုတင်တွက်ဆထားခဲ့သည်။ အိမ်နှင့် ပတ်သက်၍ တတ်နိုင်သမျှ ပြင်ဆင်၍တော့ ပြီးပြီ။ ဧည့်သည်များရောက်လာခိုက် ကျွေးမွေးပြုစုရဖို့ ရှိသေးသည်။ ငွေလိုလာသည်။ သည်တွင် မျက်နှာအောက်ချကာ ကျင်စိန်းထံမှ ငွေချေးရ သည်။ အခက်အခဲကို ရှင်းလင်းပြောပြသဖြင့် ကျင်စိန်းက အလွယ်တကူ ငွေချေးလိုက်သည်။ ထိုအတွက် အဆင်ပြေသွားခဲ့သည်။ ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်။

ဆရာမောင်သိန်းဆိုင်၏ “ရေနံ့သာ ခင်ခင်ကြီး” စာအုပ်အား စာရေးသူ၏ မိသားစု ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ကူးယူဖော် ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ စာတည်း

**"အစ်ကိုစကားအတွက် ခင်ကြီး အားတက်ပါတယ်။ ဝမ်းသာပါတယ်။ စောစောကပြောတာ ဘာတဲ့ အေမိ၊ အဲဒီ အေမိနဲ့အစ်ကို ဘာမှမပတ်သက်ဘူးဆိုတာ တကယ်နော်"**  
**"တကယ်ပါ။ ဘာလဲ ကျိန်ပြုရဦးမှာလား"**  
**"မကျိန်ပါနဲ့အစ်ကိုရယ်။ ကျိန်စာဆိုတာကို ခင်ကြီးကြောက်တယ်။ ခင်ကြီးကို နှစ်သိမ့်ချင်တာနဲ့ ကျိန်ပြီး ကျိန်စာသင့်သွားရင် ခက်နေပါဦးမယ်။ ဒီလိုဆိုရင် ဒီကပဲ . . ."**

[၁၉]  
ဒေါ်သူဇာသည် နှေးကွေးလေးလံသောခြေလှမ်း များဖြင့် ဝိုင်းအတွင်း ဝင်လာခဲ့သည်။ ဆာလောင် မှတ်သိပ်မှုကြောင့်သာ မဟုတ်သေး၊ ပင်ပန်း နှမ်းနယ်မှုကြောင့်လည်း သူ၏ခြေလှမ်းများမှာ နှေးကွေးလေးလံနေရသည်ဟု ထင်သည်။ ပြီးလျှင် စောစောပိုင်းက အဖြစ်အပျက်များအတွက် ရင်ထဲမှာ မရှင်းသေး။

# နတ်မောက်မြို့မဈေး မီးလောင်မှု၊ ယာယီဈေး အမြန်ဆုံးပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး ကွင်းဆင်းကြည့်ရှု

မကွေး နိုဝင်ဘာ ၁၈

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး နတ်မောက်မြို့တွင် နိုဝင်ဘာ ၁၃ ရက် ည ၉ နာရီ မိနစ် ၄၀ က နတ်မောက်မြို့မဈေး၌ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ဈေးသစ်ပြန်လည်တည်ဆောက်နိုင်ရေး၊ ဈေးမီးလောင်ပြင် သန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် ယာယီဈေး အမြန်ဆောက်လုပ်နိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင့်လွင်သည် လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဦးအောင်ချိန်၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက် ညနေ ၄ နာရီ ခွဲက မီးလောင်ရာ နတ်မောက်မြို့မဈေးသို့ရောက်ရှိပြီး တာဝန်ရှိသူများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ လိုအပ်သည်များ မှာကြားဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။



အခြေအနေများအား ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ပြီး တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က ဈေးသူ ဈေးသားများ ယာယီဈေးအမြန်ဆုံးပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ရောင်းချနိုင်ရေး ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ရေးနှင့် ဈေးပြန်လည်တည်ဆောက်နိုင်ရေးကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လိုအပ်သည်များအား ဖြည့်ဆည်းမှာကြား ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

**ဈေးဆိုင်ခန်း ၂၄၂ ခန်း မီးလောင်**  
အဆိုပါ နတ်မောက်မြို့မဈေး မီးလောင်ကျွမ်းမှုကြောင့် မြို့မဈေးအတွင်းခြောက်ပေ၊ ခုနစ်ပေအကျယ်ရှိ သွပ်မိုးကွန်ကရစ်ခင်း ပတ္တမြားရုံ-၁ အခန်း ၄၀၊ ပတ္တမြားရုံ-၂ အခန်း ၄၀၊ ပတ္တမြားရုံ-၃ အခန်း ၄၀၊ ပတ္တမြားရုံ-၄ အခန်း ၄၀၊ ၁၀ ပေ ပတ်လည်အကျယ်ရှိ သွပ်မိုး၊ သွပ်ကာ ကွန်ကရစ်ခင်း ပုလဲရုံ-၃ အခန်း ၄၀၊ ပုလဲရုံ-၄ အခန်း ၃၀၊ ကိုးပေ၊ ၁၀ ပေအကျယ်ရှိ သွပ်မိုးသွပ်ကာ ကွန်ကရစ်ခင်း B ရုံအတွင်းခန်း (၁၂) ခန်း စုစုပေါင်း ဈေးဆိုင်ခန်း ၂၄၂ ခန်း မီးလောင်ကျွမ်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မောင်ညီညာ

### ရှင်းလင်းတင်ပြ

နတ်မောက်မြို့မဈေးသို့ရောက်ရှိစဉ် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့အား တိုင်းဒေသကြီး စည်ပင်

သာယာရေးအဖွဲ့ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးထင်အောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူတို့က မီးလောင်မှုအခြေအနေ၊ သန့်ရှင်း

ရေးဆောင်ရွက်ထားရှိမှုနှင့် နတ်မောက်မြို့ဘုရားကြီးကွင်းတွင် ယာယီဈေး အမြန်ဆုံးဆောက်လုပ်နေမှု

## မိုင်းရယ်မြို့နယ်၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး ဒုတိယအကြိမ်ထိုးနှံ

မိုင်းရယ် နိုဝင်ဘာ ၁၈

အသက် ၁၂ နှစ်အထက်

ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား မိုင်းရယ်မြို့နယ်၌ ဒုတိယ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး အကြိမ် ဆေးထိုးရန်ကျန်ရှိသည့်



လွယ်ငင်းကျေးရွာရှိ အလကခွဲ (လွယ်ငင်း)စုရပ်၌ ယမန်နေ့က ဆက်လက် ထိုးနှံပေးသည်။

ဆက်လက်ထိုးနှံပေးသွားမည် တတိယအသတ် ဒုတိယအကြိမ် အသက် ၁၂ နှစ်အထက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံရာတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၂၂ ဦး လာရောက်ထိုးနှံပြီး ဆေးထိုးရန် ကျန်ရှိသူများအား ဆက်လက် ထိုးနှံပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံ နေမှုများကို မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၊ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများမှ တာဝန်ရှိသူများက ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကျော်ဇင်ထိုက်(ပြန်/ဆက်)

## ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါအတည်ပြုလူနာများနှင့် သီးသန့်စောင့်ကြည့်ရမည့်သူများ ကိုဗစ်စင်တာများ၌ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၈

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ အတည်ပြုလူနာများနှင့် သီးသန့်စောင့်ကြည့်ရမည့်သူများ ထားရှိရန်အတွက် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်နယ်မြေအသီးသီးရှိ တပ်မတော်ဆေးရုံများ၊ နယ်မြေခံသင်တန်းကျောင်းများ၊ စစ်ကြောရေးနှင့် တည်းခိုရေးစခန်းများ၌ စနစ်တကျလက်ခံ၍ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ လက်ခံဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့ည ၇ နာရီအထိ နေပြည်တော် စစ်ကြောရေး

နှင့် တည်းခိုရေးစခန်း၌ သီးသန့်စောင့်ကြည့်ရမည့်သူ အမျိုးသား ၁၁၇ ဦးနှင့် အမျိုးသမီး ၁၁၅ ဦး စုစုပေါင်း ၂၃၂ ဦးတို့ကို လက်ခံထားရှိကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ စောင့်ကြည့်လူနာများနှင့် ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုပြီးတွေ့လူနာများ၏ နေထိုင်စားသောက်ရေးနှင့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများကို သက်ဆိုင်ရာတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များရှိ နယ်မြေခံဆေးကုသရေးအဖွဲ့များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

## ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရာတွင် အသုံးများသည့် ဆေးဝါးများ၏ ပေါက်ဈေးများ

(၁၈-၁၁-၂၀၂၁)ညနေ ၆ နာရီအချိန်ထိဈေးနှုန်း

No	Product Name	Pack Size	Price in Kyats (Retail)	Company Name
<b>Antibiotics</b>				
1	Injection - Cefoperazone and Sulbactam 1G	Vial	4900	Ready Medicine
2	Injection - Cefoperazone and Sulbactam 2G	Vial	9300	Ready Medicine
3	Injection - Meropenam	1g/Vial	10000	AA Medical
<b>Anti-inflammatory</b>				
4	P.O Dexamethasone	Box of 10x10's	1450	JDS
5	P.O Prednisolone	Box of 10x10	2000	Aorta
6	Injection- Dexamethasone	Vial	160	Aorta
<b>Antiviral</b>				
7	P.O Favipiravir 400 mg	2X10 Tablet	50000	AA Medical
8	Injection - Remdesivir	Vial	70000	GHI
<b>Anti thrombosis</b>				
9	Injection Enoxaprim 40 mg	1 Pre-Filled Syringe	7000	Nyi Lay Naing
10	Injection Enoxaprim 60 mg	1 Pre-Filled Syringe	9000	Nyi Lay Naing

## ရာသီပေါ် မဲဇလီဖူးခူးရောင်းသူများအဆင်ပြေ

ကောလင်း နိုဝင်ဘာ ၁၈

မောင်နှမ၊ ဆွေမျိုးသားချင်းများ

စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီး၊ ကောလင်း၊ ဝန်းသို၊ ပင်လည်ဘူးမြို့နယ်များ၌ ယခုလအတွင်း မဲဇလီဖူးများ လှိုင်လှိုင်ပေါ်လျက် ရှိရာ မဲဇလီဖူးချိုးပြီးရောင်းချသူများသည် စည်ပင်သာယာဈေးတွင် လာရောက်ရောင်းချနေရသဖြင့် အဆင်ပြေလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

စတုဒိသာဝေဌ

ကောလင်း၊ ဝန်းသို၊ ပင်လည်ဘူးဒေသ၌ နေအိမ်ခြံဝင်းများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာရုံးအချို့တွင် အရိပ်အပင်နှင့် ခြံစည်းရိုးအပင်အဖြစ် စိုက်ပျိုးထားသည်ကို အများစု တွေ့ရသည်။ နှစ်စဉ် မဲဇလီဖူးချိန်ရောက်တိုင်း ဆေးဖက်ဝင်အစားအစာအဖြစ်သုတ်စားကြသည့်အပြင် အချို့မှာ မဲဇလီဖူးကိုသုတ်၍ ညီအစ်ကို

နှင့် အိမ်နီးနားချင်းနေအိမ်များသို့ စတုဒိသာအနေဖြင့် လိုက်လံဝေငှလေ့ရှိသည်။ မဲဇလီဖူးများကို သုတ်စားခြင်းအား နှစ်စဉ် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့ည ဆေးပေါင်းခချိန်နှင့် မဲဇလီဖူးသုတ်အကြောင်းကို လူသိများလှသည်။ ယခုအခါ မဲဇလီပင်များ လှိုင်လှိုင်ဖူးနေသည့်အတွက် မဲဇလီဖူးချိုးသူများမှာ အပင်ပေါ်မှ အခိုင်လိုက်ချိုးယူပြီး အဖူးများကို အပင်အောက်တွင် ခြွေယူသွားကြသည်။ မဲဇလီဖူးချိုးသူ တစ်ဦးမှာ တစ်နေ့လျှင် အနည်းဆုံး မဲဇလီဖူး ၁၀ ပြည်မှ ပြည် ၂၀ အထိရရှိပြီး မဲဇလီဖူးများကို ပြုတ်ပြီးမှ ရောင်းချလေ့ရှိရာ ပြုတ်ပြီးသား မဲဇလီဖူး တစ်ပြည်လျှင် ယနေ့ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့တွင်

ငွေကျပ် ၄၀၀၀ ဖြင့် ရောင်းကြရသည်။

### အဆင်ပြေ

နှစ်စဉ် သီတင်းကျွတ်လဆန်းကာလတွင် မဲဇလီပေါ်လေ့ရှိပြီး ထိုရက်များတွင် တစ်ပြည်လျှင် ငွေကျပ် ၁၀၀၀ ဖြင့်ရောင်းချရပြီး ယခုလို တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နီးသည့်အချိန်တွင် တစ်ပြည်လျှင် ငွေကျပ် ၁၀၀၀ မှ ၄၀၀၀ အထိ ဈေးတက်သွားလေ့ရှိပြီး ယခုအခါ မဲဇလီဖူးချိုးသူ တစ်ဦးလျှင် မိမိချိုးနိုင်သလောက်အပေါ် မူတည်ပြီး ကာလပေါက်ဈေးနှင့် တွက်ပါက ငွေကျပ် ၁၀၀၀၀ နီးပါးအထိ ရရှိကြောင်း လက်ရှိကာလတွင် မြို့ပေါ်နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်ရှိ ကျေးရွာများ၌ မဲဇလီဖူးခူးသူများ အဆင်ပြေလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မြင့်ထွန်းမင်း(ကောလင်း)

## ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဖို့ မိမိကစ၍ စည်းကမ်းများကိုလိုက်နာစို့

အခြားဆေးဝါးများ၏ ဈေးနှုန်းများကို Website (www.mccpmd.org)နှင့် Facebook Page <https://www.facebook.com/323302521392189/posts/1720802588308835/?d=n> တို့တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

# တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်တွင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ ဘုရား စေတီပုထိုးများ၌ အများပြည်သူများ စိတ်အေးချမ်းသာစွာ လာရောက်ဖူးမြော်ကြသည်။ တန်ဆောင်တိုင် မီးထွန်းပွဲတော်များ ကျင်းပ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၈  
ယနေ့သည် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်တို့၏ နေ့ထူးနေ့မြတ်များ ထဲမှ တစ်ရက်ဖြစ်သော တန်ဆောင်မုန်းလပြည့် သာမညဖလပွဲတော်နေ့ဖြစ်ပြီး တန်ဆောင်တိုင်ပွဲတော်၊ မီးထွန်းပွဲတော်တို့ကို မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှု အစဉ်အလာ ကောင်းတစ်ရပ်အဖြစ် နှစ်စဉ်ကျင်းပထွန်းညှိပူဇော် ကြသည်။

### သီလဆောက်တည်

အဆိုပါ နေ့ထူးနေ့မြတ်တွင် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များ အနေဖြင့် မြတ်စွာဘုရားရှင်အား ရည်မှန်း၍ ဥပုသ် သီလဆောက်တည်ခြင်း၊ ပဋ္ဌာန်းဒေသနာတော်နှင့် ပရိတ်တရားတော်များ ရွတ်ပွားပူဇော်ခြင်း၊ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများ၌ ကထိန်လျာသင်္ကန်း ကပ်လှူခြင်း၊ ကထိန်ခင်းခြင်း၊ ကုသိုလ်ဒါနသီလ ပွားများခြင်းစသည့် သူတော်ကောင်းတရားများကို

ကြိုးစားအားထုတ်ဆောင်ရွက်ကြပြီး တိုင်းဒေသကြီး နှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ ဘုရားစေတီပုထိုးများ ၌လည်း အများပြည်သူများ စိတ်အေးချမ်းသာစွာ လာရောက်ဖူးမြော် ကြသည်လျက်ရှိသည်။

### ဖူးမြော်ကြသည်

ထို့အတူ တန်ဆောင်တိုင်မီးထွန်းပွဲတော်များ ကိုလည်း တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ ဘုရားစေတီပုထိုးများ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများနှင့်အညီ ကျင်းပကြရာ အများပြည်သူ များ စိတ်အေးချမ်းသာစွာ လာရောက်ထွန်းညှိပူဇော် ဖူးမြော်ကြသည်ကြောင့် သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ကျိုက်ထီးရိုးစေတီတော်မြတ်ကြီး၌ ဘုရားဖူးလာရောက်ကြသူများကို တွေ့ရစဉ်။



## သမိုင်းဝင် ကျိုက္ကလော့စေတီတော်မြတ်ကြီးရှိ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များအား ရွှေကြာသင်္ကန်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပူဇော်ပွဲ ကျင်းပ



ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၈  
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်ရှိ သမိုင်းဝင် ကျိုက္ကလော့စေတီတော်မြတ်ကြီး၏ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော် များအား တန်ဆောင်မုန်းလပြည့် နံနက် ၅ နာရီတွင် ရွှေကြာသင်္ကန်း ကပ်လှူပူဇော်ပွဲကို ဂေါပကအဖွဲ့များ၊ စေတနာရှင်၊ အလှူရှင်များ၊ ဝတ်ရွတ်အသင်းအဖွဲ့များ နှင့် ဘုရားဖူးလာပြည်သူများက ဆက်ကပ်ပူဇော် ကြသည်။ ထို့အပြင် နိဗ္ဗာန်ဈေးပွဲတော်ကို ဘုရား ဂေါပကအဖွဲ့များ၊ ဝတ်ရွတ်အသင်းအဖွဲ့များ၊ ပုဂ္ဂလိက စေတနာရှင်၊ အလှူရှင်များက စုပေါင်း၍

ဘုရားဖူးလာပြည်သူများကို လှူဒါန်းခဲ့ကြသည်။  
ပြုလုပ်သွားမည်  
အဆိုပါ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များ၌ ရွှေကြာသင်္ကန်း၊ ငွေပဒေသာပင် ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲနှင့် ဩဝါဒခံယူ ရေစက်ချတရားပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၁၉ ရက်တွင် ပြုလုပ် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဂေါပကအဖွဲ့ထံမှ သိရပြီး သမိုင်းဝင် ကျိုက္ကလော့ စေတီတော်မြတ်ကြီး၌ ယနေ့ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်တွင် အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ဘုရားဖူးလာပြည်သူများနှင့် တန်ဆောင်တိုင် ရုံးပိတ် ရက်တွင် အပန်းဖြေကြသူများကို တွေ့ရသည်။  
ညဏ်ဟိန်း

## တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်တွင် ဆယ်အိမ်တန်းကမ်းခြေ၌ လာရောက်အပန်းဖြေ အနားယူကြသူများဖြင့် စည်ကား

ကွမ်းခြံကုန်း နိုဝင်ဘာ ၁၈  
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကွမ်းခြံကုန်းမြို့နယ် ကညင်ကုန်းကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ ဆယ်အိမ်တန်း ကမ်းခြေ၌ ပြီးခဲ့သည့် အောက်တိုဘာလမှစတင်၍ လာရောက်အပန်းဖြေအနားယူကြသူများဖြင့် ပြန်လည် စည်ကားစပြုလာပြီဖြစ်ရာ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့် နေ့ဖြစ်သည့် ယနေ့နံနက်ပိုင်းမှ ညနေပိုင်းအထိ လာရောက်အပန်းဖြေ အနားယူကြသူများဖြင့် စည်ကားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
“ကမ်းခြေမှာ အပျော်စီးစပ်ဘုတ်စီးကြတဲ့သူတွေ များပြီး စပ်ဘုတ်စီးနင်းခက တစ်ဦးကို ငွေကျပ် ၁၅၀၀ ဖြစ်ပါတယ်။ ကမ်းခြေကို ပတ်မောင်းပေးတာ ပါ။ မနေ့က ပိတ်ရက်မှာ လူစည်ကားတယ်ဆိုပေမယ့် ဒီနေ့က ရေကူးဆော့ကစားကြတဲ့ ကလေးလူကြီး များစွာနဲ့ ပိုစည်ကားပါတယ်။ ဟိုတယ်နှင့်ခရီး သွားလာရေးဝန်ကြီးဌာနအပါအဝင် အခြားဌာန ဆိုင်ရာတို့ပေါင်းပြီး ကမ်းခြေမှာ လာရောက်လည်ပတ် ကြတဲ့ ဧည့်သည် တွေနဲ့ ဆက်ဆံရာမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စည်းကမ်းနဲ့အညီ ဆက်ဆံနည်း၊ အစား အသောက်တွေ ရောင်းချနည်းအပါအဝင် ဧည့်သည် တွေလိုက်နာရမယ့် စည်းကမ်းတွေကို အသိပေးနိုင် ဖို့အတွက် စားသောက်ဆိုင်ဖွင့်လှစ်ထားသူတွေကို သင်တန်းဖွင့်လှစ်ပို့ချပေးမယ်လို့ သိရပါတယ်။ သင်တန်းပို့ချပြီးရင်လည်း သင်တန်းဆင်း အောင်လက်မှတ်ရရှိမှာဆိုတော့ အားလုံးအတွက် ပိုမိုကောင်းမွန်ပါတယ်” ဟု ဆယ်အိမ်တန်းကမ်းခြေ၌ စားသောက်ဆိုင်ဖွင့်လှစ်ထားသော ကွမ်းခြံကုန်းမြို့မှ ဒေသခံတစ်ဦးက ပြောသည်။  
ရုံးပိတ်ရက်များအတွင်း အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ လာရောက်အပန်းဖြေကြသော ပြည်သူများဖြင့် စည်ကားတတ်သော ဆယ်အိမ်တန်းကမ်းခြေ၌ စားသောက်ဆိုင်ခန်းပေါင်း ၅၀ ကျော် ဖွင့်လှစ်ထား



ရုံးပိတ်ရက်ကာလဖြစ်သော တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ညနေပိုင်းတွင် ဆယ်အိမ်တန်းကမ်းခြေ၌လာရောက် အပန်းဖြေအနားယူကြသူများဖြင့် စည်ကားနေသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

ရာ နာမည်ကြီးငါးသလောက်အိုးမှောက်နှင့် ကဏန်း၊ ပုစွန်အစားအစာများမှာ လာရောက်အပန်းဖြေ လည်ပတ်ကြသည့် ဧည့်သည်များအတွက် အကြိုက် ဖြစ်စေသောကြောင့် နှစ်ခြိုက်စွာစားသုံးကြကြောင်း၊ ကမ်းခြေ၌ ကလေးများအကြိုက်ပျော်ရွှင်စရာများဖြစ် သော မြင်း၊ ပွဲထောင်၊ စပ်ဘုတ်နှင့် လေးဘီးဆိုင်ကယ် များရှိရာ ယနေ့တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်တွင် ကလေးများ ပျော်ရွှင်စွာ ငှားရမ်းစီးနင်းလည်ပတ် ဆော့ကစားခဲ့ကြပြီး လူကြီးများမှာလည်း ကမ်းခြေ အနီးရှိ ရေသူ့ထီး၊ ရေသူမတို့နှင့်အတူ အမှတ်တရ ဓာတ်ပုံများရိုက်ကြကြောင်း သိရသည်။  
“လက်ခုပ်ကုန်းကျေးရွာကနေ ဆယ်အိမ်တန်း ကမ်းခြေလမ်းတစ်လျှောက်မှာ လမ်းပန်းသွားတွေ မကောင်းတာကို တာဝန်ရှိသူတွေက ပြုပြင် ဆောင်ရွက်နေပြီး လမ်းအကျယ်တိုင်းချဲ့ဆောင်ရွက် ပေးနေတာမို့ လမ်းခင်းကျင်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးသွား

ပြီဆိုရင်တော့ ဆယ်အိမ်တန်းကမ်းခြေက ယခင် အတိုင်း ပြန်လည်စည်ကားလာနိုင်ပါတယ်” ဟု ၎င်းက ပြောသည်။  
၂၀၁၇ ခုနှစ် နှစ်ဆန်းပိုင်းမှစတင်၍ လူသိပိုမို များပြားလာခဲ့သော ဆယ်အိမ်တန်းကမ်းခြေသည် ရန်ကုန်မြို့နှင့် အနီးစပ်ဆုံးနေရာတွင် တည်ရှိသည့် ကမ်းခြေဖြစ်သောကြောင့် ရန်ကုန်မြို့နှင့်အနီး ဝန်းကျင်ဒေသများမှ လာရောက်အပန်းဖြေကြသူ ပိုမိုများပြားလာခဲ့ကြောင်း၊ ညနေ နေဝင်ချိန်တွင် ကမ်းခြေမှာ လွန်စွာလှပနေ၍ ပန်းချီကားတစ်ချပ် သဖွယ်ဖြစ်နေသောကြောင့် ရေကူးကြသူများနှင့် လာရောက်အပန်းဖြေကြသူများမှာ ညနေ နေဝင် ဆည်းဆာအလှကို စောင့်ဆိုင်း၍ အမှတ်တရ ဓာတ်ပုံများ ရိုက်ကြကြောင်း သိရသည်။  
သတင်း - ပွင့်သစွာ  
ဓာတ်ပုံ - စိုးမြင့်အောင်

## တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်တွင် နတ်မောက်မြို့ ဆုတောင်းပြည့်ဘုရားကြီး၌ ဘုရားဖူးပြည်သူများဖြင့် စည်ကား

နတ်မောက် နိုဝင်ဘာ ၁၈  
တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်တွင် ဗုဒ္ဓမြတ်စွာဘုရား အား ပူဇော်သည့်အနေဖြင့် နတ်မောက်မြို့နယ် အတွင်းရှိ တန်ခိုးကြီးဘုရားများ၊ ဘုရားကျောင်းကန် စေတီပုထိုးများ၌ ကုသိုလ်ပြုကြသူများဖြင့် စည်ကား လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
ကပ်လှူပူဇော်  
နတ်မောက်မြို့၏ အထင်ကရတစ်ခုဖြစ်သော ဆုတောင်းပြည့်ဘုရားကြီးတွင် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့် နေ့ထူးနေ့မြတ်အချိန်အခါသမယဖြစ်သည့် ယနေ့ နံနက်ပိုင်း၌ ဒေသခံပြည်သူများအပါအဝင် ဘုရားဖူး လာသူများက ဆုတောင်းပြည့်ဘုရားကြီးအား ပန်း၊ ရေချမ်း၊ ဖယောင်းတိုင်မီးများ၊ အမွှေးတိုင်များ ကပ်လှူပူဇော်ကြပြီး ဘုရားကြီးတွင် ဥပုသ်သီတင်း များဆောက်တည်ခြင်း၊ အဓိဋ္ဌာန်ပုတီးစိပ်ခြင်းနှင့် ကလေးငယ်များကလည်း ဘုရားရှင်ပြင်တွင် သန့်ရှင်းရေးများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။  
ထို့အတူ နတ်မောက်မြို့နယ်အတွင်းရှိ သမိုင်းဝင် ပင်းမြို့ဟောင်း၊ ရှင်အရဟံမဟာဗောဓိ ရွှေညောင်တော်နှင့် အောင်သပြေညီနောင်တို့တွင် ဘုရားဖူးပြည်သူများ စည်ကားလျက်ရှိသည်။  
လှဝင်း

နေရောင်အောက်က သက်ရှိတွေကို စောင့်ရှောက်ဖို့ အိုင်နန်းလွှာကို ထိန်းသိမ်းစို့

# တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့ ပုဂံ-ညောင်ဦး ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုဇုန်ရှိ ရွှေစည်းခုံဘုရားကြီးနှင့် အထင်ကရဘုရားများတွင် ဆီမီးပူဇော်

ညောင်ဦး နိုဝင်ဘာ ၁၈ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပုဂံ-ညောင်ဦး ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုဇုန်ရှိ ရှေးဟောင်းစေတီပုထိုးများအား နိုဝင်ဘာ ၁၈ ရက် (တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့) ည ၆ နာရီခွဲမှစတင်ကာ ရွှေစည်းခုံဘုရားကြီးနှင့် သမိုင်းအထင်ကရဘုရားများတွင် ဆီမီးပူဇော်ကြကြောင်း၊ ရွှေစည်းခုံဘုရားကြီးတွင်လည်း ဆီမီး ၅၀၀၀ ကပ်လှူပူဇော်ကြကြောင်း ဂေါပကဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်မြင့်ထံမှ သိရသည်။

ထိုသို့ ပုဂံ-ညောင်ဦး ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုဇုန်ရှိ ရှေးဟောင်းစေတီ၊ ပုထိုးများကို ဆီမီးပူဇော်ကြရာ ဓမ္မရုံကြီးဘုရားအပြင်ဘက်တွင် ဆီမီး ၃၀၀၀ ပူဇော်ခဲ့ကြပြီး ဘုရားနီ၊ အင်ကြင်းဂူ၊ အလိုတော်ပြည့်၊ စိုးမင်းကြီးအုတ်ကျောင်းပတ်ဝန်းကျင် ဘုရားများ၊ အပါယ်ရတနာပတ်ဝန်းကျင်ရှိဘုရားများ၊ ရွှေဆံတော်ပတ်ဝန်းကျင်ရှိဘုရားများ၊ အနော်ရထာလမ်းမကြီး

ဘေး ဝဲ/ယာဘုရားများကို ထိခိုက်မှုမရှိစေဘဲ ဒေသခံများက တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့ အကြိုပူဇော်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ ပုဂံရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုနယ်မြေအတွင်း ဂေါပကအဖွဲ့ရှိသော ဘုရား ၁၉ ဆူဖြစ်သည့် ရွှေစည်းခုံဘုရား၊ အလိုတော်ပြည့်၊ အာနန္ဒာ၊ သဗ္ဗညု၊ ဗူးဘုရား၊ ကန်တော့ပလ္လင်၊ မဟာဗောဓိ၊ ထီးလိုမင်းလို၊ လောကနန္ဒာ၊ ရွှေဆံတော်၊ ဓမ္မရာဇော၊ မန္တလာ၊ မြစေတီ၊ တုရင်တောင်၊ ငှက်ပစ်တောင်၊ ဓမ္မရုံကြီး၊ စူဠာမဏိ၊ ကျောက်ဂူဥမင်၊ ပြဿဒ်ကြီးဘုရားများအား ဆီမီးပူဇော်ကြကြောင်း သိရသည်။

တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့ ရှေးဟောင်းဘုရားများ ဆီမီးပူဇော်ကြရာ လူစုလူဝေးမဖြစ်စေဘဲ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန လမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ ဆီမီးပူဇော်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ကိုထိန်



## တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)မိသားစုများနှင့် စေတနာရှင်ပြည်သူများက ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲ၊ ဆေး၊ အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်း



နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၈ တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများနှင့် စေတနာရှင်အလှူရှင်များက မြို့နယ်အသီးသီးရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများ၊ သာသနာ့ဌာနယ်ဝင် သီလရှင်ကျောင်းများနှင့် ဘာသာရေးကျောင်းများသို့ ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲ အမည်လေးမျိုးနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ လှူဒါန်းခြင်း၊ နေ့ဆွမ်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းနှင့် ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ဆက်ကပ်လှူဒါန်း ထိုသို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ကရင်ပြည်နယ် လှိုင်းဘွဲမြို့ မဟာသုမေဓရာမ တောရစာသင်တိုက်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး

လှိုင်းမြို့နယ် အမှတ်(၁၃)ရပ်ကွက်ရှိ ဇေယျမင်္ဂလာ ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ခန္တီးမြို့ ပေါမိုင်းရပ်ကွက်ရှိ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြု (ဗဟို)ကျောင်းတိုက်နှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ် မိုးကောင်းကျောင်းတိုက်ရှိ ဒေးဒရဲကျောင်းတို့၌ ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များနှင့် သာသနာ့ဌာနယ်ဝင် သီလရှင်များအတွက် ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲ အမည်လေးမျိုး၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေးအထောက်အကူပြုပစ္စည်းများ၊ နေ့ဆွမ်းများနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများကို သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်အသီးသီးမှ တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

## တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ၌ ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးများ ဆက်လက်ထိုးနှံ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၈ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် အသီးသီးတို့၌ သံဃာတော်များ၊ သာသနာ့ဌာနယ်ဝင် သီလရှင်များ၊ ဘာသာရေး ခေါင်းဆောင်များ အပါအဝင် လူမျိုးမရွေး ဘာသာမရွေး အသက် ၅၅ နှစ်အထက် ဒေသခံပြည်သူများ၊ အကျဉ်းသား အကျဉ်းသူများ၊ မသန်စွမ်းသူများ၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့များ၊ နာတာရှည်ရောဂါအခံ ရှိသူများ၊ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများ၊ ယာယီတိုက်ပွဲရှောင် စခန်းများ အတွင်းရှိ ပြည်သူများ၊ အသက် ၁၂ နှစ်အထက် အခြေခံပညာ အလယ်တန်းနှင့် အထက်တန်း အဆင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များစသည့် ဦးတည်အုပ်စုများ သတ်မှတ်၍ တပ်မတော်မှ

ဆေးအဖွဲ့များ ပြည်သူ့ဆေးရုံများ မှ ဆရာဝန်များ၊ သူနာပြုများ၊ ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများက ကာကွယ် ဆေးထိုးခြင်း လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တာမွေမြို့နယ်၌ ဒေသခံပြည်သူ ၁၃၆၀၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး အတွင်းရှိ မြို့နယ် ၂၆ မြို့နယ်၌ ဒေသခံပြည်သူ ၁၅၅၀၈ ဦး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ခရိုင်ခုနစ်ခုမှ ဒေသခံပြည်သူ ၈၇၅၀ တို့ကို တပ်မတော်မှ ဆေးအဖွဲ့များက ပြည်သူ့ဆေးရုံများမှ ဆရာဝန်များ၊ သက်ဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ စေတနာ့



ဝန်ထမ်းများနှင့် ပူးပေါင်း၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေး နိုင်ခဲ့သည်။

ထို့အတူ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကိုလည်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများ ထိုးနှံပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) မိုင်းယောင်းမြို့နယ်၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၄၂၈ ဦးနှင့် ဧရာဝတီ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ် ၂၆ မြို့နယ်၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၈၈၃၁ ဦးတို့ကို တပ်မတော်မှ ဆေးအဖွဲ့များက ပြည်သူ့ဆေးရုံများမှ ဆရာဝန်များ၊ သက်ဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများနှင့် ပူးပေါင်း၍ ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများ ကို သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းစစ်ဌာန ချုပ်များမှ တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးပြီး လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

သတင်းစဉ်

**ဆရာကြီး ကာတွန်းမောင်စိန်၏ ကာတွန်းလက်ရာများကို မူရင်းအတိုင်း ဖော်ပြပါသည်။**  
စာတည်း

အို-ဘွဲ့နဲ့ဟာလီ  
မအော်ပါနဲ့ရှင်-ကျုပ်  
ကလေးလန့်နို့သွား  
ဟိုမယ်





# ၂၀၂၂ ကာတာ ကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲတိုက်ရိုက်ဝင်ခွင့် ဘယ်အသင်းတွေ ရရှိနေပြီလဲ



မက်ဆီ

ဟယ်ရီကိန်း

အမ်ဘတ်ပီ

စီရိုနယ်လ်ဒို

၂၀၂၂ ခုနှစ် ကာတာကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲကျင်းပဖို့ တစ်နှစ်နီးပါးကြာကာလအတွင်းမှာ လက်ရှိကမ္ဘာ့ဖလားချန်ပီယံ ပြင်သစ်အသင်းအပါအဝင် ဥရောပဇန်နီ တောင်အမေရိကဇန်နီက အသင်းတချို့ဟာ ကမ္ဘာ့ဖလားဝင်ခွင့်ရရှိနေပြီဖြစ်ပါတယ်။ အသင်းတချို့ဟာ ကမ္ဘာ့ဖလားဝင်ခွင့်ရဖို့အတွက် Play-offs ကစားဖို့ စောင့်ဆိုင်းနေရချိန်မှာ အသင်းအများစုကတော့ ကမ္ဘာ့ဖလားဝင်ခွင့်နဲ့ လွဲချော်ခဲ့ရပြီ ဖြစ်ပါတယ်။

### အသင်း ၁၃ သင်း တိုက်ရိုက်ဝင်ခွင့်ရရှိထား

ကာတာနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ်လက်ခံ ကျင်းပမယ့် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက်ကနေ ဒီဇင်ဘာ ၁၈ ရက်အထိ ကျင်းပသွားဖို့ရှိပြီး လက်ရှိအချိန်မှာ အိမ်ရှင်ဖြစ်တဲ့ ကာတာအသင်း အပါအဝင် ဥရောပဇန်နီက ဘယ်လ်ဂျီယံအသင်း၊ ခရိုအေးရှားအသင်း၊ ဒိန်းမတ်အသင်း၊ အင်္ဂလန်အသင်း၊ ပြင်သစ်အသင်း၊ ဂျာမနီအသင်း၊ နယ်သာလန်အသင်း၊ ဆားဘီးယားအသင်း၊ စပိန်အသင်း၊ ဆွစ်ဇာလန်အသင်းနဲ့ တောင်အမေရိကဇန်နီက ဘရာဇီးအသင်း၊ အာဂျင်တီးနားအသင်းစတဲ့ အသင်း ၁၃ သင်းဟာ တိုက်ရိုက်ဝင်ခွင့်ရရှိထားကြတာ ဖြစ်ပါတယ်။

အင်္ဂလန်အသင်းဟာ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ရုရှားကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲ ဆီမီးဖိုင်နယ်မှာ ရှုံးပွဲကြုံခဲ့ရသလို ယူရို ၂၀၂၀ ပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲမှာလည်း ပင်နယ်တီအဆုံး အဖြတ်ခံယူရာမှာ ရှုံးပွဲကြုံတွေ့ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် လက်ရှိမှာတော့ ၂၀၂၂ ကာတာကမ္ဘာ့ဖလား ပြိုင်ပွဲတိုက်ရိုက်ဝင်ခွင့်ရရှိခဲ့ပြီဖြစ်တာကြောင့် အင်္ဂလန်အသင်းရဲ့ နှစ်ပေါင်း ၅၆ နှစ်ကြာ မရရှိခဲ့တဲ့ နိုင်ငံတကာဆုဖလားကို ပထမဆုံးအကြိမ်ပြန်လည်ရရှိနိုင်မလားဆိုတာ စောင့်ကြည့်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

### ၃၂ သင်းနဲ့ကျင်းပမယ့် နောက်ဆုံးကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲ

၂၀၂၂ ကာတာကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲဟာ ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်း ၃၂ သင်းနဲ့ ကျင်းပမယ့် နောက်ဆုံးသော ကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲဖြစ်လာမှာဖြစ်ပြီး မြောက်အမေရိကမှာ ကျင်းပမယ့် ၂၀၂၆ ကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲမှာတော့ ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်း ၄၈ သင်းအထိ တိုးမြှင့်သွားဖို့ရှိနေတာဖြစ်ပါတယ်။ လက်ရှိမှာ ကာတာကမ္ဘာ့ဖလား ပြိုင်ပွဲဝင်မယ့် ၃၂ သင်းအနက် ၁၃ သင်းဟာ တိုက်ရိုက်ဝင်ခွင့်ရရှိထားပြီ ဖြစ်ပါတယ်။

ဥရောပဇန်နီရဲ့ ၂၀၂၂ ကာတာကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲဝင်ခွင့်အတွက် Play-offs ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမယ့် အသင်းတွေကတော့ ယူရို ၂၀၂၀ ချန်ပီယံ အီတလီအသင်း၊ နာမည်ကြီးတိုက်စစ်မှူး စီရိုနယ်လ်ဒို ပါဝင်နေတဲ့ ပေါ်တူဂီအသင်းအပါအဝင် စကော့တလန်အသင်း၊ ရုရှားအသင်း၊ ဆွီဒင်အသင်း၊ ဝေးလ်အသင်း၊ တူရကီအသင်း၊ ပိုလန်အသင်း၊ မြောက်မက်ဆီဒိုးနီးယားအသင်း၊ ယူကရိန်းအသင်း၊ ဩစတြီးယားအသင်းနဲ့ ချက်အသင်းတို့ဖြစ်ပြီး Play-offs ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမယ့်ပွဲစဉ်တွေကို ၂၀၂၂ ခုနှစ် မတ် ၂၄ ရက်နဲ့ ၂၅ ရက်တို့မှာ စတင်ယှဉ်ပြိုင်ကစားသွားဖို့ ရှိနေတာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဥရောပဇန်နီကနေ အသင်း ၁၃ သင်းဟာ ကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲ ဝင်ခွင့်ရရှိမှာဖြစ်ပြီး လက်ရှိမှာ ဥရောပ

ဇန်နီမှာ အသင်း ၁၀ သင်း တိုက်ရိုက်ဝင်ခွင့် ရရှိထားတာ ဖြစ်လို့ ကျန်သုံးသင်းဟာ Play-offs ယှဉ်ပြိုင်ကစားပြီးမှသာ ကမ္ဘာ့ဖလားဝင်ခွင့်ရရှိမယ့် အခွင့်အရေးအတွက် မျှော်လင့်နိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

### ကမ္ဘာ့ဖလားတိုက်ရိုက်ဝင်ခွင့်နဲ့လွဲခဲ့ရတဲ့ ပေါ်တူဂီ

ဥရောပဇန်နီရဲ့ Play-offs ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမယ့် အသင်းတွေထဲမှာ တိုက်စစ်မှူး စီရိုနယ်လ်ဒိုပါဝင်နေတဲ့ ပေါ်တူဂီအသင်းဟာ စီရိုနယ်လ်ဒို စတင်ပွဲထွက်ကစားခဲ့တဲ့ ၂၀၀၃ ခုနှစ်နောက်ပိုင်းကတည်းက ကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲတွေတိုင်းမှာ ပါဝင်ခွင့်ရရှိခဲ့ပေမယ့် အခု ၂၀၂၂ ကမ္ဘာ့ဖလားဝင်ခွင့်ပြိုင်ပွဲမှာတော့ အုပ်စုအဆင့် နောက်ဆုံးပွဲစဉ်မှာ ဆားဘီးယားအသင်းကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးနဲ့ ရှုံးနိမ့်ခဲ့တာကြောင့် ကမ္ဘာ့ဖလား တိုက်ရိုက်ဝင်ခွင့်နဲ့ လွဲခဲ့ရတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ပေါ်တူဂီအသင်းဟာ Play-offs ယှဉ်ပြိုင်ကစားပြီး အနိုင်ရရှိမှသာ ကမ္ဘာ့ဖလားဝင်ခွင့်ရရှိမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

တောင်အမေရိကဇန်နီရဲ့ ၂၀၂၂ ကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲ ဝင်ခွင့်အတွက် ယှဉ်ပြိုင်နေတဲ့အသင်းတွေထဲမှာ ဘရာဇီးအသင်းက ၂၀၂၂ ကာတာကမ္ဘာ့ဖလား ပြိုင်ပွဲတိုက်ရိုက်ဝင်ခွင့်ရရှိခဲ့တဲ့ ပထမဆုံးသော တောင်အမေရိကတိုက်စားပြု အသင်းတစ်သင်းဖြစ်လာခဲ့ပါတယ်။ လက်ရှိမှာ အာဂျင်တီးနားအသင်းဟာလည်း ကမ္ဘာ့ဖလားတိုက်ရိုက်ဝင်ခွင့် ရရှိထားပြီဖြစ်ပါတယ်။

### မက်ဆီအတွက် ကမ္ဘာ့ဖလားရရှိမယ့် နောက်ဆုံးအခွင့်အရေး

၂၀၂၁ ခုနှစ် ကိုပါအမေရိကဖလားချန်ပီယံ အာဂျင်တီးနားအသင်းဟာ လက်ရှိမှာ ကာတာကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲတိုက်ရိုက်ဝင်ခွင့် ရရှိထားပြီဖြစ်တာကြောင့် အခုကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲဟာ ဘလွန်းဒီအောဆု ခြောက်ကြိမ်အထိ ရယူဆွတ်ခူးထားနိုင်ခဲ့တဲ့ တိုက်စစ်မှူးမက်ဆီအတွက် ကမ္ဘာ့ဖလားရရှိမယ့် နောက်ဆုံးအခွင့်အရေးလည်း ဖြစ်လာခဲ့ပါတယ်။ တိုက်စစ်မှူးမက်ဆီဟာ ကလပ်အသင်းတွေနဲ့ ဆုဖလားတွေရယူနိုင်ခဲ့ပေမယ့် အာဂျင်တီးနားလက်ရွေးစင်အသင်းအတွက်တော့ ကိုပါအမေရိကဖလားကိုသာ ရယူပေးနိုင်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

မြောက်အမေရိကဇန်နီမှာတော့ ကနေဒါအသင်း၊ အမေရိကန်အသင်းနဲ့ မက္ကဆီကိုအသင်းတို့ဟာ အုပ်စုအဆင့် ပထမ၊ ဒုတိယနဲ့ တတိယ အသီးသီးရပ်တည်နေပြီး ကာတာကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲ တိုက်ရိုက်ဝင်ခွင့် ရရှိဖို့နီးစပ်နေပြီလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

မြောက်အမေရိကဇန်နီက ထိပ်ဆုံးသုံးသင်းဟာ ကမ္ဘာ့ဖလားတိုက်ရိုက်ဝင်ခွင့်ရရှိမှာဖြစ်ပြီး အဆင့်(၄)

နေရာက အသင်းဟာ အာဂျင်တီးနား၊ တောင်အမေရိကဇန်နီ ဒါမှမဟုတ် သမုဒ္ဒရာပိုင်းဇန်နီက အသင်းတစ်သင်းနဲ့ Play-offs ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမှာဖြစ်ကာ အနိုင်ရရှိမှသာ ကမ္ဘာ့ဖလားဝင်ခွင့်ရရှိမှာဖြစ်ပါတယ်။

### အာရှဇန်နီက ဘယ်အသင်းတွေ တိုက်ရိုက်ဝင်ခွင့်ရမလဲ

အာရှဇန်နီမှာတော့ အုပ်စု(A)နဲ့ အုပ်စု(B) ဆိုပြီး နှစ်အုပ်စုယှဉ်ပြိုင်လျက်ရှိနေဆဲမှာ အုပ်စု(A)၌ အီရန်အသင်းနဲ့ တောင်ကိုရီးယားအသင်းတို့က ခြောက်ပွဲစီကစားအပြီးမှာ အုပ်စုပထမနဲ့ ဒုတိယ အသီးသီးရပ်တည်နေပါတယ်။ အုပ်စု(B)မှာတော့ ဆော်ဒီအာရေဗျအသင်း၊ ဂျပန်အသင်းနဲ့ ဩစတြီးယားအသင်းတို့ဟာ အုပ်စု ပထမ၊ ဒုတိယနဲ့ တတိယအသီးသီးရပ်တည်နေတာကြောင့် ကမ္ဘာ့ဖလားဝင်ခွင့်ရရှိဖို့ နီးစပ်နေပြီဖြစ်ပါတယ်။ အာရှဇန်နီရဲ့ ကမ္ဘာ့ဖလားဝင်ခွင့်ပွဲစဉ်တွေကို ဇန်နဝါရီလအတွင်းမှာ ပြန်လည်စတင်မှာဖြစ်လို့ အာရှဇန်နီကနေ ဘယ်အသင်းတွေ တိုက်ရိုက်ဝင်ခွင့်ရမလဲဆိုတာ စိတ်ဝင်စားဖို့ကောင်းနေပါတယ်။

အာရှဇန်နီကနေ အုပ်စုနှစ်ခုမှ အုပ်စုအဆင့်ပထမ အသင်းနဲ့ ဒုတိယအသင်းတွေဟာ ကမ္ဘာ့ဖလား တိုက်ရိုက်ဝင်ခွင့်ရရှိမှာဖြစ်ပြီး အုပ်စုအဆင့် တတိယ နေရာကနှစ်သင်းကတော့ Play-offs ကစားရမှာ ဖြစ်ပြီး အနိုင်ရရှိတဲ့အသင်းဟာ တောင်အမေရိကဇန်နီ မြောက်အမေရိကဇန်နီ ဒါမှမဟုတ် သမုဒ္ဒရာပိုင်းဇန်နီက အသင်းတစ်သင်းနဲ့ Play-offs ထပ်မံယှဉ်ပြိုင်ကစား ရမှာဖြစ်ကာ အနိုင်ရရှိမှသာ ကမ္ဘာ့ဖလားဝင်ခွင့်ရရှိမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

အာဖရိကဇန်နီမှာတော့ အယ်လ်ဂျီးရီးယား အသင်း၊ ကင်မရွန်းအသင်း၊ ကွန်ဂိုအသင်း၊ အီဂျစ် အသင်း၊ ဂါနာအသင်း၊ မာလီအသင်း၊ နိုင်ဂျီးရီးယား အသင်း၊ ဆီနီဂေါအသင်းနဲ့ တူနီးရှားအသင်းတို့ဟာ အုပ်စုအသီးသီးမှာ ပထမနေရာက ရပ်တည်နေပြီး ဒီအသင်း ၁၀ သင်းထဲက Play-offs ယှဉ်ပြိုင်ကစားပြီး အနိုင်ရရှိတဲ့ အသင်းငါးသင်းဟာ ၂၀၂၂ ကာတာ ကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲဝင်ခွင့်ရရှိမှာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ သမုဒ္ဒရာပိုင်းဇန်နီရဲ့ ကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲ ဝင်ခွင့်ပွဲစဉ်တွေ ကိုတော့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါနဲ့ ဆက်စပ်ပတ်သက်တဲ့ နှောင့်နှေးကြန့်ကြာမှုတွေကြောင့် ကျင်းပခြင်းမရှိ သေးဘူးလို့ သိရပါတယ်။

လက်ရှိအချိန်မှာ ကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲ တိုက်ရိုက် ဝင်ခွင့်ရအသင်းတချို့ ထွက်ပေါ်ခဲ့ပြီးဖြစ်သလို ဘယ်အသင်းတွေ ထပ်မံတိုက်ရိုက်ဝင်ခွင့်ရမလဲဆိုတာနဲ့ ဘယ်အသင်းတွေဟာ Play-offs ကစားပြီး ကမ္ဘာ့ဖလားဝင်ခွင့်ရရှိလာမလဲဆိုတာ စောင့်ကြည့် ရဦးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

## ဆွစ်ဇာလန် တင်းနစ်ကစားသမား ရော်ဂျာဖက်ဒဲရာ ဝင်ဘယ်ဒန်နဲ့ ဩစတြေးလျအိုးပင်း လွဲချော်မည်

ဂရန်းဆလမ်းချန်ပီယံဆုဖလားကို အကြိမ် ၂၀ အထိရယူဆွတ်ခူးထားနိုင်ခဲ့တဲ့ ဆွစ်ဇာလန် တင်းနစ်အကျော်အမော် ရော်ဂျာဖက်ဒဲရာဟာ ဒဏ်ရာပြဿနာကနေ ပြန်လည်သက်သာလာပြီ ဖြစ်ပေမယ့်လည်း လာမယ့်နှစ်မှာ ကျင်းပမယ့် ဝင်ဘယ်ဒန်တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲမှာ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်မှာ မဟုတ်သလို ဩစတြေးလျ အိုးပင်းတင်းနစ်ပြိုင်ပွဲ နဲ့လည်း လွဲချော်ဖို့ရှိနေတာ ဖြစ်ပါတယ်။

အသက် ၄၀ အရွယ်ရှိ ဆွစ်ဇာလန်တင်းနစ် ကစားသမား ရော်ဂျာဖက်ဒဲရာဟာ ဇူလိုင်လ အတွင်းက ကျင်းပခဲ့တဲ့ ဝင်ဘယ်ဒန်တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲ ကွာတားပိုင်နယ်မှာ ရှုံးနိမ့်ခဲ့ပြီးနောက်ပိုင်း ဘယ်ပြိုင်ပွဲကိုမှ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ခဲ့ခြင်း မရှိ ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ရော်ဂျာဖက်ဒဲရာဟာ ဒူးဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့တာကြောင့် အဲဒီပြိုင်ပွဲမှာ ရှုံးနိမ့်ခဲ့ရတာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

၂၀၂၂ ဝင်ဘယ်ဒန်တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲကို ဇွန် ၂၇ ရက်မှာ စတင်ကျင်းပမှာဖြစ်ပြီး ၂၀၂၂ ဩစတြေးလျ အိုးပင်းတင်းနစ်ပြိုင်ပွဲကိုတော့ ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက် မှာ စတင်ကျင်းပသွားဖို့ ပြိုင်ပွဲစဉ်သူတွေက မျှော်လင့်ထားတာဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီပြိုင်ပွဲတွေမှာ ရာဖေးလ်နာဒယ်ဟာလည်း ပါဝင်ကစားနိုင်ဖို့ မသေချာသေးဘဲ ရာဖေးလ်နာဒယ်ဟာ ခြေထောက် ဒဏ်ရာပြဿနာကြုံနေရတာ ဖြစ်ပါတယ်။

## မသန်စွမ်းတင်းနစ်မယ် ဂျော်ဒန်နီပိုလေ ကစားသမားဘဝမှ အနားယူပြီ



ဗြိတိန်နိုင်ငံရဲ့ ဂရန်းဆလမ်းချန်ပီယံဆုဖလား ၁၃ ကြိမ်ဆွတ်ခူးထားတဲ့ မသန်စွမ်းတင်းနစ်မယ် ဂျော်ဒန်နီပိုလေဟာ အသက် ၂၉ နှစ်အရွယ်မှာ တင်းနစ်မယ်ဘဝကနေ အနားယူလိုက်ပြီဖြစ်တယ် လို့ တရားဝင်ကြေညာခဲ့ပါတယ်။

ဗြိတိန်မသန်စွမ်းတင်းနစ်မယ် ဂျော်ဒန်နီပိုလေ ဟာ ဂျပန်နိုင်ငံမှာ ကျင်းပခဲ့တဲ့ ၂၀၂၀ တိုက်ပွဲ အိုလံပစ်ပြိုင်ပွဲမှာ ရရှိခဲ့တဲ့ တစ်ဦးချင်းကြေးတံဆိပ် ဆုနဲ့ နှစ်ယောက်တွဲ ငွေတံဆိပ်ဆုအပါအဝင် မသန်စွမ်း ဆုတံဆိပ်လေးခုရရှိခဲ့သူလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

ဂျော်ဒန်နီပိုလေဟာ ဂျပန်မသန်စွမ်းတင်းနစ် မယ် ကာမီဂျီနဲ့အတူ ဝင်ဘယ်ဒန်တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲရဲ့ နှစ်ယောက်တွဲပြိုင်ပွဲမှာ ချန်ပီယံဆုရရှိခဲ့သူဖြစ်ပါ တယ်။

ဂျော်ဒန်နီပိုလေနဲ့ ကာမီဂျီတို့ဟာ နှစ်ယောက် တွဲပြိုင်ပွဲတွေကနေ ဂရန်းဆလမ်းဆုဖလား ၁၂ ကြိမ်ရရှိခဲ့ပြီး ဂျော်ဒန်နီပိုလေဟာ ၂၀၁၅ အမေရိ ကန်အိုးပင်းတင်းနစ်ပြိုင်ပွဲမှာ တစ်ဦးချင်းဂရန်း ဆလမ်းဆုဖလားရရှိတဲ့ ဗြိတိန်နိုင်ငံရဲ့ ပထမဆုံး သော မသန်စွမ်းတင်းနစ်မယ်တစ်ဦးအဖြစ် မှတ်တမ်း ဝင်ခဲ့ပါတယ်။

## ငွေကြယ် - ရေးသားသည်

ပြည်တွင်းရေးရာ၊ ကြော်ငြာ

ကျိုင်းတုံမြို့ရှိ မဟာမြတ်မုနိဘုရားကြီး မျက်နှာတော်သစ်ခြင်းနှင့် ရွှေသင်္ကန်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်း ပြုလုပ်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၈ ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) ကျိုင်းတုံမြို့ရှိ မဟာမြတ်မုနိဘုရားကြီး မျက်နှာတော်သစ်ခြင်းနှင့် ရွှေသင်္ကန်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းကို ယနေ့တွင် အဆိုပါဘုရားကြီး၌ ပြုလုပ်ရာ တြိဂံဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် မျိုးမင်းထွန်း၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များတက်ရောက်ကြသည်။

ဆက်ကပ်လှူဒါန်း

ရှေးဦးစွာ တိုင်းမှူးနှင့် တက်ရောက်လာကြသူများက မဟာမြတ်မုနိဘုရားကြီးအား ပန်း၊ ဆီမီး၊ သစ်သီးတို့ဖြင့် ဆက်ကပ်ပူဇော်ကြသည်။ ထို့နောက် တိုင်းမှူးနှင့် တက်ရောက်လာကြသူများက မဟာမြတ်မုနိဘုရားကြီးအား မျက်နှာတော်သစ်ရေ သပ္ပာယ်ခြင်းနှင့် ရွှေသင်္ကန်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းပြီး မဟာမြတ်မုနိဘုရားကြီးအတွက် အလှူငွေများ

ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။(ယာပုံ)

ကြည့်ရှုဖူးမြော်

အလားတူ မွန်ပြည်နယ် မော်လမြိုင်မြို့၌ တည်ထားကိုးကွယ်တော်မူသော ဆံတော်ရှင် ဦးဇိန စေတီတော်၏လုံးတော်ပြည့် ရွှေသင်္ကန်းကပ်လှူခြင်း၊ ရွှေစင်ရွှေပြားကပ်လှူခြင်း၊ စိန်ဖူးတော်၊ ငှက်မြတ်နားတော်နှင့် ထီးတော်တို့အား အကြီးစားပြုပြင် မွမ်းမံခြင်း၊ လေးကျွန်းသစ္စာရှင် နဂါးမောက်စေတီတော် ထီးတော်တင်လှူခြင်းနှင့် ဘက်စုံပြုပြင်မွမ်းမံ ထိန်းသိမ်းခြင်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် အရှေ့တောင်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်ကိုကိုမောင်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ကြည့်ရှုဖူးမြော်ကာ လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



သုတေသန သီရိဂေဟာ မိသားစုပြိုင်ပွဲ အသိပညာပေးအစီအစဉ် ဖော်ဒယ်သရုပ်ဆောင်များနှင့်အတူ လှူဒါန်းအသင်းနှင့် ကိုလူချောတို့အဖွဲ့မှမိသားစုများ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြမည်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၈ သုတေသန သီရိဂေဟာ မိသားစုပြိုင်ပွဲ အသိပညာပေး အစီအစဉ် (Family Quiz) ပွဲစဉ် (၄၁)ကို နိုဝင်ဘာ ၁၉ ရက် ညနေတွင် မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားမှ ဆက်လက် ထုတ်လွှင့်မည်ဖြစ်သည်။

ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြမည်

အဆိုပါ ကိုဗစ်-၁၉ဆိုင်ရာ အသိပညာပေးအစီအစဉ်ကို

ဖော်ဒယ်သရုပ်ဆောင် စိုးသီဟနှင့် ဂျေနေတို့က တင်ဆက် ကြမည်ဖြစ်ပြီး လှူဒါန်းအသင်းနှင့် ကိုလူချောတို့အဖွဲ့မှ မိသားစုများက ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြမည်ဖြစ်ရာ ယင်းပြိုင်ပွဲ များကို နိုဝင်ဘာ ၁၉၊ ၂၀၊ ၂၁ ရက်တို့တွင် မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား၏ ညနေ ၆ နာရီ သတင်းအပြီးတွင် ထုတ်လွှင့်ပြသသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်း တူရကီနိုင်ငံ၌ ခြေစမ်းပွဲထပ်မံကစား

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၈ အာဆီယံဆူဇူကီးဖလား ပြိုင်ပွဲအကြို တူရကီနိုင်ငံ၌ လေ့ကျင့်နေသည့် မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းသည် နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက်က တူရကီအပျော်တမ်းကလပ် Antalya Hal Spor Kulubu အသင်းနှင့် ခြေစမ်းကစားရာ ရှစ်ဂိုးပြတ် အနိုင်ရခဲ့သည်။

ရေးသားဖော်ပြ

မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းသည် အင်ဒိုနီးရှား လက်ရွေးစင်အသင်းနှင့် ခြေစမ်းပွဲမတိုင်မီ တူရကီကလပ်များနှင့် ခြေစမ်းရန် ကြိုးပမ်းခဲ့ရာ Antalya Hal Spor Kulubu အသင်းနှင့် ကစားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းသည် Antalya Hal Spor Kulubu အသင်းနှင့် ခြေစမ်းပွဲကစားခဲ့ကြောင်း နည်းပြချုပ်ဖြစ်သူ အန်တွမ်နီဟေးက ၎င်း၏တွစ်တာမှတစ်ဆင့် ရေးသားဖော်ပြခဲ့ပြီး ယမန်နေ့

က ခြေစမ်းပွဲကစားရာ ရှစ်ဂိုးပြတ်အနိုင်ရခဲ့ကြောင်း၊ ပုံစံကောင်းပြသနိုင်ခဲ့ပြီး အောင်ကောင်းမာန်က သုံးဂိုး သွင်းယူခဲ့ကြောင်း စသည်ဖြင့် ရေးသားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ထပ်မံခြေစမ်းမည်

မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းသည် တူရကီခြေစမ်းခရီးစဉ်တွင် သုံးပွဲကစားထားရာ နှစ်ပွဲနိုင်၊ တစ်ပွဲရှုံးနိမ့်ထားသည်။ မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းသည် တူရကီအပျော်တမ်းကလပ်များဖြစ်သော မာနက်ဗ်ဂတ်စပေါ်အသင်းကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုး၊ Antalya Hal Spor Kulubu အသင်းကို ရှစ်ဂိုးပြတ်အနိုင်ရပြီး အာဖရိကအသင်းဖြစ်သော ဘူရွန်ဒီအသင်းကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အရေးနိမ့်ခဲ့သည်။ မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းသည် နိုဝင်ဘာ ၂၅ ရက်တွင် အင်ဒိုနီးရှားလက်ရွေးစင်အသင်းနှင့် ထပ်မံခြေစမ်းမည်ဖြစ်သည်။

ကိုညီလေး

**မနက်ဖြန် မွန်းတည့်ချိန်အထိ ခန့်မှန်းချက်**  
နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၈ တနင်္သာရီတိုင်း ဒေသကြီးတွင် နေရာကျကျနှင့် ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကယားပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချုန်း ရွာမည်။ ရွာရန်ရာနှုန်း ၈၀ ဖြစ်သည်။ ကျန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တို့တွင် တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းမည်။ မိုး/လေ

**သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း**  
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ နတ်တလင်းမြို့နယ်၊ ကုန်းသာအုပ်စု၊ ကြိုလေးပင်ရွာနေ ဦးသိန်းဝင်း(၇/နတ်တလင်း(နိုင်) ၀၉၅၇၅၈)၊ ဒေါ်အေးအေးမြ (၇/နတ်တလင်း(နိုင်)၀၀၁၂၄၂)တို့၏ သားရင်ကိုထက်(ခ)ဝိုင်းချစ် (၇/နတ်တလင်း(နိုင်)၀၅၂၃၅၀)သည် မိဘစကားနားမထောင်ဘဲ စိတ်ဆင်းရဲအောင် အမျိုးမျိုးပြုလုပ်သဖြင့် သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ပြီး ၎င်းနှင့်ပတ်သက်သောကိစ္စအဝဝကို လုံးဝတာဝန်မယူပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။  
(ဖခင်) ဦးသိန်းဝင်း (မိခင်) ဒေါ်အေးအေးမြ

**သစ်ပင်စိုက်ပျိုး တို့ကမ္ဘာ သာယာလှပ စိမ်းမြေ့**

**"သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း"**  
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ သာယာဝတီခရိုင်၊ နတ်တလင်းမြို့၊ မြို့မရပ်ကွက်၊ မီးကုန်းကလေးအပြင်လမ်းနေ အဖ ဦးသက်လွင်(၇/နတ်တလင်း(နိုင်)၀၀၆၇၇၄)- အမိ ဒေါ်ဝေဝေမြင့်(၇/ပတာတ(နိုင်)၀၄၆၈၀၈)တို့၏သားဖြစ်သူ မောင်ကျော်သက်ပိုင်(၇/ပတာတ(နိုင်)၀၄၄၀၅၄)သည် မိဘဖြစ်သူတို့၏ ဆိုဆုံးမမှုအပေါ် မနာခံဘဲ ၎င်း၏ဆန္ဒအလျောက် နေအိမ်မှဆင်းသွားသည့်အပြင် မိသားစုအားဆင်းရဲဒုက္ခရောက်စေရန် အကြိမ်ကြိမ်ပြုလုပ်နေပါသောကြောင့် ယနေ့မှစ၍ သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ပါကြောင်းနှင့် နောက်နောင်တွင် ၎င်းနှင့်ပတ်သက်သောကိစ္စအဝဝအား တာဝန်ယူဖြေရှင်းပေးမည်မဟုတ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။  
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ဒေါ်သိသိထွန်း(LLB)  
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၃၅၅၈)  
မီးကုန်းကလေးအပြင်လမ်း၊ နတ်တလင်းမြို့။  
ဖုန်း-၀၉-၄၂၃၅၅၀၅၁

**"အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း"**  
ဦးမင်းအောင်(၁/၂/၂၅၀၈(နိုင်)၀၀၅၃၀၉) ဒေါ်နီနီအေး [၁၁/ကဖန(နိုင်)၀၃၂၅၃]တို့၏သား မောင်မင်းသွေးမြင့် [၁၂/၂၅၀၈(နိုင်)၂၃၂၅၅၅]သည် ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ(၁၃)ရက်နေ့တွင် မိဘဆိုဆုံးမမှုကို မနာခံဘဲ နေအိမ်မှ ထွက်ခွာသွားပါသဖြင့် ထိုနေ့ရက်မှစ၍ ၎င်းအား သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်လိုက်သည်။  
ဦးမင်းအောင်- ဒေါ်နီနီအေး

မြန်မာ့တူရကီများဥပဒေအရ  
ဧတီဟာ လီဂယ် ဂရု ကုမ္ပဏီ လီမိတက်  
(Strohal Legal Group Company Limited)  
ကုမ္ပဏီတို့ ဆန္ဒအလျောက်ဖျက်သိမ်းကြောင်း ကြေညာခြင်း  
၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ (၁၈) ရက်နေ့ကုမ္ပဏီခွဲခွဲစိတ်တွင် ကျင်းပပြုလုပ်သော ကုမ္ပဏီ၏ ဆုရှင်၊ ဝါဒီကိစ္စအဖွဲ့ဝင်၏ ဆန္ဒအလျောက်ဖျက်သိမ်းကြောင်း အစည်းအဝေးတွင် အောက်ပါဆိုခြင်းများကို ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်-  
၁။ ကုမ္ပဏီတို့ ဝါဒီကိစ္စအဖွဲ့ဝင်၏ ဆန္ဒအလျောက် စာရင်းရှင်းလင်းချက်သိမ်းရန်၊  
၂။ ဒေါ်တင်တင်ယု (ဖခင်မက် ကုမ္ပဏီ လီမိတက်)အား စာရင်းရှင်းလင်းချက်သိမ်းရန် အချိန်အခြေစိုက်အပ်ရန်နှင့် ကုမ္ပဏီ၏ စာရင်းရှင်းလင်းရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စအလုပ်အကိုင်အဆင်အပါအဝင် အချိန်မှစ၍ လိုအပ်သလို ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် တာဝန်ယူအပ်ရန်၊  
ဒေါ်ကြွေးမုံထွေး  
ဝါဒီကိစ္စ  
ဧတီဟာ လီဂယ် ဂရု ကုမ္ပဏီ လီမိတက်

ရန်ကုန် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်အဖွဲ့ဝင် ဦးမင်းအောင်နှင့် ဒေါ်တင်တင်ယု  
ဧတီဟာ လီဂယ် ဂရု ကုမ္ပဏီ လီမိတက်  
စာရင်းရှင်းလင်းချက်သိမ်းရန်အချိန်အခြေစိုက်အပ်ရန်  
ဖခင်မက် ကုမ္ပဏီ လီမိတက်  
အမှတ် (၆၃၅-၈၈-၁) အမှတ်(၈၈-၃) (ဒီ-၃) (၂) ဝန်ထုမ်း၊  
မိုးမရိပ်သာ၊ ပြည်လမ်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊  
ဖုန်း ၀၉ ၂၅၂၃၄၅၅၅ ၊ ၀၁ ၂၀၀၄၄၄၉

**သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း**  
ရန်ကုန်မြို့၊ သာကေတမြို့နယ်၊ ၂/တောင်ရပ်ကွက်၊ ရန်ပြေ(၃)လမ်း၊ အမှတ် (၈၄) နေအိမ် ဦးခင်မောင်သိန်း(၁/၂/ရကန(နိုင်)၀၃၀၀၀၄)နှင့် အမိ ဒေါ်တင်တင်ပိုင်(၁/၂/သာကေ(နိုင်)၀၆၀၀၀၉)တို့၏ သား မောင်စင်မင်းသူ (၁/၂/သာကေ(နိုင်)၀၄၇၂၀၅)သည် မိဘတို့၏ဆိုဆုံးမမှုကို မနာခံဘဲ မိမိသဘောဆန္ဒအလျောက် နေအိမ်မှထွက်ခွာသွားပါသဖြင့် နောက်နောင်တွင် ၎င်းနှင့်ပတ်သက်သောမည်သည့်ကိစ္စကိုမျှ တာဝန်ယူဖြေရှင်းပေးမည်မဟုတ်ပါကြောင်းနှင့် မိဘဆွေမျိုးများနှင့်လုံးဝမသက်ဆိုင်တော့ပါကြောင်း ယနေ့မှစ၍ သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။  
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ - ဒေါ်နီနီအေး  
LL.B, D.I.L, W.I.P.O (switzerland)  
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၃၅၅၆)  
အမှတ်(၁၆၄)၊ ဝိုင်းလွန်ပင်လမ်း(အလယ်)၊ ဝန်းဘန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း - ၀၉ ၅၅၀၆၄၀၇၊ ၀၉ ၅၅၀၆၄၀၇

### မင်္ဂလာနှစ်ပတ်လည် ဆုတောင်းလွှာ

ပါပေး ဦးခင်မောင်သန်းနှင့် မာမား ဒေါ်မြတ်သီတာစိုးတို့၏ ယနေ့ကျရောက်သော (၃၁)နှစ်ပြည့် မင်္ဂလာနှစ်ပတ်လည်မှသည် နောင်နှစ်ပေါင်းများစွာတိုင် အေးချမ်းပျော်ရွှင် သာယာသော မိသားစုလေး ဖြစ်ပါစေ။

**ချစ်သောသမီးလေးများ ခင်မြတ်လေးစံ ခင်စကားဝါစံ နှင့် ခင်ချယ်ရီစံ**

### မင်္ဂလာမော်ကွန်းတင် လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးစီးခြင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်တန်းမြို့နယ် ဦးတင့်ဆန်း-ဒေါ်ကြည်ဌေးတို့၏ တစ်ဦးတည်းသောသား **ဒေါက်တာ အာကာစိုး(M.B.,B.S(Ygn)) The Rangoon Studio နှင့် စိုးစံဆေးခန်း** နှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဒိုက်ဦးမြို့နှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လှိုင်မြို့နယ်နေ ဦးခင်မောင်သန်း-ဒေါ်မြတ်သီတာစိုး တို့၏သမီးကြီး **မခင်မြတ်လေးစံ(LL.B,D.B.L)အထက်တန်းရှေ့နေ Myat Lay Pearl and Jewel (ဗိုလ်ချုပ်ဈေး)** တို့သည် ၁၉-၁၁-၂၀၂၁ရက် (သောကြာနေ့) တွင် နှစ်ဖက်မိဘဆွေမျိုးများ၊ ဂုဏ်သရေရှိသူကြီး မင်းများနှင့်တကွ တရားသူကြီးမင်းရှေ့မှောက်တွင် မင်္ဂလာမော်ကွန်းတင် လက်မှတ်ရေးထိုးပွဲ ကျင်းပပြီးစီးကြောင်း။

### ရန်ကုန်မက်ထရိုပိုလီတန် ဒယ်ပလော့မင့်အများနှင့် သက်ဆိုင်သော ကုမ္ပဏီလီမိတက်၏ မတည်ငွေရင်းအညီအမျှလျှော့ချခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အထူးဆုံးဖြတ်ချက် ချမှတ်ပြီးဖြစ်ကြောင်း အကြောင်းကြားခြင်း

**[မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီများဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၁၆၊ ပုဒ်မခွဲ(၅) အရ]**

ရန်ကုန်မက်ထရိုပိုလီတန် ဒယ်ပလော့မင့် အများနှင့်သက်ဆိုင်သော ကုမ္ပဏီလီမိတက်၏ (၁၂-၁၁-၂၀၂၁)ရက်တွင် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သော ကုမ္ပဏီ၏အထူးအထွေထွေအစည်းအဝေးတွင် အစုရှယ်ယာရှင်များ၏ လက်ရှိအစုရှယ်ယာပိုင်ဆိုင်သည့် အစုရှယ်ယာအရေအတွက် အချိုးအစားအတိုင်း မတည်ငွေရင်းအညီအမျှ လျှော့ချခြင်းနှင့် လျှော့ချသည့်အစုရှယ်ယာအားလုံး၏ တာဝန်ရှိမှုတို့ကို ပယ်ဖျက်ခြင်းတို့ကို အထူးဆုံးဖြတ်ချက်ဖြင့် အတည်ပြုဆုံးဖြတ်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။

**ဒါရိုက်တာအဖွဲ့**  
**ရန်ကုန်မက်ထရိုပိုလီတန် ဒယ်ပလော့မင့် အများနှင့်သက်ဆိုင်သော ကုမ္ပဏီလီမိတက်**

### မင်းကွန်းတိပိဋကကျောင်းတော်-မဟာဘုံကထိန်လှူဒါန်းပွဲ



မင်းကွန်းတိပိဋကကျောင်းတော်၊ ဘုံကထိန်လှူဒါန်းပွဲကျင်းပရာ ကထိန်ညွှတ်သင်္ကန်းကို အ.ထ.က(၁)၊ ဒဂုံက ကျောင်းအုပ်ကြီး ဦးသန်းနိုင်က တိပိဋကဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တကုန္တပိလာအား ဆက်ကပ်ခြင်းအတွက် သာဓုအနုမောဒနာခေါ်ဆိုအပ်ပါသည်။ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အ.ထ.က(၃)ဒဂုံ၊ စိန်ဂေဟာ၊ ပန်ဒါဟိုတယ်မိသားစုများက ပဒေသာပင်နှင့် ငွေသားများ ပါဝင်လှူဒါန်းကြပါသည်။

**မင်းကွန်းတိပိဋက-နိကာယ သာသနာပြုဥပဌာနအဖွဲ့**

**ဖခင်အမည်မှန်**  
 လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ အထက(ခ) လ(၃)ကျောင်း တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းမှ မခင်ဇော်လင်း၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးမြင့်လွင်[၁၄/ကလန(နိုင်)၀၈၅၀၁] ဖြစ်ပါကြောင်း။

**ဖခင်အမည်မှန်**  
 လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ အထက(၁၂) ကျောင်း တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းမှ မဆုလင်းလှိုင်၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးစည်ညီ [၁၄/၀၈မ(နိုင်)၁၄၅၆၄၉] ဖြစ်ပါကြောင်း။

**မိဘအမည်မှန်**  
 လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ SMEC ကိုယ်ပိုင် အထက်တန်းကျောင်း တက္ကသိုလ် ဝင်တန်းမှ မကေသွယ်စိုး၏ မိဘအမည်မှန်မှာ ဦးခိုင်မြင့် [၁၂/လသာ(နိုင်)၀၂၆၂၉၄]နှင့် ဒေါ်ခင်ခင်ဦး [၁၄/ကပန(နိုင်)၀၀၈၅၃၂]ဖြစ်ပါကြောင်း။

## နိုင်ငံ

## သာယာ

## ဝပြောဖို့

## သာဘဝ

## တောတွေ

## ထိန်းသိမ်းဖို့

### အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ကျောက်မြောင်း၊ မြို့သစ်(၃)လမ်း၊ ၅ လွှာ၊ အမှတ်(၁)အေ ဒေါ်သင်ပပဖြူ(၁၂/လသာ(နိုင်)၀၃၅၅၄၄)၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ အောက်ပါ အတိုင်း ကြေညာအပ်ပါသည် -

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဒဂုံမြို့နယ်၊ မြောက်ပိုင်းမြို့နယ်၊ (၃၀)ရပ်ကွက်၊ မြေတီလမ်းအမှတ်(၄၁၂/မ) ဟုခေါ်တွင်သော အကျယ်အဝန်း (၂၀'x၆၀')ရှိ ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ပြင်ဆင်ရေးအဖွဲ့ နှစ်(၆၀)ရပ် မြေတွင် ဒေါ်သင်ပပဖြူ၏ အမည်ပေါက်ဖြစ်သည့် မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အိမ်အပါအဝင် မြေပေါ် မြေအောက်အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်အရပ်အားလုံးကို သက်ဆိုင်သည့် မြေပိုင်ဆိုင်ခွင့်မှ အစွာခွင့်ပယ်ပေးပေးပိုင်ခွင့်ရှိသော အိမ်ခြံမြေမြေကွက်ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါအိမ်ခြံမြေ မြေကွက်အား ကျွန်ုပ်တို့၏အဖွဲ့ ခွင့်ပြုချက်မရရှိဘဲ မည်သူတစ်ဦးကမ်းလှမ်းလက်မှတ်ထပ် ထားခြင်းမပြုဘဲ ဝယ်ယူခြင်း၊ လှူဒါန်းခြင်း၊ ရောင်းချခြင်း၊ တစ်စုတစ်စည်းဖြင့် စီမံခန့်ခွဲထားခြင်းတို့ ပြုလုပ်ခြင်း မရှိပါကြောင်းနှင့် အကယ်၍ ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေ ဒေါ်သင်ပပဖြူ မသိရှိဘဲ တစ်စုတည်းဖြင့် စီမံဆောင်ရွက်ထားမှုများပြုလုပ်ထားပါက ထည့်သွင်းပေးရန်နှင့် အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

**လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ - ဒေါ်သင်ပပဖြူ**  
 ဦးစိုးပြည့်လင်း L.L.B, D.L.L, W.P.O (switzerland) L.L.B, D.L.L, D.B.L  
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၉၂၄) အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၁၉၅၄)  
 အမှတ်(၁၆၄)၊ ဗိုလ်ချုပ်လမ်း(အလယ်)၊ ပန်းဆန်း(မြို့နယ်)၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ပုန်း - ၀၉၅၄၀ မြေဧရိယာ ၀.၅၅၄၅၄၅၄၅၄

**မူးယစ်ကိုပစ် ပန်းတိုင်သစ် စိတ်သစ် လူသစ် ဘဝသစ်**

### မြန်မာသတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်သွယ်ရေးနည်းပညာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကော်ပိုရေးရှင်း အများပိုင်ကုမ္ပဏီလီမိတက်(MICTDC)၏ (၂၀)ကြိမ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်အထွေထွေအစည်းအဝေးအား Online စနစ်ဖြင့် ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးဖိတ်ကြားလွှာ

၁။ မြန်မာသတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်သွယ်ရေးနည်းပညာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်ပိုရေးရှင်း အများပိုင်ကုမ္ပဏီလီမိတက် (MICTDC)၏ (၂၀)ကြိမ်မြောက် နှစ်ပတ်လည် အထွေထွေအစည်းအဝေးကို Online စနစ်အသုံးပြု၍ အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါ၍ ကုမ္ပဏီ၏အစုရှယ်ယာရှင်များအားလုံး Online မှ တက်ရောက်ချီးမြှင့်နိုင်ပါရန် လေးစားစွာဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်-

- ကျင်းပမည့်နေ့ရက် - ၂၀၂၁ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ(၁၈)ရက် (စနေနေ့)
- ကျင်းပမည့်အချိန် - (၁၀:၃၀)နာရီ
- ကျင်းပမည့်ပုံစံ - Online Zoom Meeting

၂။ ကုမ္ပဏီ၏အစုရှယ်ယာရှင်များထံသို့ အစည်းအဝေးဖိတ်စာနှင့်အတူ အစည်းအဝေးတက်ရောက်ရန် အွန်လိုင်းမှမှတ်ပုံတင်ခြင်း (Online Registration) အတွက် လုပ်ဆောင်ရမည့် နည်းလမ်းပုံစံတို့ကို စာတိုက်မှတစ်ဆင့်ပေးပို့သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ ကုမ္ပဏီ၏ ဒါရိုက်တာအဖွဲ့အစီရင်ခံစာ၊ ဘဏ္ဍာရေးရှင်းတမ်းများ၊ ပြင်ပစာရင်းစစ် အစီရင်ခံစာနှင့် အစည်းအဝေးဆိုင်ရာ စာရွက်စာတမ်းတို့ကို MICTDC ၏ Website ဖြစ်သော [www.mictdc.com.mm](http://www.mictdc.com.mm) သို့မဟုတ် MICTDC ၏ Facebook Page (MICT Park, Yangon) တို့တွင် အစုရှယ်ယာရှင်များမှ Download လုပ်၍ ရယူနိုင်ပါသည်။ အစုရှယ်ယာရှင်များ၏ Email သို့မဟုတ် Viber သို့ ပေးပို့ရန် တောင်းဆိုနိုင်ပါသည်။

၃။ ကုမ္ပဏီ၏အစုရှယ်ယာရှင်များသည် အစည်းအဝေးတက်ရောက်ရန်အတွက် (၂၀၂၁ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၂)ရက်နေ့မှ (၂၀၂၁ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ-၁၆)ရက်နေ့အတွင်း အွန်လိုင်းမှ မှတ်ပုံတင်ခြင်း(Online Registration)ကို MICTDC Website ([www.mictdc.com.mm](http://www.mictdc.com.mm)) တွင်ရှိသော mictdc.meet4u.online link မှ တစ်ဆင့်ပြုလုပ်ရမည် ဖြစ်ပါသည်။ MICTDC အစုရှယ်ယာရှင်များ၏ မှီတိုင်းလ်ဖုန်းသို့လည်း Online Registration ပြုလုပ်ရမည့် Link အား SMS ဖြင့် ပေးပို့မည်ဖြစ်ပါသည်။ အကြောင်းအမျိုးမျိုး ကြောင့် Online Registration ပြုလုပ်ရန် အခက်အခဲရှိသည့် အစုရှယ်ယာရှင်များအနေဖြင့် MICTDC Call Center ၏ Viber Phone No: ၀၉-၈၈၀၀၈၇၇၀၂၊ ၀၉-၈၈၀၀ ၈၇၇၀၂၊ ၀၉-၈၈၀၀၈၇၇၀၃ သို့ အစုရှယ်ယာရှင်၏ မှတ်ပုံတင်မူရင်း၊ အစုရှယ်ယာမှတ်ပုံတင်လက်မှတ်မူရင်းတို့ကို ရှေ့ နောက်ဓာတ်ပုံရိုက်၍ အမည်၊ မှတ်ပုံတင်အမှတ်နှင့် မှီတိုင်းလ်ဖုန်းနံပါတ်တစ်ခုဖြင့် အစုရှယ်ယာရှင်ကိုယ်တိုင် စာရင်းပေးသွင်းရန် အကူအညီတောင်းခံနိုင်ပါသည်။

၄။ အစုရှယ်ယာရှင်များ၏ Online ဖြင့် အစည်းအဝေးတက်ရောက်ရန် Registration ပြုလုပ်ထားသော မှီတိုင်းလ်ဖုန်းနံပါတ်တစ်ခုသို့သာ Zoom Meeting အစည်းအဝေး တက်ရောက်ရမည့် Zoom Meeting Link နှင့် Password အား SMS ဖြင့်ပေးပို့မည်ဖြစ်ပါသည်။

၅။ အကြံပြုချက်နှင့် ဖြေကြားပေးစေလိုသည့် မေးခွန်းများကို (၂၀၂၁ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ-၁၀ရက်နေ့) ညနေ(၄:၀၀)နာရီ နောက်ဆုံးထား၍ MICTDC ၏ အီးမေးလ်: [office@mictdc.com.mm](mailto:office@mictdc.com.mm), [mictdcoffice@gmail.com](mailto:mictdcoffice@gmail.com) (သို့မဟုတ်) ကုမ္ပဏီရုံးခန်းလိပ်စာသို့ စာဖြင့်အချိန်မီ ပေးပို့နိုင်ပါသည်။

၆။ အစုရှယ်ယာလက်မှတ်အသစ်ထုတ်ပေးခြင်း၊ မှတ်ပုံတင်ခြင်း၊ လွှဲပြောင်းခြင်းစသည့် အစုရှယ်ယာနှင့် သက်ဆိုင်သည့်ကိစ္စရပ်များကို (၂၀၂၁ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၂) ရက်နေ့ (၂၀၂၁ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ-၁၉)ရက်နေ့အထိ ဆွဲဆောင်ထားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၇။ Online Registration အစည်းအဝေးဆိုင်ရာ စာရွက်စာတမ်းများရယူခြင်းနှင့် အစည်းအဝေးတက်ရောက်ခြင်းဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များအတွက် MICTDC Call Center ၏ Viber Phone No: ၀၉-၈၈၀၀၈၇၇၀၂၊ ၀၉- ၈၈၀၀၈၇၇၀၂၊ ၀၉-၈၈၀၀၈၇၇၀၃ သို့ ရုံးဖွင့်ရက် ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်မေးမြန်းစုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

**ဒါရိုက်တာအဖွဲ့**  
**မြန်မာသတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်သွယ်ရေးနည်းပညာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကော်ပိုရေးရှင်း အများပိုင်ကုမ္ပဏီလီမိတက်**

### ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဒဂုံမြို့နယ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်မြေပိုင်ဆိုင်မှုကွက်အမှတ် (၄၂)ပီပီဒီ(၁)လမ်းမြေကွက်အမှတ်(၃၄၄)မြေအလျားအနံ(၄၀x၆၀)ပေ အကျယ်ရှိ ဦးမောင်မောင်ဌေး(K.L.T-၀၀၄၀၁၆)အမည်ပေါက် မြေပိုင်ဆိုင်မှု မြေကွက်ထဲမှတရားဝင်မခွဲမိတ်ရသေးသော(မြေရင်းခြမ်း) (၂၀x၆၀)ပေ မြေကွက်+အဆောက်အအုံအားအရောင်းအဝယ်စာချုပ်အဆက်ဆက်များဖြင့် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ထားပြီးလက်ရှိနေထိုင်လျက်ရှိသူ ဒေါ်နီကျွန်းသန်း (၁၂/၂၀၂၀မ (နိုင်)၁၃၆၉၉၆) မှအထက်ပါမြေကွက်+အဆောက်အအုံအရောင်းအဝယ်စာချုပ် ပိုင်ဆိုင်ခြင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိ သည့် အဆင့်မြင့်သောကြောင့်ကျွန်ုပ်တို့ က အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန်အတွက်ရန်ကော်ပိုတစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါမြေပိုင်ဆိုင်မှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ကန့်ကွက်လိမ့်မည်ဟု ကျွန်ုပ်တို့ ထံသို့ တိကျစွာ သိရှိသောတရားဝင်စာချုပ်စာတမ်းမူရင်းများနှင့် တကွ ယခု ကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်းလာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ လမ်းနေ့ကျော်လွန်က အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီအပြီးဆောင်ရွက် သွားမည် ဖြစ်ကြောင်းကြော်ငြာအပ်ပါသည်။

**ဦးစင်ပင်ထိုက် L.L.B, D.B.L. ဒေါ်နီကျွန်းသန်း L.L.B**  
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၉၃၄) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၉၆၀)  
**“သူခက်ယု (Law Firm)”**  
 အမှတ်(၉၅/က)၊ မြေပိုင်လမ်း၊ (၄)ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊  
 ဇုန်း - ၀၉၅၄၅၅၂၂၊ ၀၉၅၅၃၅၅၂၊ ၀၉၅၂၀၄၅၅၅၅

### ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းကြော်ငြာ

ရန်ကုန်မြို့၊ သန်းခေါင်မြို့နယ်၊ မြေပိုင်ဆိုင်မှုကွက်အမှတ် (၂၀)၊ မြေကွက် အမှတ်-၅၆/စ၊ အကျယ်အဝန်း (အလျား၂၅'xအနံ ၄၅') ခန့်ရှိ တရားဝင်မခွဲမိတ်ရသေးသော မြေပိုင်ဆိုင်မှုနှင့် ယင်းမြေပိုင်ဆိုင်မှုတွင် ဆောက်လုပ်ထားသော ရန်ကုန်မြို့၊ သန်းခေါင် မြို့နယ်၊ ၈/မြောက်ရပ်ကွက်၊ မြန်လမ်း၊ အမှတ်-၈၁(၁)ဟု ခေါ်တွင်သော အမည်ပေါက် ဒေါ်စန်းစန်းစော+ထံမှ အဆက်ဆက်စာချုပ်များဖြင့် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်သူ ဦးစန်းမြင့် [၁၂/ တမန(နိုင်) ၀၇၆၇၆၂]၊ ဒေါ်ဆန်းသွင်စိုး [၁၂/တမန(နိုင်)၀၇၄၄၂၀] က လက်ရောက်ပိုင်ဆိုင် သော မြေနှင့် အိမ်ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ မြေနှင့်အိမ်ကို တရားဝင် ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသူ ဦးစန်းမြင့် [၁၂/တမန(နိုင်)၀၇၆၇၆၂]၊ ဒေါ်ဆန်းသွင်စိုး [၁၂/တမန(နိုင်)၀၇၄၄၂၀] ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏အဖွဲ့က အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေအချို့ကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်၍ ကန့်ကွက် လိမ့်မည် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှ (၇) ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ လာရောက်ကန့်ကွက် နိုင်ပါကြောင်း သတိပေးရန်ကျော်လွန်ပါက အရောင်း အဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။

**လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ**  
**ဒေါ်သီရိဝင်း(စဉ်-၈၁၈၀) ဒေါ်ဝင်းဝင်းမော်(စဉ်-၇၇၇၃) ဒေါ်အေးအေးချို (စဉ်-၇၈၂၀)**  
 (L.L.B, D.B.L, D.M.L) (L.L.B) (L.L.B)  
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေများ  
**ဒေါ်နီနီအောင်(L.L.B) (စဉ်-၈၀၀၃)**  
 အထက်တန်းရှေ့နေ  
 ရုံးအမှတ်(၈၃/၁)၊ ၃-အထိ၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊  
 ၀၉-၅၄၅၄၆၄၆၊ ၀၉-၇၈၇၄၅၄၆၄၆







**ဦးထွန်းစိန်(ခ)ချန်စိန်**  
(ဒန်အိုးစက်မန်နေဂျာ)  
**အသက်(၇၉)နှစ်**

ရန်ကုန်မြို့၊ လသာမြို့နယ်၊ အမှတ်(၆၈) လမ်း ၂၀ နေ (ဦးဟိုက်စီ-ဒေါ်ရွှေလှမ်း)တို့၏သား၊ (ဦးဟူရန်ချန်-ဒေါ်ကျင်ကိုး)တို့၏သားသမီး၊ ဒေါ်လှမြင့်(ခ)အော်ကျီးရန်၏ခင်ပွန်း၊ မချန်ပိုးအိန်၊ (မောင်ချန်ပိုးဝါ)၊ မောင်ချန်ကာစိန်-မခင်မာလှိုင်တို့၏ ချစ်လှစွာသောဖခင်၊ မောင်သက်ခိုင်ဦး၏ အဘိုး ဦးထွန်းစိန်(ခ)ဦးချန်စိန်သည် ၁၇-၁၁-၂၀၂၁ ရက် နံနက် ၂:၁၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်အနိစ္စရောက်သွားပါသဖြင့် ယင်းနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ် ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂၃-၁၁-၂၀၂၁ (အင်္ဂါနေ့) တွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး တရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**မောင်ဟန်ထူးနောင်**  
**အသက်(၉)နှစ်**

ရန်ကုန်မြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ အသောကလမ်း၊ တိုက်အမှတ် (၁၁)၊ မြေညီထပ်(B)နေ ဦးအောင်ကျော်လှ- ဒေါ်အေးအေးမင်း တို့၏ သားသည် ၁၈-၁၁-၂၀၂၁ (ကြာသပတေးနေ့)နံနက် ၇:၁၅ နာရီတွင် ၉၆ ပါးသောရောဂါဖြင့် ကွယ်လွန်အနိစ္စရောက်သွားပါ သဖြင့် ကြွင်းကျန်ရစ်သော ရုပ်ကလာပ်ကို ၂၀-၁၁-၂၀၂၁ (စနေနေ့)တွင် ထိန်ပင်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ် ပါသဖြင့် ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂြိုဟ်ပေးတိုးအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (အထက်ပါနေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၁၁:၃၀ နာရီတွင်ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး ၍ ၂၄-၁၁-၂၀၂၁ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၁ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**အများသိရှိစေရန် ကြေညာခြင်း**

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၁၅)ရပ်ကွက်၊ အမှတ် (၈၄၄) ဟုခေါ်တွင်သော အလျား(၄၀)ပေအနံ(၆၀)ပေရှိမြေကွက်အား ဦးမောင်စော(၉/မလန (နိုင်)၁၀၁၉၉၂)မှ တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်သည်ဟုဆိုကာ ရောင်းချရန် အဆိုပြုကမ်းလှမ်း လာသဖြင့် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေများဖြစ်သော ဒေါ်ယုယုခိုင်(၁၂/မကတ(နိုင်)၀၇၀၉၀၂) နှင့် ဒေါ်အိအိခိုင်(၁၂/မကတ(နိုင်)၀၅၅၅၅၅)တို့မှ ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသ ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါ၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၃)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့လည်းကောင်း၊ ကျွန်ုပ်မိတ်ဆွေများထံသို့လည်းကောင်း အထောက်အထားနိုင်စွာဖြင့် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်ရန် မရှိပါက မြေကွက်အရောင်းအဝယ်အား တည်ဆဲဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိရှိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ  
ဒေါ်အေးအေးအောင်(LL.B,LL.M)  
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၂၀၅၀၆)  
ဖုန်း-၀၉-၉၇၄၅၉၇၇၆၊ ၀၉-၆၇၄၂၅၁၅၁

**အပြင်ထွက်တိုင်း**

**ပါးစပ်နှင့် နှာဒေါင်းစည်း**  
(MASK) ကို  
စနစ်တကျ ပဋိပက္ခကင်း  
တပ်ဆင်ပါ



**ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူခြင်း**  
**ဘဒ္ဒန္တ ဌေယျ**  
**သက်တော်(၁၀၁)နှစ်၊ သိက္ခာတော်(၈၁)ဝါ**

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ငါးထပ်ကြီး မြောက်ရပ်ကွက်၊ လိပ်ပြာကန်ကျောင်းတိုက်ကြီး၏ ဩဝါဒ စရိယ၊ ဟံသာဝတီကျောင်းဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တ ဌေယျ သက်တော်(၁၀၁)နှစ်၊ သိက္ခာတော်(၈၁)ဝါ သည် (၁၃၈၃ ခုနှစ်၊ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်၊ ကြာသပတေးနေ့) ၁၈-၁၁-၂၀၂၁ ရက်၊ မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော် မူသွားပါသဖြင့် တပည့်ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမအပေါင်းတို့အား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

တပည့်ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများနှင့်  
ဈာပနဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီ

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး**  
**ဒေါ်ကြည်ကြည်**  
**အသက်(၉၈)နှစ်**

ရန်ကုန်မြို့၊ လသာမြို့နယ်၊ အမှတ်(၁၅)၊ (၁၈)လမ်းနေ (ဦးကြည်အိန်- ဒေါ်သန်း)တို့၏ သမီးကြီး၊ (ဦးအောင်ဘု)၏ဇနီး၊ ဦးစိန်တင်(ခ) Johnny Ong - ဒေါ်ခင်အေးနွယ်(ခ) Daisy Ong (Australia)၊ ဦးသန်းတင်(ခ) Edward Ong - ဒေါက်တာ ထူးထူး(ခ) Diana Tan (UK), (ဦးကျော်စိုးအောင်)- ဒေါ်သန်းသန်းရီ၊ ဦးတင် အောင်- ဒေါ်ခင်မာချို၊ ဦးသိန်းထွန်း(ခ) Russell Ong - ဒေါ်မာရီ လင်းအောင်ခင်(ခ) Marilyn Ong (Australia), ဒေါ်နီနီအောင်(ခ) Caroline Ong- Liu Shiw Kwong (Singapore)တို့၏ မွေးသမိခင် ကျေးဇူးရှင်၊ မြေး ၁၁ ယောက်တို့၏ အဘွား၊ မြစ် ခုနစ်ယောက်တို့၏ ဘွားဘွားသည် ၁၇-၁၁-၂၀၂၁ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ည ၇:၂၇ နာရီတွင် ၉၆ ပါးသောရောဂါဖြင့် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ကြွင်းကျန်ရစ်သော ရုပ်ကလာပ်ကို ၁၉-၁၁-၂၀၂၁ (သောကြာနေ့) မွန်းတည့် ၁၂နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း**

ရန်ကုန်မြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ အောင်ချမ်းသာလမ်း၊ အမှတ်(၅)ရပ်ကွက် ရှိတိုက်(၁၄၆)၊ အခန်းအမှတ်(၄၀၁)၊ (၅)လွှာ၊ (မြတ်လေးရုံကျောင်းလမ်းဘက် အစွန်ဆုံးအခန်း)၊ ဧရိယာ (၁၂ပေခွဲ၊ ၆၀ပေ)ရှိ ရေ ဖီးစုံ တိုက်ခန်းတစ်ခန်း အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရရပ်အားလုံးကို မိမိတစ်ဦးတည်းသာ တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်ပြီး လိုအပ်သလို စီမံခန့် ချောင်းချောင်းအပြည့်အဝရှိကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုသူ ဒေါ်ထရီ ဆာဖာတီမာ (၁၂/ဗဟန(နိုင်)၀၉၀၉၀၂)ထံမှ ကျွန်ုပ်မိတ်ဆွေက စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ် ဒေသပေးချေပြီးဖြစ်၍ ပိုင်ရေးဆိုင်ခွင့်ရှိပြီး ကန့်ကွက်လိုသူ မည်သူမဆို ဤကြော် ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇) ရက်အတွင်း စာရွက်စာတမ်းများနှင့်တကွ ကျွန်ုပ်ထံ လူကုန်ပိုင် တိုင်လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ထက်ကျော်လွန်၍ ကန့်ကွက် မည်သူမရှိက အရောင်းအဝယ်ပြီးဆုံးသည်အထိ ဥပဒေနှင့် အညီဆက်လက်ဆောင် ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ  
ဦးသက်နိုင်စိုး (LL.B, WIPO (Switzerland))  
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၄၄၄၄)  
အမှတ်(၅၅)၊ (၇)လွှာ-(B) ဧရိယာလမ်း။  
(၈)ရပ်ကွက်၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။  
ဖုန်း-၀၉-၇၉၃၆၈၃၃၆၊ ၀၉-၄၂၅၂၃၀၅၀

**သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း**

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တိုက်ကြီးမြို့နယ်၊ ဥတိုအုပ်စု၊ အင်ကုန်း ကျေးရွာနေ အဖ-ဦးအောင်သက်ဆွေ၊ အမိ-ဒေါ်ခင်နုတို့၏သားဖြစ်သူ မောင်ဝယ်အောင်(၁၂/တကန(နိုင်)၁၇၇၇၇၇)သည် မိဘများ၏ဆိုဆုံး မမှုကို မနာခံဘဲ မိမိသဘောအလျောက်နေအိမ်မှ ထွက်ခွာသွားသည်မှာ (၆) လခန့်ကြာပြီဖြစ်ပါသဖြင့် ယနေ့မှစ၍ သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ် လိုက်ပါကြောင်းနှင့် နောက်နေ့ခင်းနှင့်ပတ်သက်သောကိစ္စအဝဝအား တာဝန်ယူဖြေရှင်းပေးမည်မဟုတ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာ အပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ-  
ဦးမောင်မောင်ချစ်(စလင်း)LL.B ဒေါ်မိုးယုနွယ်  
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ  
(စဉ်-၇၇၄၇) (စဉ်-၁၃၉၂၄)  
Ph-09-954280932 LL.B, D.B.L, D.I.L, D.M.L,  
အမှတ်(၈၁)၊ တကောင်း(၅)လမ်း၊ WIPO (Switzerland)  
(၇)ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်။ Ph: 09-420080932, 09-977402677

**ကမ္ဘာ့ အပူချိန် လျော့ချဖို့ အိုဇုန်း လွှာ ကာကွယ်မှုနဲ့ အတူ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ဖို့**

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြေညာချက်**

ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ဟုမ်းလမ်းရပ်ကွက်၊ ရှင်စောပုလမ်း၊ အမှတ်(၁၉/၂၁) (WINDSOR ESTATE) ဟုခေါ်တွင်သည့် ၈-ထပ်ခွဲတိုက်အဆောက်အအုံမှ ၄-လွှာ (မြေရင်းခန်း) အကျယ်အဝန်း(၂၅ပေx၈၀ပေ)ရှိသော ကွန်ဒိုတိုက်ခန်းအား ကန့်ကွက်တာထံမှ ဦးသောင်းညွန့်(၁၂/စခန(နိုင်)၀၁၄၅၀၂)နှင့် ဒေါ်ခင်စမ်းရင်(၁၂/စခန(နိုင်) ၀၁၄၅၀၂)တို့က ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်လက်ရောက်ရရှိခဲ့ပါသည်။ ထို့နောက်ပူးတွဲပိုင်ဆိုင်သူ (ခင်ပွန်း) ဦးသောင်းညွန့်သည် (၁၇-၈-၂၀၂၁)ရက်တွင်ကွယ်လွန်ခဲ့ပြီး ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်ခင်စမ်းရင်မှ ခင်ပွန်းဖြစ်သူပိုင်ဆိုင်သောအစုအစည်း မိမိတစ်ဦး တည်းသာ အမွေဆက်ခံတရားဝင်ပိုင်ဆိုင်လာ၍ အထက်ဖော်ပြပါ ကွန်ဒိုတိုက်ခန်းအား မိမိတစ်ဦးတည်းမှ ပိုင်ဆိုင် ကြောင်း၊ လွှဲပြောင်း ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း အဆိုပြုလျက် အဆိုပါ ကွန်ဒိုတိုက်ခန်းအား အရောင်းအဝယ် ပြုလုပ်ရန် ကမ်းလှမ်းရာ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေမှ အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

အထက်ဖော်ပြပါ ကွန်ဒိုတိုက်ခန်းအရောင်းအဝယ်ကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြေညာ ပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကျွန်ုပ်ထံလူကုန်ပိုင်လာရောက် ကန့်ကွက် နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ပါက အဆိုပါအရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီဆုံးအောင် ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ-  
ဒေါ်နင်းဝေအောင်(တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ) (စဉ်-၉၉၀၇)  
LL.B, D.B.L, D.M.L, D.I.L (W.I.P.O - Switzerland)  
တိုက်အမှတ်(၂၀)၊ အခန်း(၂၀၁)၊ ပုလဲမွန်အိမ်ရာ၊ (၆၅)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။  
ဖုန်း-၀၉-၇၃၁၆၂ ၂၆၇၆၊ ၀၉-၄၄၀၀ ၂၅၈၃၇

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဇရပ်၊ တံတား၊ ရေတွင်း၊ ရေကန်ဒါယိကာမကြီး**  
**ဒေါ်လှိုင်(ပုသိမ်)**  
(ဒေါ်လှိုင် ပေပါနွယ်ပြားရောင်းဝယ်ရေး)  
**အသက်(၁၀၁)နှစ်**

ပုသိမ်မြို့၊ အမှတ်(၄၄)၊ ဥဗ္ဗာဒန္တလမ်းနေ (ဦးစူးဝါး-ဒေါ်မင်းလွင်)တို့သမီး၊ (ဦးကြူးဝါး(ခ)လင်ထုံကြူ) ၏ဇနီး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ်(၁၃၀/၄)၊ ငါးထပ်ကြီးဘုရားလမ်း၊ ပိုလ်ချို(၂)၊ ဗဟန်းမြို့နယ်နေ ဦးတင်ဝင်း -(ဒေါ်ရင်ရင်)၊ ဒေါ်သန်းသန်းဝင်း-ဦးကျော်မြင့်၊ ဦးထင်အောင်ကျော်-ဒေါ်တင်နု၊ ဒေါ်ပိုင်ပိုင်ဇင်- ဦးထွန်းထွန်းလွင်(ခ) Keng Y Chan၊ ဦးကြင်စိန်-ဒေါ်ညွန့်ညွန့်ရီ၊ ဦးအောင်ကျော်- ဒေါ်ဌေးဌေးရီ၊ ဦးအောင်နိုင်ထွေး-ဒေါ်ဇာဇာထွန်းတို့၏ ချစ်လှစွာသော မိခင်ကြီး၊ မြေး ၁၈ ယောက်၊ မြစ်တစ်ယောက် တို့၏ အဘွား ဒေါ်လှိုင်သည် ၁၅-၁၁-၂၀၂၁ (တနင်္လာနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၉-၁၁-၂၀၂၁ (သောကြာနေ့) ညနေ ၃ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်ဂူသွင်းသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ မိတ်ဆွေများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ [အမှတ်-၁၀၊ ရတနာမွန် -၇ လမ်း၊ အေးရိပ်မွန်အိမ်ရာ၊ လှိုင်မြို့နယ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်] [ကွယ်လွန်သူအား ရည်စူး၍ ၂၁-၁၁-၂၀၂၁ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက်တွင် အမှတ် (၁၀)၊ ရတနာမွန် (၇)လမ်း၊ အေးရိပ်မွန်အိမ်ရာ နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်းဒါယကာကြီး**  
**ဦးစောလှိုင်**  
**အဖွဲ့စိတ်မှူး(ငြိမ်း)**  
**ဆေးနှင့်ဆေးပစ္စည်းရောင်းဝယ်ရေး၊ ပုသိမ်မြို့**  
**အသက်(၈၇)နှစ်**

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ သာပေါင်းမြို့နယ်၊ ဘုရားငုတ်တိုကျေးရွာနေ (ဦးမောင်ဘ-ဒေါ်လှသင်း) တို့၏သားထွေး၊ ပုသိမ်မြို့၊ အမှတ်(၁၈၅)၊ တဂေါင်းဘုရားလမ်းနေ (ဒေါ်ကြည်လေး(ခ)ဒေါ်ဌေးကြည်) ၏ခင်ပွန်း၊ ဦးဖုန်းလွင်-ဒေါ်ခင်မျိုးဦး၊ (ဦးဝင်းဆိုင်)၊ Dr.ခင်မျိုးအေး(ပါမောက္ခ သန့်ဌာန၊ ဒဂုံတက္ကသိုလ်) တို့၏ မွေးသဖလင်၊ မဝေဒနာအေး၊ မောင်တင်ထွန်းဝင်းတို့၏ အဘိုး ဦးစောလှိုင်သည် ၁၈-၁၁-၂၀၂၁ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၁၀:၁၅ နာရီတွင် S.S.C ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ယင်းနေ့ ညနေ ၃ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေး၊ ရပ်နီးမှ ဆွေမျိုး မိတ်သင်္ဂြိုဟ်အား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂၄-၁၁-၂၀၂၁ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)တွင် ရန်ကုန်မြို့၊ အလုံမြို့နယ်၊ မင်းရဲကျော်စွာလမ်း၊ ဩအမှတ်(၁၁၅)၊ တိုက်(၄)၊ အခန်း(၂) နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး တရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဒေါ်ညွန့်ညွန့်(ရေန်ချောင်း)**  
**အသက်(၈၆)နှစ်**

ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ဖိုးစိန်လမ်းနေ (ဦးငွေ-ဒေါ်တိုးစိန်)တို့၏ သမီး၊ (ဦးတုံစိန်-ဒေါ်လွမ်း)တို့၏ သမီးချွေးမ၊ (ဒေါ်ဘွေလန်လူဝီ)၊ (ဒေါ်ကျင်လှိုင်)တို့၏ ညီမ၊ ဦးကောင်း၏ဇနီး၊ ဦးကျော်သူကောင်း၊ ဦးမြတ် သူကောင်း-ဒေါ်ဝေမာမာဦး၊ ဦးကျော်မင်းဦး- ဒေါ်ဝင်းမင်းကောင်းတို့၏ ချစ်လှစွာသောမိခင်၊ မြေးမြောက်ယောက်တို့၏ အဘွားဒေါ်ညွန့်ညွန့်သည် ၁၈-၁၁-၂၀၂၁ ရက်တွင် (၉၆)ပါးသောရောဂါဖြင့် ကွယ်လွန်သွားပါ၍ ယင်းနေ့တွင်ပင် အထက်ပါနေအိမ်မှ ရေဝေးယူနန်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင် ဂူသွင်းသင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂြိုဟ်အား အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ လင်းလွန်း(မြောက်)ရပ်ကွက်၊ စစ်ကိုင်းလမ်း၊ အမှတ်(၁၇)ရှိ (၂)ခန်းတွဲ (၆)ထပ်တိုက် အဆောက်အအုံ၏ ပထမထပ် (၂ လွှာ)မြေရင်းခန်း၊ (၁၃၀x၅၀ပေ)ခန့်ရှိ ကိုယ်ပိုင်မိတာ (၁)လုံး၊ ကိုယ်ပိုင်မော်တာ (၁) လုံးတို့နှင့် ရေ ဖီးအစုံပါဝင်သည့် တိုက်ခန်းအား ဝယ်ယူရန် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။**

အထက်ပါ တိုက်ခန်းအား ပူးတွဲပါ ပိုင်ဆိုင်မှုစာချုပ်အဆက်အစပ်များဖြင့် တရားဝင်ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်သူ မစုထိုက်ထိုက်လင်း [၁၂/စခန(နိုင်)၀၇၀၆၀၀] ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေက အပြီးအပိုင်လွှဲပြောင်းဝယ်ယူရန်စရန်ငွေ တစ်စိတ်တစ်ဒေသ ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ပိုင်ရေးဆိုင်ခွင့်ရှိသူများအနေဖြင့် ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်မာသော စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား မူရင်းများနှင့် တကွ ကျွန်ုပ်ထံသို့ (၇) ရက်အတွင်း လူကုန်ပိုင်လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ  
ဦးဘုန်းမြင့် (ငါးသိုင်းချောင်း-Japan) (LL.B)  
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၃၄၅၀/၁၃-၅-၁၉၈၅)  
အမှတ်(၂)၊ ဝါးခယ်လမ်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်။ Ph-09-799933939, 09- 789877799, 09-777797911

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းအများသိစေရန်**

ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၄)၊ သုတ(၈)လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၂၄၅-က)၊ မြေအကျယ်အဝန်း(၂၀ပေx၆၀ပေ)ရှိ ဒေါ်ခင်ချိုချို(၁၂/ဥကတ(နိုင်)၀၃၅၃၃၅)အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)ဂရန်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်များအပါအဝင် ဆောင်လုပ်ထားသော နေအိမ်အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို တရား ဝင်လက်ရောက်ပိုင်ဆိုင်ပြီး ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသည်ဟုအဆိုပြုသူ ဒေါ်ဆုမွန်(၁၂/ဗတထ(နိုင်)၀၂၀၈၀၈)ထံမှ ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေဖြစ်သူက အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် ရောင်းကြေးငွေ၏တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အထက် ပါအရောင်းအဝယ်ကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှ(၁၄)ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသော အထောက်အထား(မူရင်း)များဖြင့် ကျွန်ုပ်ထံသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင် ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်သွားပါက အပြီးသတ်ငွေပေးချေ၍ အရောင်းအဝယ်ပိုင်ဆိုင်ရေးကိစ္စများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ-  
ဒေါ်ခင်သူဇာငြိမ်း  
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၂၄၀၁)  
အမှတ်(၇၈၃)၊ စာဂ(၁၇)လမ်း၊ (၄)ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်။  
ဖုန်း-၀၉-၅၃၁၃၁၂၀၃၊ ၀၉-၅၃၁၀၀၂၅၃၀

**မူးယစ်ကိုပစ် ပန်းတိုင်သစ် စိတ်သစ် လူသစ် ဘဝသစ်**

# ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် ၉ ရပ်

## ၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့်ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး
- (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကိုကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး“မူ”ကို ဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရေး

## ၂။ စီးပွားရေး

- (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး
- (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး
- (ဂ) ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး

## ၃။ လူမှုရေး

- (က) စစ်မှန်သော မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး
- (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများကိုလေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုစရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး
- (ဂ) တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပညာရည်မြင့်မားရေး



ဥပုတသန္တိစေတီတော်မြတ်ကြီး၌ ဆီမီးထွန်းညှိပူဇော်သူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

# တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့( သာမညဖလအခါတော်နေ့)တွင် နေပြည်တော်ကောင်စီ နယ်မြေအတွင်းရှိ ဘုရား၊ စေတီ၊ ပုထိုးများ၌ ကုသိုလ်ဒါနပြုကြသူများဖြင့် စည်ကား

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၈

တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့သည် မြန်မာ့၁၂လရာသီတွင် ရှစ်လမြောက် လဖြစ်ပြီး တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့သည် မြတ်စွာဘုရားရှင်က အဇာတသတ်မင်းကြီး အမှူးပြုသော ပရိသတ်တို့အား သာမညဖလသုတ်တော်ခေါ်ရဟန်းပြုရအကျိုးပြုတရားတော်ကို ဟောကြားတော်မူသော နေ့ထူးနေ့မြတ်ဖြစ်သည်။

ကြိုးစားအားထုတ်ဆောင်ရွက်ကြလေ့ရှိ

အဆိုပါ နေ့ထူးနေ့မြတ်တွင် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များအနေဖြင့် မြတ်စွာဘုရားရှင်အား ရည်မှန်း၍ ဥပုသ်သီလဆောက်တည်ခြင်း၊ ပဋ္ဌာန်းဒေသနာတော်နှင့် ပရိတ်တရားတော်များ ရွတ်ပွားပူဇော်ခြင်း၊ ဘုန်းတော်ကြီး

ကျောင်းများ၌ ကထိန်လျာသင်္ကန်းကပ်လှူခြင်း၊ ကထိန်ခင်းခြင်း၊ ကုသိုလ်ဒါနသီလပွားများခြင်း စသည့်သုတေသနကောင်းတရားများကို ကြိုးစားအားထုတ်ဆောင်ရွက်ကြလေ့ရှိသည်။

ယနေ့ကျရောက်သည့် ၁၃၈၃ ခုနှစ်တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့တွင် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေအတွင်းရှိ ဗုဒ္ဓဂါယာ(နေပြည်တော်)၊ မဟာသကျရံသီရိပတော်မူ ရုပ်ရှင်တော်မြတ်ကြီး၊ ရန်အောင်မြင်ရွှေလက်လှစေတီတော်၊ ရန်အောင်ချမ်းသာဘုရား၊ ဓာတုစယဓာတ်ပေါင်းစုစေတီတော်၊ ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးစေတီ၊ လှေခွင်းတောင်တန်ခိုးကြီးဘုရား၊ ကိုးနဝင်းစေတီတော်၊ ဆုတောင်းပြည့်လောကမာရဇိန်စေတီတော်၊ သံသရာငြိမ်းအေးစေတီတော်၊ စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁ သို့

# အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များ၏ အကြောင်းမဲ့ရက်စက်စွာ သတ်ဖြတ်ခြင်းကြောင့် အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူ ၁၉၈ ဦးခန့် သေဆုံး၊ ၁၄၈ ဦးခန့် ဒဏ်ရာရရှိခဲ့

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၈

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များချမှတ်၍ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများနှင့်အတူ လက်တွဲပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှုအပေါ်တွင် မလိုလားသော အကြမ်းဖက်အုပ်စုများဖြစ်သည့် CRPH၊

NUG၊ PDF စသည့် အဖွဲ့အစည်းများသည် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များအား အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုနိုင်စေရန်၊ အစိုးရ၏အုပ်ချုပ်ရေးယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန်နှင့် ပြည်သူလူထုအား အကြောက်တရားလွှမ်းမိုးစေရန်အတွက် မြို့နယ်၊ ကျေးရွာ၊ ရပ်ကွက်များမှ အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများအား

အကြောင်းအမျိုးမျိုးပြ၍ နည်းလမ်းမျိုးစုံအသုံးပြုကာ ရက်ရက်စက်စက်လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်ခြင်းများ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိရာ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခြင်းများသာမက အချို့အသက်သေဆုံးသည်အထိ စိတ်မချမ်းမြေ့ ဖွယ်ရာ ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ရပ်များဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး အကြမ်းဖက် အဖွဲ့များ၏ လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်မှုကြောင့် စာမျက်နှာ ၁၅ ကော်လံ ၁ သို့

## ယနေ့ ဖတ်စရာ

အိန္ဒိယနိုင်ငံ နယူးဒေလီမြို့၌ လေထုညစ်ညမ်းမှုအခြေအနေ



ပိုမိုဆိုးရွားလာခြင်းကြောင့် စာသင်ကျောင်းများ ပိတ်ထားရ

စာ » ၁၂

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၅၈၇ ဦး တွေ့ရှိ၊ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်းမှာ ၂ ဒသမ ၉၄ ရာခိုင်နှုန်းရှိ

စာ » ၂၀

၂၀၂၂ ကာတာ ကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲ တိုက်ရိုက်ဝင်ခွင့် ဘယ်အသင်းတွေ ရရှိနေပြီလဲ

စာ » ၂၅



အခန်းဆက် ဝတ္ထုရှည်

စာ » ၂၁